
   حتی اگر خط تلفن نداشته باشید

دارای مجوز توزیع اینترنت ISDP به شماره 12-13-105 
صادره از سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 

تلفن تماس:
 36205196
www.shabakieh.com

   سرعتی باور نکردنی 

پاسخی به نیاز اینترنت پرسرعت شما 

       یا مشکل مخابراتی داشته باشید 
               

آگهی مناقصه عمومی 48369065

شرکت فولاد مبارکه اصفهان در نظر دارد 1000 عدد تراورس چوبی مورد نیاز خود را از 
طریق مناقصه عمومی خریداری نماید. 

لذا از شرکت های توانمند که توانایی تامین کالا طبق مشخصات فنی مربوطه و ارایه ضمانت 
نامه معتبر بانکی شرکت در مناقصه به مبلغ 110/000/000 ریال را دارا می باشند دعوت 
می شود فرم های مربوطه را از طریق سایت ش��رکت فولاد مبارکه که در ذیل آمده اخذ و 
پس از تکمیل مدارک حداکثر تا تاریخ 1393/07/01 به آدرس شرکت فولاد مبارکه 75 

کیلومتری جنوب غربی اصفهان – صندوق پستی 167 خرید مواد مصرفی ارسال نمایند. 
لازم به ذکر است هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد. 

در صورت نیاز به اطلاعات فنی با تلفن 34807
در صورت نیاز به اطلاعات بازرگانی با تلفن 3210 تماس حاصل فرمایند. 

دورنگار: 5273-3423
ضمناً متن آگهی در سایت های ذیل درج گردیده است

www.mobarakeh-steel.ir شرکت فولاد مبارکه اصفهان به نشانی اینترنتی 
www.ariatender.com مرکز اطلاعات مناقصات و مزایدات ایران به نشانی اینترنتی 

شرکت فولاد مبارکه اصفهان

نماینده مردم اصفهان در مجلس شللورای اسللامی گفت: وزارت نیرو 
تنها یک ماه دیگر برای برخورد با برداشت های غیر مجاز آب از رودخانه 
زاینللده رود فرصت دارد. حمیللد فولادگر اظهار کرد: شللورای امنیت 
کشللور دو ماه به وزارت نیرو برای برخورد با این مقوله فرصت داده بود 
 که یک ماه از آن گذشته اسللت.وی افزود: برای ما تفاوتی ندارد که این 

برداشت ها در استان اصفهان انجام می گیرد یا در استان چهار محال و 
بختیاری؛ خواسته ما برخورد با این مشکل است.نماینده مردم اصفهان 
در مجلس شورای اسامی همچنین با اشاره به اینکه اهمیت زاینده رود 

در فات مرکزی ایران کمتر از دریاچه ارومیه نیست، خاطر 
نشان کرد: تمدن هایی که به واسطه زاینده رود ...
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روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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www.isfahanziba.ir
info@isfahanziba.ir

سایه ابولا  بر حج تمتع امسال

زائران ایرانی  نگران  ویروس ابولا  نباشند

نوروز سال آینده؛

بزرگ ترین آکواریوم کشور در ناژوان
 به بهره برداري مي رسد 

نماینده اصفهان:

وزارت نیرو یک ماه برای برخورد با برداشت 

غیر مجاز آب زاینده رود فرصت دارد

با شناسنامه دار شدن واحد های تولید 
در شش ماه آینده؛

از قاچاق سوخت جلوگیری 
می شود

فوتبالیست هایی 
که تافته جدا بافته هستند

فوتبال ایران به کدام امید 
دل بسته است
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در مصاحبه با یک رها شده از دام 
اعتیاد عنوان شد:

4 سال تخم مرغ و بستنی 
می خوردم !

4

مدیرعامل سازمان فرهنگی تفریحی 
شهرداری اصفهان:

شب های طنز شیکرشیکن
یک اتفاق جدید در آموزش 

و نقد مسایل شهری است
طنز و مطایبه، یکی از اثربخش ترین قالب های هنری در ارایه 
آموزش و انتقال مفاهیم مختلف به شهروندان است و متولیان 

فرهنگی جامعه باید به این نکته توجهی عمیق داشته باشند.
در همین راسللتا، چهارمین ویژه برنامه طنز "شیکرشللیکن" 
با محوریت پرداخت به موقع عوارض شللهری از سوی کمیته 
فرهنگ شهروندی  شللهرداری اصفهان به مدت چهار شب  در 
تالار هنر اصفهان برگزار می شود.  مدیرعامل سازمان فرهنگی 
تفریحی شهرداری اصفهان، با اعام این مطلب، گفت: کمیته 
فرهنگ شهروندی براساس جدول موضوعی خود، هر ماه یکی 
از موضوعات محوری در سرفصل های شهروندی را مورد توجه 
قرار داده و قالب های متنوعی را بللرای انتقال این مفاهیم ، به 
کار می گیرد.  مهدی بقایی افزود: ویژه برنامه "شب های طنز 

شیکرشیکن" که سابقه آن به چهار سال می رسد، 
تاشی هنرمندانه است تا از طریق طنز و با ...

لطفا کمربندهای ایمنی خود را ببندید

ویژه نامه سیاست



فرمانده سپاه پاسداران با اشاره به ادعای پنتاگون 
مبنی بر تهدی��د آمیز بودن افزای��ش توان دفاعی 
جمهوری اس��امی ایران، تصریح کرد: جمهوری 
اسامی ایران همواره اعام کرده است هدفش از 

توسعه آمادگی نظامی، بازدارندگی است.

   سپاه همکاری و رابطه خوبی با دولت دارد
به گزارش اصفهان زیبا به نقل از خبرگزاری دانش��جویان ایران، 
سردار محمد علی جعفری فرمانده  کل سپاه پاسداران، دیروز در 
 نشست خبری که به مناسبت 26ش��هریور سالگرد صدور فرمان 
امام )ره( مبنی بر تاسیس نیروهای زمینی، دریایی و هوایی سپاه 
برگزار شد، در پاسخ به پرسش خبرنگاری درمورد نحوه ی تعامل 
س��پاه پاس��داران با دولت یازدهم با بیان این که حمایت از همه 

دولت ها جزء سیاست ها و تدابیر مقام معظم رهبری است، خاطر 
نشان کرد: س��پاه پاس��داران از همه  دولت ها به ویژه در اقدامات 
سازندگی و اقداماتی که مربوط به معیشت، آسایش و محرومیت زدایی 

از مردم است، همکاری می کند.
 وی اضافه کرد:  از ابتدای تش��کیل دولت جدید ما همواره اعام 
کردیم که س��پاه پاس��داران این آمادگی را دارد، که از همه  توان 
خود برای همکاری با دولت استفاده کند. اما پس از مدتی دولت 
و رییس جمهور به این نتیجه رسیدند که مجموع توانمندی های 
سپاه در بعد سازندگی مجموع قابل توجه است و نمی توانند آن را 

نادیده بگیرند.
 فرمانده سپاه پاسداران با بیان این که سپاه همکاری خوبی با دولت 
دارد، خاطر نشان کرد:  سپاه این آمادگی را دارد که با دولت در این 

عرصه ها هر نوع همکاری  که لازم باشد را داشته باشد. 

    ائتلاف آمریکا علیه داعش بیش�تر ش�بیه یک شو 
است

وی در ادامه در پاس��خ به پرس��ش خبرنگاری در م��ورد ائتاف 
آمریکا علیه داعش خاطر نش��ان کرد: همانط��ور که مقام معظم 

رهبری نیز فرموده اند، این حرکت آمریکا بیش��تر 
شبیه یک شو اس��ت. چرا که همگان می دانند این 
تشکیات وابسته با حمایت و پشتیبانی آمریکایی ها 
و اسراییلی ها تشکیل شده است تا مردم و مسلمانان 
منطقه را به جان یکدیگر بیندازن��د و مانعی برای 
پیش��رفت و توسعه انقاب اس��امی و مقاومت در 
 منطقه باشد. جعفری با بیان اینکه آنها پشیمان و

نا امید شده اند،خاطر نشان کرد: آنها از ایفای نقش 
موثر داعش و امثال آن چون ممکن است توطئه آنها 
دامن خودشان را بگیرد و احساس خطر کرده اند و 
به این نتیجه رس��یده اند که باید ائتافی تشکیل 
شود و از توسعه قدرت این گروه ها جلوگیری شود. 
فرمانده سپاه پاسداران با تاکید بر این که اگر برای 
حضور در این ائتاف از ایران دعوت می شد، ایران 
قطعا در این ائتاف ش��رکت نمی کرد، اظهار کرد: 
جمهوری اسامی ایران همواره از ابتدای تشکیل 
داعش و حتی قبل تر از آن با تش��کیل این گروه ها 

مخالف بوده و در مقابل آنها ایستاده است. وی با بیان اینکه امید 
زیادی به این ائتاف وجود ندارد، گفت: از آنجایی که آنها ائتاف 
علیه داعش را در راس��تای اهداف خود تشکیل می دهند، در این 
که بخواهیم منتظر ناب��ودی کامل داعش باش��یم تردید جدی 

وجود دارد. 

    سامانه سوم خرداد، س�امانه ای با ترکیب رادارهای 
مختلف و توانمندی هایی با برد شناخت موشک

در ادامه این نشست خبری، سردار جعفری به سامانه سوم خرداد 
اشاره کرد و با بیان اینکه این توانمندی به دست دانشمندان گمنام 
سپاه پاسداران طراحی شده است، خاطر نشان کرد:  آنها سامانه 
س��وم خرداد به دنبال بحث های تحقیقاتی برای دفاع از آسمان 
کش��ور و با فناوری های جدید و روز، طراحی و تولید کردند. وی 
اضافه کرد: سامانه س��وم خرداد س��امانه ای با ترکیب رادارهای 

مختلف و توانمندی های با برد شناخت موشک است که با عمق، 
برد و ارتفاع مناسب در کاس سیستم های پدافند پیشرفته دنیا قرار 
دارد و می تواند از آسمان کشور حفاظت و پاسداری کند. همچنین با 
اشاره به رونمایی توانمندی ها و دستاوردهای سپاه در رژه روز 31 شهریور 
ماه گفت: در رژه ای که به مناسبت هفته  دفاع مقدس 
برگزار می شود، برخی از توانمندی های سپاه به ویژه در 
بخش هوا و فضا که امکان به نمایش گذاشتن آنها وجود 

دارد در معرض نمایش قرار می گیرد. 

    ب�رآورد ت�وان نظام�ی در جمه�وری 
اسلامی ایران با برآوردهای نظامی کشورهای 

دیگر متفاوت است
فرمانده سپاه پاسداران در ادامه در پاسخ به پرسش 
 خبرن��گاری در مورد ادع��ای پنتاگ��ون مبنی بر 
تهدید آمیز بودن افزایش ت��وان دفاعی جمهوری 
اسامی ایران خاطر نشان کرد: برآورد توان نظامی 
در جمهوری اس��امی ایران با برآوردهای نظامی 
کشورهای دیگر متفاوت است. چرا که کشورهای 
دیگر با تکیه بر س��اح و تجهیزات هس��تند. اما ما 
بیشتر بر نیروی ایمان، انگیزه و اقدامات نرم افزاری 
اتکا داریم. ما بیشتر متکی به ابعاد معنوی و روحیه 
در بحث دفاع هستیم به همین دلیل نیاز به بودجه کان نداریم. اما 
از آنجایی که بازدهی زیادی در این زمینه داش��ته ایم آنها احساس 
خطر می کنند. وی تصریح کرد: جمهوری اس��امی ایران همواره 
اعام کرده است هدفش از توسعه آمادگی نظامی، بازدارندگی است. 

    نحوه مقابله جمهوری اس�لامی با تهدیدات مختلف 
علیه کشور

وی در پاس��خ به پرسش��ی مبنی بر این که نحوه مقابله جمهوری 
اسامی با تهدیدات مختلف علیه کش��ور چیست؟ اظهار کرد: نوع 
واکنش جمهوری اسامی به نوع تهدیدات بستگی دارد. ما همانطور 
که پهباد متجاوز رژیم صهیونیستی را ساقط کردیم نشان دادیم، که 
پاسخ به تهدیدات را در صحنه ی نبرد انجام می دهیم. حال ممکن 
است تهدیدات به صورت پرتاب ش��لیک موشک یا اهداف دیگری 
صورت بگیرد، ما نیز بگونه ای دیگر به این تهدیدات پاسخ می دهیم. 

ابراز تاسف عراق از نبودن ایران
 در کنفرانس پاریس 

وزیر امور خارجه عراق از تصمیم ع��دم دعوت از ایران برای حضور در 
کنفرانس بین المللی پاریس انتقاد ک��رد. ابراهیم جعفری گفت: این 
تصمیم بسیار تاس��ف بار بوده اس��ت. وی با بیان این که درکنفرانس 
پاریس،30 کشور متعهد ش��دند تا برای رهایی از گروه دولت اسامی 
به ائتاف تحت فرماندهی آمری��کا بپیوندند، اف��زود: معتقدیم همه 

کشورهای جهان از خطری که این گروه دارد، نگران هستند.

 اعتراف آمریکا به درخواست کمک 
از ایران پس از بیانات رهبر انقلاب 

جن ساکی، پس از سخنان رهبر انقاب در خصوص درخواست آمریکا 
از ایران برای حضور در ائتاف ضد داعش، در توییتر خود نوشت: این 
 چیز پنهانی نیس��ت که ما برای مبارزه علیه داع��ش در عراق با ایران 
گفت وگو کردیم و این مساله در حاش��یه مذاکرات هسته ای صورت 
گرفته اس��ت. جن س��اکی س��خنگوی وزارت خارجه آمری��کا گفت: 

کشورش با ایران برای مبارزه علیه داعش گفت وگو کرده است.

دیدار سردار دهقان با رییس جمهور 
ترکمنستان 

سردار سرتیپ پاسدار دکتر حسین دهقان وزیر دفاع جمهوری اسامی 
ایران در دومین روز سفر خود به جمهوری ترکمنستان، با قربان قلی 
برَدی محمداف رییس جمهور این کش��ور دیدار و پیرامون مس��ایل 
دوجانبه، منطقه ای و بین المللی گفت وگو کرد. در این دیدار رییس 
جمهور ترکمنستان با اش��اره به ماقات و مذاکره اخیر خود با جناب 
آقای دکتر حس��ن روحانی رییس جمهور اس��امی ایران درحاشیه 
اجاس شانگهای، بر توسعه همکاری های دفاعی دو کشور تأکید کرد. 
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

ظریف عازم نیویورک شد

پنجشنبه مذاکرات ایران و 1+5 در آمریکا برگزار می شود
 محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه کشورمان و هیات مذاکره 
کننده هسته ای، برای شرکت در هفتمین دور مذاکرات جامع 
ایران و 1+5 و شرکت در نشس��ت مجمع عمومی سازمان ملل 

بامداد سه شنبه راهی نیویورک شدند.
بر اس��اس این گزارش محمد جواد ظریف روز چهارشنبه ناهار 
کاری مشترک با کاترین اشتون خواهد داشت، عصر چهارشنبه 
و پنجش��نبه جلس��ات دو جانبه بین ایران و کش��ورهای 5+1 

برگزار می شود.
 همچنین عصر پنجش��نبه نیز یک دور مذاکرات ایران و 5+1 
 در س��طح کاترین اش��تون و محمدجواد ظریف برگزار خواهد 

شد. 
پس از برگزاری اجاس س��الانه س��ران نیز این احتمال وجود 

 دارد که  وزیران خارجه ایران و 1+5 بار دیگر بر سر میز مذاکره 
بنشینند.

عباس عراقچی، معاون حقوقی و بین المللی وزارت امور خارجه، 
روز گذش��ته در جمع خبرن��گاران درباره مذاکرات در س��طح 
وزرای خارجه در نیویورک بیان کرد: روز چهارشنبه مذاکراتی 
 بین خانم اش��تون و آقای ظری��ف صورت می گی��رد که نحوه 
 ادامه مذاکرات مش��خص می ش��ود، ایده ماق��ات وزرا وجود 

دارد ولی لزوما معلوم نیست که محقق شود. 

به اعتقاد بنده ت��ا وقتی که پیش��رفت مناس��بی در مذاکرات 
نباشد خیلی نیازی به مذاکرات در سطح وزرا نداریم مگر اینکه 
 احساس کنیم حضور باقی وزرا برای پیشبرد مذاکرات ضروری 

است.
مع��اون حقوقی و بین الملل��ی وزارت امور خارج��ه، ادامه داد: 
در این باره که بتوانیم در نیویورک به ی��ک جمع بندی نهایی 
برس��یم و به توافق دس��ت یابیم با توجه به حج��م زیادی که 
 از مذاک��رات باق��ی مان��ده اس��ت ای��ن ام��ر را خیل��ی بعید 

می دانم.
تیم مذاکره کننده ای��ران در این دور از مذاکرات س��یدعباس 
عراقچ��ی، مجی��د تخ��ت روانچ��ی، حمی��د بعیدی ن��ژاد، 
 محمد امی��ری، پژم��ان رحیمی��ان و داود محمدنیا تش��کیل 

می دهند.
مذاکرات ایران و 1+5 روز چهارش��نبه با ناه��ار کاری ظریف با 
کاترین اشتون مسوول سیاس��ت خارجی اتحادیه اروپا آغاز و 
عصر چهارشنبه و صبح پنجشنبه نیز دیدارهای دوجانبه میان 

هیات ایرانی و اعضای گروه 1+5 انجام می شود.
 تیم مذاکره کننده هس��ته ای کش��ورمان پس از پایان وین 6 
دو دور مذاکرات دو جانبه با آمریکا و مذاکرات دو جانبه ای نیز 

با سایر کشورهای عضو 1+5 داشته است.

سرلشکر جعفری در نشست خبری عنوان کرد:

هدف ما  از توسعه آمادگی نظامی، بازدارندگی است 

گروه 
ایران

اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان

اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان

روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان 

روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان 

نظر به اینکه عرصه و اعیان یکباب منزل مس�کونی به پ�لاک ثبتی 3049 
بخش 3 ثبت اصفهان متعلق به آقای محمدمهدی دست پاک واقع در خیابان 
ولیعصر- کوچه میدان میر-کوچه جهانباره در مسیر طرح عمرانی میدان 
امام علی )ع( قرار دارد و هیات کارشناسان رسمی دادگستری ضمن بازدید 
از محل نسبت به ارزیابی آن اقدام و نظریه مورخ 93/6/16 را صادر نموده اند، 
لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح و برابر ماده 8 لایحه قانونی نحوه خرید و 
تملک اراضی و املاک برای اجرای طرح های عمومی، عمرانی و نظامی دولت 
مصوب 1358/11/17،  بدینوسیله به نامبرده بالا و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ 
می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه پس از نشر این آگهی جهت انجام معامله 
طبق نظریه کارشناسی به شهرداری منطقه سه واقع در خیابان کمال مراجعه 

نمایید. بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.

پیرو اطلاعیه منتشر شده در روزنامه اصفهان زیبا به ش�ماره 2150 مورخ 93/5/12 
نظر به اینکه تمامی یکباب مغازه تجاری به پلاک ثبتی های 23و21و19و18و17و16و 
205/14 بخش  1 ثبت اصفهان متعل�ق به انجمن مددکاری امام زم�ان )عج( واقع در 
خیابان چهارباغ عباسی – نبش خیابان سید علیخان در مسیر طرح عمرانی ایستگاه 
مترو قرار دارد و هیات کارشناسان رسمی دادگستری ضمن بازدید از محل نسبت به 
ارزیابی آن اقدام و نظریه مورخ 93/4/30 را صادر نم�وده اند، لذا با توجه به ضرورت 
اجرای طرح و برابر ماده 8 لایح�ه قانونی نحوه خرید و تملک اراض�ی و املاک برای 
اجرای طرح های عمومی، عمرانی و نظامی دولت مصوب 1358/11/17،  بدینوسیله 
برای آخرین بار به نامبرده بالا و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف 
مدت پانزده روز از تاریخ نشر این آگهی جهت انجام معامله طبق نظریه کارشناسی به 

شهرداری منطقه سه واقع در خیابان کمال مراجعه نمایید.
 بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.

نوبت اول

نوبت اول

برآورد توان نظامی 
در جمهوری سلامی 
ایران با برآوردهای 

نظامی کشورهای 
دیگر متفاوت است، 

چرا که ما بیشتر 
بر نیروی ایمان، 

انگیزه و اقدامات 
نرم افزاری اتکا 

داریم



نماینده اصفهان:

وزارت نیرو یک ماه برای برخورد با برداشت 
غیرمجاز آب زاینده رود فرصت دارد

نماینده مردم اصفهان در مجلس شللورای اسللامی گفت: وزارت نیرو 
تنها یک ماه دیگر برای برخورد با برداشت های غیر مجاز آب از رودخانه 

زاینده رود فرصت دارد.
 حمید فولادگر اظهار کرد: شورای امنیت کشللور دو ماه به وزارت نیرو 
برای برخورد با این مقوله فرصت داده بود که یک ماه از آن گذشته است.

وی افزود: برای ما تفاوتی ندارد که این برداشللت ها در استان اصفهان 
انجام می گیرد یا در استان چهار محال و بختیاری؛ خواسته ما برخورد 
با این مشکل اسللت. نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسامی 
همچنین با اشللاره به اینکه اهمیت زاینده رود در فات مرکزی ایران 
کمتر از دریاچه ارومیه نیسللت، خاطر نشللان کرد: تمدن هایی که به 
واسطه زاینده رود شکل گرفته اند با خشک شدن این رودخانه در حال 
 نابودی هستند. وی از برگزاری منظم جلسات شورای هماهنگی رودخانه 
زاینده رود در ماه اخیر خبر داد و افزود: تصمیمات حاکمیتی از سوی این 
کمیته به سه استان اصفهان، یزد و چهار محال و بختیاری اباغ و اجرا 
می شود. وی همچنین کنترل هوشمند دبی آب رودخانه زاینده رود را 
از دیگر اقدامات انجام شده در راستای اجرای مصوبات شورای عالی آب 
عنوان کرد. فولادگر گفت: صندوق خسارت کشاورزان نیز تشکیل و سهم 

35 میلیارد تومانی دولت به آن واریز شده است.
وی تصریح کرد: صنایع بزرگی همچون فولاد و ذوب آهن نیز باید هرچه 
زودتر سهم خودشان را که در مجموع 175 میلیارد تومان است به این 

صندوق واریز کنند.
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسامی خاطر نشان کرد: وزیر 
نیرو اصل پروژه بهشت آباد و انتقال250 میلیون متر مکعب آب به استان 
اصفهان را پذیرفته و قول داده تا روش انتقال این مقدار آب بر اساس نظر 
کارشناسان باشللد. وی همچنین از تخصیص آب برای کشت پاییزه به 
اندازه کافی خبر داد و گفت: بر اسللاس پیش بینی های جوی، زمستان 
امسال شاهد بارندگی خوبی خواهیم بود که نگرانی برای تخصیص نوبت 

دوم آب برای به بار نشستن کشت پاییزه کشاورزان را رفع خواهد کرد.
فولادگر همچنین در بخش دیگری از سخنان خود با تاکید بر حمایت از 
سازمان های مردم نهاد اظهار کرد: تشکل های مردم نهاد و تشکل های 
صنفی و تخصصی باید هم افزایی و هم پوشانی مناسب برای رسیدن به 

اهداف خود داشته باشند.
وی تصریح کرد: این تشکل ها می توانند از قانون بهبود فضای کسب و 

کار برای پیگیری امور خود استفاده کنند.

 احداث موزه دفاع مقدس
از مطالبات جدي مردم اصفهان است

مدیرکل حفظ آثار و نشللر ارزش هاي دفاع مقدس اسللتان اصفهان 
با اشاره به اینکه این اسللتان علي رغم ایثارگري هاي فراوان خود در 
دوران دفاع مقدس فاقد موزه اي در این زمینه اسللت، گفت: احداث 
موزه دفاع مقدس، از مطالبات جدي مردم اصفهان اسللت که باید در 
روند عملیات فیزیکي و احداث آن تسللریع شللده و براي محتواي آن 
 نیز تاش جدي صورت گیرد. سللردار مجتبي شیروانیان در نشست 
رسانه اي کمیته هاي سللتاد بزرگداشللت هفته دفاع مقدس استان 
اصفهان با اشاره به اینکه 3۴ سال از آغاز جنگ تحمیلي عراق علیه ایران 
 مي گذرد، ابراز داشت: ارتش، سپاه، بسیج و جهاد سازندگي مهم ترین

ارکان هاي مقاومت ایران در سال هاي دفاع مقدس بودند. وي با اشاره 
به اینکه بنابر فرمایللش مقام معظم رهبري، دفللاع مقدس یک گنج 
تمام ناشدني اسللت، گفت: براي ترویج فرهنگ ایثار و شهادت براي 
 نسل هاي فعلي و نسللل هاي آینده باید بیش از گذشته تاش شود. 
مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع مقدس استان اصفهان گفت: 
به کارگیري الگوي مقاومت و پیروزي از طریق آن در دوران هشت سال 
دفاع مقدس به ملت هاي جهان ثابت شد. دبیر ستاد بزرگداشت هفته 
دفاع مقدس استان اصفهان بیان داشت: اسرائیل به عنوان اولین ارتش 
منطقه و با پشتیباني آمریکا و هم پیمانانش در جنگ هاي 22، 10 و 
50 روزه خود علیه مردم مظلوم غزه، به صورت مفتضحانه اي شکست 

خورد که این خود نشان از پیروزي الگوي مقاومت است.
 

   تشكیل هیات امناي موزه دفاع مقدس 
شیروانیان بیان داشت: در هفته دفاع مقدس، هیات امناي موزه دفاع 
مقدس به ریاسللت اسللتاندار اصفهان، امام جمعه اصفهان، 1۶ عضو 
حقوقي و هفت عضو حقیقي که از پیشکسللوتان ارتش و سپاه استان 
هستند، تشکیل مي شود. مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع 
مقدس استان یادآور شللد: تجهیز کتابخانه هاي استان به کتب دفاع 
 مقدس، پخش دو مسللتند جدید از سللیماي مرکز اصفهان، پخش 
فیلم هاي سینمایي در پارك هاي شهر اصفهان، ساماندهي و حضور 
روایان دفاع مقدس ارتش، سللپاه و بسللیج در مدارس و دانشگاه ها و 

مساجد از دیگر برنامه هاي هفته دفاع مقدس امسال است.

ویروس ابولا که این روزها  نام آن از هر رسللانه 
ای شللنیده می شللود، بایی اسللت که جان 
انسللان ها را  تهدید می کند. بر اساس هشدار 
سازمان بهداشت جهانی حالا دیگر ابولا تنها 
 دردسر آفریقایی ها نیست و خطری هولناك 
بیخ گوش همه کشورهای دنیاست و به دلیل 
اینکه سرعت انتقالش زیاد است، احتمال همه گیر شدنش در 

سراسر جهان دور از ذهن نیست.
 شللیوع این بیماری که در ماه های اخیر کاما بی سابقه بوده 
و بالاترین میزان شیوعی است که جهان از آغاز آشنایی با این 

بیماری با آن روبه رو بوده، سللبب شده اسللت زنگ خطر ابولا 
بلندتر به صدا در آید.

این بیماری که اخبللار افزایش مبتایان بلله آن را هر روز در 
رسانه های مختلف شنیده ایم و دیده ایم، نخستین بار در سال 
197۶ شناسایی شللد و در فوریه 201۴ عائم اولیه خود را در 
کشللور گینه نمایان کرد و به سللرعت به دیگر کشورها رسید. 
هنوز علت اصلی این بیماری که با نللام »تب خونریزی دهنده 
ابولا« نیز شناخته می شود، مشخص نشللده است و البته هیچ 

درمانی هم برای آن وجود ندارد.
میزان شیوع بالای این بیماری در آستانه شروع ماه ذی الحجه 

نگرانی ها را در کشللور عربسللتان و میان حجاج افزایش داده 
است. در شرایطی که کابوس ابولا بر حج تمتع 
امسال سایه انداخته اسللت، مقامات عربستانی 
اعام کرده انللد از بیم انتقال ویللروس مرگبار 
ابولا به این کشور، به حاجیان سیرالئون، لیبریا 
و گینه که بیشللترین آمار ابتا به ابولا را دارند، 
اجازه شرکت در مراسم حج امسال را نداده اند و 
وضعیت سامتی همه حاجیان را به محض ورود 
به فرودگاه بررسللی می کنند. وزارت بهداشت 
عربسللتان نیللز از راه اندازي 15 مرکللز کنترل 
بهداشللتي در ورودي ها و گذرگاه هاي زمیني، 
هوایي و دریایي بللا تجهیزات مللورد نیاز براي 
اجراي شللرایط و مقررات بهداشتي درباره همه 
حجاجي کلله وارد عربسللتان مي شللوند، خبر 

داده است.
از اواسط تیرماه تا کنون نیز هیچ مورد جدیدی  
از بیماری ابولا در عربستان مشاهده نشده است 
و حساسیت مسوولان بهداشتی عربستان برای 

مقابله با شیوع این بیماری در موسم حج سبب شده، نگرانی ها 
در زمینه ابتای زائران ایرانی به ابولا کاهش یابد.

رییس مرکز پزشکی حج و زیارت سازمان حج و زیارت می گوید: 
»هیچ گزارشللی از بیماری ابولا و کرونا در عربستان برای حج 
تمتع گزارش نشللده و حساسیت مسللوولان بهداشتی کشور 

عربستان به این مساله بسیار بالاست.«
مرعشی تاکید می کند که  از اواسط تیرماه هیچ مورد جدیدی 

از بیماری ابولا در عر بستان مشاهده نشده است.
وی با بیان اینکه وزیر حج عربسللتان از تدابیر پیشگیرانه این 
کشللور علیه ویروس خطرناك ابولا در مراسللم حج امسال به 
دیگر کشورها اطمینان داده است، می گوید: »مسوول نظارت 

درمانی و پیشللگیرانه بیماری ابولا، وزارت بهداشت عربستان 
است که این کار را با هماهنگی وزارت حج و وزارت خارجه این 
کشللور انجام می دهد و وزارت حج عربستان و وزارت بهداشت 
به صورت مسللتقیم و فشرده  برای پیشللگیری  ازویروس ابولا 

تاش می کند.« 
 معللان حللج وعمللره مرکللز پزشللکی حللج و زیللارت نیللز 
می گوید:» تاکنون مشللکل خاصی در خصللوص ویروس ابولا 
وجود نداشته و پیشللگیری های لازم برای عدم 
ورود زائران کشورهایی که در آنها ابولا شیوع پیدا 

کرده به عربستان صورت گرفته است.«
عادل مقصودی  نژاد تاکید می کند که  ما نیز  باید 
اقدامات پیشگیرانه را انجام دهیم و مهم ترین اقدام 

پیشگیرانه، رعایت بهداشت فردی زائران است.
به گفته وی، آموزش هللای و توصیه های لازم در 
زمینلله حفظ بهداشللت و پیشللگیری از ابتا به 

بیماری ها به زائران ارایه شده است.
معاون بهداشللت درمان و توانبخشللی جمعیت 
هال احمر اسللتان اصفهان با اشللاره به شللیوع 
ویروس خطرناك ابولا که در سال جاری در جهان 
شایع شده است، می گوید:» با توجه به اقدامات 
جدی که وزارت بهداشت عربستان در این کشور 
انجام داده اسللت، جای هیچ گونه نگرانی در این 
زمینه وجود ندارد و بسللیاری از بخش های وی ژه 
بیمارستان های عربستان به وسللایل لازم برای 
مقابله با این بیماری ها مجهز شده وعربستان از آمادگی کامل 

برای مبارزه با کرونا و ابولا برخوردار است.
علیزاده با بیللان اینکه قبل از اعزام کاروان ها به مناسللک حج، 
اقدامات پیشگیرانه با بررسی زائران و معاینه آنها انجام می شود، 
می گوید: »حجاج و زائران خانه خللدا برای مقابله با مننژیت و 

آنفلوآنزا نیز واکسینه می شوند.«
 به گفته وی، با توجه به دستورات کشوري که در زمینه زائران 
خانه خدا وجود دارد، هر دو کاروان یک پزشک مسوول داشته 
که تمام اصول بهداشتي و کنترلي افراد را بررسي کرده وحتي 
در صورت نیاز به اقدامللات درماني، آنان را بلله مراکز درماني 

مستقر در عربستان انتقال خواهد داد.

سایه ابولا بر حج تمتع امسال

زائران ایرانی  نگران  ویروس ابولا نباشند
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گروه 
خبر

حجت الاسام والمسلمین سالک، نماینده 
مردم اصفهان و رییس کمیسیون فرهنگی 
مجلس شورای اسامی در جریان بازدید از 
خطوط تولید فولاد مبارکه گفت: با توجه به 
بازدیدی که امروز از فولاد مبارکه داشتیم، 
خوشبختانه مشاهده کردیم این شرکت در 
شرایط رکود اقتصادی و تحریم های ظالمانه دشمنان، مطابق 
با فرمایشات مقام معظم رهبری فعالیت های اقتصادی خود را 

در راستای رشد تولید ملی دنبال می کند.
رییس کمیسللیون فرهنگي مجلس شللوراي اسامي یکي از 
اهداف بازدید خود را بررسي صحت و سقم جوسازی های صورت 
گرفته علیه فللولاد مبارکه در خصوص آلودگي هاي زیسللت 
محیطي این شللرکت خواند و تصریح کرد: اقدامات زیسللت 
محیطي فولاد مبارکه به ویژه در بخش کنترل آلودگي هاي 
هوا و تصفیه و باز چرخاني مجدد آب در سیسللتم قابل تقدیر 
اسللت، کما اینکه در خط تولیللد ورق گالوانیللزه و رنگي این 
شرکت هر بازدیدکننده اي بدون ماسک مي تواند به خوبي از 

ابتدا تا انتهاي خطوط تولید را مورد بازدید قرار دهد.

وی در همین رابطه خاطرنشللان کرد: آنچه مسلم است، این 
اسللت که حمایت از تولید ملی، راهکار سللازنده ای است که 

می تواند در شرایط تحریم، رونق اقتصادی به بار آورد.
وی ادامه داد: از آنجایی که تولیللدات فولاد مبارکه بر مبنای 
درخواست و سللفارش مشللتری چه در داخل کشور و چه در 
خارج از کشور انجام می شللود، خاطرنشان کرد: در جایی که 
عملکرد یک بنگاه اقتصادی بدین گونه است، لزوم حمایت هر 

چه بیشتر از تولید بیش از پیش ضرورت می یابد.
وی با اشاره به این مطلب که اگر در این شرایط تحریم، موانع 
تولید که همان محدودیت های انرژی از جمله آب و برق و گاز 
هستند برای صنایع برطرف شود، قطعاً ما شاهد شکوفایی هر 
چه بیشللتر صنعت و تولید خواهیم بود، ضمن اینکه باید در 
نظر داشته باشیم که خسارات ناشی از توقف خطوط تولید در 

صنایع پایین دستی گاهی جبران ناپذیر است. 
وی ابراز امیللدواری کرد، کارکنللان فولاد مبارکلله با تاش 
بیشتر خود و حمایت مسوولان بتوانند نیاز روزافزون صنایع 
 پایین دسللتی به محصللولات و ورق های فللولادی را تامین 

کنند.

نماینده مردم اصفهان و رییس کمیسیون فرهنگي مجلس شوراي اسلامي:

اقدامات زیست محیطي فولاد مبارکه قابل تقدیر است

جای هیچ گونه 
نگرانی در این 

زمینه وجود 
ندارد و بسیاری 

از بخش های وی ژه 
بیمارستان های 

عربستان به وسایل 
لازم برای مقابله با 

این بیماری ها مجهز 
شده است

به منظور بررسی وضعیت موضوعات حوزه آموزش و پرورش برای 
بازگشایی مدارس، شورای آموزش و پرورش شهرستان به ریاست 

فرماندار اصفهان تشکیل جلسه داد.
فضل الله کفیل، فرماندار اصفهان با اشللاره به بازگشایی مدارس 
در اول مهر و ایجاد مشللکات ترافیکی در کانشللهر اصفهان، 
گفت: مهم ترین مشللکل شللهر اصفهان در هفته اول مهر وجود 
ترافیک سنگین به دلیل بازگشایی مدارس است که می طلبد با 
برنامه ریزی پلیس راهور و تهیه طرح ترافیکی جامع با پیش بینی 
تمام جوانب در اول مهر، با کمترین مشللکات ترافیکی برخورد 
کنیم. وی همچنین از شللهروندان اصفهانی درخواسللت کرد با 
استفاده از وسایل عمومی و عدم تردد با وسایل نقلیه شخصی به 
ویژه وسایل نقلیه تک سرنشللین و همکاری کامل با نیروی های 
راهور در هفته نخست مهر، ضمن جلوگیری از تشدید ترافیک ، 

در پاکی هوا و محیط زیست کمک کنند.
فرماندار اصفهللان با تاکید بر ترویج و نهادینه سللاختن فرهنگ 
ترافیک در جامعه، مدارس را یکی از تاثیرگذارترین عوامل نهادینه 

ساختن فرهنگ ترافیک دانست.
وی، کمبود مدارس در برخی از نقاط شهرستان، نیمه تمام ماندن 
تعدادی از پروژه های آموزشللی، کمبود نیروی انسانی و آموزگار 
در مقاطع ابتدایی به ویژه در کاس اول، فرسوده بودن بسیاری 
از مدارس و کمبود وسیله نقلیه مناسب برای سرویس رفت و آمد 
دانش آموزان را از مهم ترین مشکات آموزش و پرورش شهرستان 
اصفهان برشمرد و اظهار امیدواری کرد، این مشکات با همکاری 

و همیاری مضاعف مسوولان برطرف شود.

کفیل، تهیه طرحی جامع و برنامه ریزی دقیق از سللوی آموزش 
و پرورش برای سرویس رفت و آمد دانش آموزان را با هماهنگی 
سازمان اتوبوسللرانی و تاکسللیرانی و پلیس راهور یک ضرورت 
دانسللت و از مسللوولان آموزش و پللرورش بخش هللا و مناطق 
روستایی خواست با استفاده از ظرفیت روستاها و بخش خصوصی 

نسبت به حل مشکل رفت و آمد دانش آموزان اقدام کنند.
وی با اشاره به رعایت نکات بهداشتی در مدارس به ویژه نظافت 
سرویس های بهداشللتی مدارس، مکان های ارایه مواد خوراکی 
و توجه به نیازها و وسللایل مدارس از جمله وسایل سرمایشی و 
گرمایشللی کاس ها، گفت: انتظار می رود با برنامه ریزی جامع 
آموزش و پرورش و همکاری سللایر دستگاه ها نهایتا بعد از پایان 
هفته نخسللت مهر مدارس به طور منظم و بدون مشکل به کار 

خود ادامه دهند.
این مسوول، پرداختن به یک شعار در مدارس شهرستان در کنار 
شعار سال و برنامه ریزی برای تحقق شعار تا پایان سال تحصیلی 
را راهکاری مناسب برای پرداختن به مسایل فرهنگی دانست و 
پیشنهاد کرد، برای اولین سال شعار نماز در مدارس مطرح و به 
بعد کیفی و تاثیرگذاری آن پرداخته شللود و در پایان سللال نیز 

نتایج آن بررسی شود.
وی از اختصاص بالغ بللر80 میلیارد ریال اعتبار بلله پروژه های 
آموزش و پللرورش از اعتبارات تملک دارایی های شهرسللتان و 
پنج میلیون ریال بللرای تجهیز مدارس در سللال 93 خبر داد و 
ابراز امیدواری کرد، با اختصاص کامل این اعتبارات، بسیاری از 

پروژه های نیمه تمام شهرستان تکمیل و به بهره برداری برسند.

استاندار اصفهان گفت: با شناسنامه دار شدن همه واحدهای 
تولیدی اعم از صنعتی و کشللاورزی، میزان سهمیه سوخت 
 هر واحد مشخص شللده و از قاچاق سوخت جلوگیری خواهد 

شد.
 رسول زرگرپور در جلسلله کمیسیون برنامه ریزی، هماهنگ 
و نظارت بر مبللارزه بللا قاچللاق کالا و ارز، با اشللاره به طرح 
مشکات مرتبط با کمبود سوخت از سوی واحدهای صنعتی 
و کشللاورزی، کارگروه مبارزه با قاچاق کالا و ارز را موظف به 

پیگیری این موارد کرد.
وی اظهار داشت: در قالب سهمیه سوختی که به استان تعلق 
می گیرد، هماهنگی لازم بین توزیع و واحدهای گیرنده شکل 

گرفته که این موضوع بخشی از مشکات را حل می کند.
استاندار اصفهان گفت: با وجود اختاف نظر واحدهای گیرنده 
و توزیع کننده در میزان سوخت مورد نیاز در گذشته، در حال 
حاضر تنها 5 درصد اختاف وجود دارد و تقریبا هر دو به یک 

عدد واحد رسیده اند. 
رییس کمیسیون برنامه ریزی، هماهنگی و نظارت بر مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز خاطرنشان کرد: در خصوص توزیع سهمیه 
سوخت، بروکراسللی خاصی وجود دارد که بخش کشاورزی 

متقاضی تسهیل آن است.
وی گفت: ظرف سه تا شللش ماه آینده با شناسنامه دار شدن 
واحدهای تولیدی این موضوع نیز حل خواهد شد و نیازی به 
مراجعه هر سه ماه یک بار واحدهای تولیدی به سایت و ارایه 

اطاعات نخواهد بود.
اسللتاندار اصفهان با بیان اینکه با شناسللنامه دار شدن همه 
واحدهای تولیدی اعم از صنعتی و کشللاورزی، میزان نیاز هر 
واحد به سوخت سهمیه ای مشخص خواهد شد، افزود: مساله 

سوخت سهمیه ای نیاز به بررسی و نظارت ویژه دارد.
زرگرپور ادامه داد: از یک سو نیاز به مصرف سوخت سهمیه ای 
در واحدهای تولیدی مطرح است و از دیگر سو، موضوع قاچاق 

سوخت در خصوص سهمیه ها اتفاق می افتد.
وی با اشللاره به اینکه در خصوص مسایل سوخت بیش از 80 
درصد موارد تاکنون حل شده است، اظهار داشت: با توجه به 
اینکه ادعا می شود با کسری سوخت مواجه هستیم، باید پس 
از بررسی، اصاح سهمیه را از ستاد سللوخت کشور پیگیری 

کنیم.
اسللتاندار اصفهان همچنین درباره فرآورده های نفتی تاکید 
کرد: باید صللادرات فرآورده های نفتی کنترل شللود که جزء 

موارد یارانه ای نباشد.
وی خاطرنشان کرد: صادرات فرآورده های نفتی از طریق سه 
اسللتان اصفهان، تهران و خراسان جنوبی صورت می پذیرد و 
سایر استان ها باید از طریق این استان ها برای صادرات اقدام 
کنند، لذا ضروری است که سللاختار و تشکیات لازم در این 

زمینه پیش بینی شود.
زرگرپور خبللر داد: اولین محموله یکصد تنللی فرآورده های 
 نفتی از اسللتان اصفهان صادر شللد و راه برای صادرات دیگر 
استان هایی که در حوزه استان اصفهان تعریف شده اند باز شد. 
مدیر ارشد استان اصفهان همچنین با اشاره به موضوع قاچاق 

مواد دخانی، یادآور شد: بر اساس قوانین موجود، در خصوص 
محل نگهداری و شللیوه فروش این مواد کشف شده اختاف 

نظر وجود دارد.
وی با اشاره به عزم جدی دولت در این زمینه خاطرنشان کرد: 
مقام معظم رهبللری )مدظله العالی( نیز تاکیللد کرده اند که 
مساله قاچاق کالا و ارز به عنوان یک مقوله ویژه مورد توجه قرار 
گیرد.  زرگرپور گفت: با توجه به اینکه قاچاق کالا و ارز می تواند 
اشتغال، تولید و در سطح کان اقتصاد را تحت تاثیر قرار دهد، 

باید مورد توجه ویژه قرار گیرد.

   برای تفویض مدیریت به بانوان محدودیتی وجود
ندارد

اسللتاندار اصفهان گفت: در خصوص تفویض پست مدیریتی 
 به بانوان نه تنها محدودیتی وجود ندارد، بلکه از آن استقبال 
می کنیم، اما لازم اسللت مسللوولیت ها متناسللب با شرایط 

جسمی و روحی بانوان باشد.
 رسول زرگرپور در نشسللتی با بانوان شللاغل در استانداری، 
به بررسی مسللایل و مشللکات بانوان در حوزه های مختلف 
پرداخت و تصریللح کرد: بانوان و آقایان بللا وجود تفاوت های 
جسللمی و روحی، در محیط های اجتماعی و خانه تفاوتی از 

نظر حقوق ندارند. 
وی افزود: لازم است با توجه به نقش بانوان به عنوان همسر و 
مادر در خانواده، امتیازات ویللژه ای برای بانوان در محیط کار 

در نظر گرفته شود.
زرگرپور با اشاره مشللخص نبودن ظرفیت بانوان در پست های 
مدیریتی، مدیللرکل امور بانللوان و خانواده اسللتانداری را به 

شناسایی ظرفیت بانوان در رده های مختلف موظف کرد. 
اسللتاندار اصفهان بر احصللای قوانین و مقللررات موجود به 
خصوص در رابطه با بانوان که مورد غفلللت قرار گرفته تاکید 
کرد. وی در این خصوص تصریح کرد: لازم است نه تنها مقررات، 
بلکه تبعیض ها و مقوله های احتمالی چنانچه در حوزه بانوان 
شاغل وجود داشته باشد، جهت پیگیری و برطرف کردن آن 

اعام شود.
زرگرپور ادامه داد: با توجه به نقش زنان در رسللیدگی به امور 
خانواده و در راسللتای تثبیت بنیان مقدس خانللواده، ایجاد 

نشاط، امید و رفع مشکات بانوان یک ضرورت است.
وی در راستای استفاده بانوان از تسهیات خاص جهت فراغ 
بال بیشتر در رسیدگی به مسایل خانواده اعام آمادگی کرد و 
افزود: حضور بانوان در محیط خانواده باعث کاهش بسیاری از 

مسایل اجتماعی خواهد شد.
استاندار اصفهان درباره پیشللنهاد مطرح شده در مورد لباس 
فرم واحد برای بانوان در محیط کار اظهار کرد: با توجه به اینکه 
 حجاب کامل اسللامی توسللط بانوان در اسللتانداری رعایت 
می شود، نیازی به لباس متحدالشکل نیست و چادر می تواند 
به عنوان لباس فرم تعریف شود. وی در پایان با تاکید بر بررسی 
دیگر مسایل بانوان در کارگروه های مربوطه و ارایه پیشنهادها، 
برای مطالبه حقللوق بانوان تا حد امکان و تللا جایی که قانون 

اجازه دهد، اعام آمادگی کرد.

 در هفته نخست مهرماه؛

ترافیک سنگین، مهم ترین مشكل شهر  اصفهان
با شناسنامه دار شدن واحدهای تولید در شش ماه آینده؛

از قاچاق سوخت جلوگیری می شود

گروه 
خبر

نوروز سال آینده؛

بزرگ ترین آکواریوم کشور در ناژوان به بهره برداري مي رسد 
نماینده مجلس: 

آمریكا در مورد داعش دچار تناقض شده است
مدیر طرح ساماندهي ناژوان اظهار داشت: بزرگ ترین آکواریوم 

کشور در ناژوان تا نوروز سال آینده به بهره برداري مي رسد.
غامرضا سللاکتي با بیان این مطلب گفت: سللاخت بزرگ ترین 
آکواریوم کشور در ناژوان در دست اجراست. وي با اشاره به اینکه 
تا نوروز سال آینده این طرح بزرگ به بهره برداري مي رسد، افزود: 
این آکواریوم در مسللاحت سلله هزار متر در کنار مجموعه هاي 
دیگر ناژوان احداث مي شللود که از آکواریوم پنج الي 10 متري 
تشکیل شده و انواع ماهیان، آبزیان آب هاي شور و شیرین دنیا در 

آن استفاده مي شود تا در معرض دید افراد قرار گیرد. مدیر طرح 
ساماندهي ناژوان با اشللاره به طرح هاي گردشگري این منطقه 
تصریح کرد: طرح هاي تاکسیدرمي، آکواریوم و باغ خزندگان به 
منظور جذب گردشگر در منطقه ناژوان در دست اجراست که در 
سال آینده مورد بهره برداري قرار مي گیرد. ساکتي اظهار داشت: 
تمام دیدني هاي در نظر گرفته شده براي منطقه ناژوان در کنار 
یکدیگر احداث مي شللوند تا گردشللگران به محض ورود به این 

منطقه بتوانند به راحتي یک روز را در این منطقه سپري کنند.

عضو کمیسللیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اسللامی گفت: آمریکا در مورد داعش دچار یللک پارادوکس یا 

تناقض و دوگانگی شده است.
 احمللد بخشللایش اظهللار داشللت: داعللش از یک سللو مولود

جنللگ آمریللکا در سللوریه اسللت و از سللوی دیگللر آمریللکا 
مدعی مقابله با این گروه تروریسللتی اسللت. وی افللزود: گروه 
تکفیللری داعللش بللا بریللدن سللر خبرنللگاران آمریکایللی و 
 امدادگللر انگلیسللی بللر روی اربللاب خود چنللگ می انللدازد.

نماینده مردم اردستان، زواره و مهاباد در مجلس شورای اسامی 
با اشاره به ائتاف غربی ها با آمریکا در زمینه نابودی داعش تاکید 
کرد: نابودی گروه تکفیری داعش فریبی بیش نیسللت؛ چرا که 
 این گروه در نوع عملکرد خود به شللیوه غربی ها تبلیغ می کند.

بخشللایش با بیللان اینکه کانللادا، انگلیللس و آمریللکا حامیان 
گروه تکفیری داعش هسللتند، تصریللح کرد: آمریللکا اینک با 
کنللاره گیللری »نللوری مالکللی« و روی کار آمللدن دولللت 
 »جعفللر عبللادی« بللرای مقابله بللا داعش مشللکلی نللدارد.

رستوران موزه
اصفهان  خیابان امیرکبیر  

  سفارشات: 09133083751
  رزرو: 031-33874400
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اقتصاد و 
صنـعت

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

۹میلیون پول نقد درقبال ۴۵میلیون وام مسکن رونمایی از طرح جامع مسکن به تاخیر افتاد 
طرح جامع مسکن که قرار بود سه شنبه )دیروز( رونمایی شود، 
به دلایل نامعلومی به تاخیر افتاد. در اوایل شهریور ماه جاری بود 
که عباس آخوندی، وزیر راه و شهرس��ازی در پیامی از رونمایی 
طرح جامع مسکن در 25 ش��هریور ماه جاری خبر داد و اعلام 
کرد: پس از انتش��ار تدریجی طرح جامع مسکن صاحب نظران 
و نخبگان حوزه مس��کن، این طرح را از نظرات و نقدهای خود 
محروم نس��ازند، اما با گذش��ت20 روز از این پیام و درخواست 
آخوندی نه تنها هی��چ کدام از نخب��گان و صاحب نظران حوزه 
مس��کن نظری در مورد طرح جامع مسکن در سایت وزارت راه 

و شهرس��ازی ارایه نکردند، بلکه از وزارت راه و شهرسازی خبر 
می رس��د که گویا رونمایی از طرح جامع مسکن به 15 مهر ماه 

موکول شده است.
طرح جامع مس��کن در حال��ی رونمایی خواهد ش��د که دارای 
سرفصل های مختلفی است که مستلزم تصمیم گیری های کلان 
کشور اس��ت و باید بانک مرکزی در این زمینه مقدار تسهیلات 

را مشخص کند که ظاهرا هنوز این اقدام صورت نگرفته است.
یکی از مواردی که در پیش نویس سند طرح جامع مسکن به آن 

توجه ویژه ای شده، پروژه مسکن مهر است.

دو روز گذش��ته از دقایق ابتدای��ی معام��لات، اوراق امتیاز 
تسهیلات مسکن به بالاترین رقم از ابتدای راه اندازی رسید، 
به طوری ک��ه در برخی نمادها از جمله دی ماه 91، اس��فند 
92 و فروردین 93 از مرز 100 هزار تومان هم گذشت. اوراق 
تس��هیلات خرید مس��کن روز گذش��ته و دیروز در برخی از 
سررسیدها از مرز 100 هزار تومان گذشت و سیاست ایجاد 
محدودیت خرید و فروش تاکنون تأثیری در توقف روند نزولی 
نرخ نداشته است.متقاضی برای دریافت امتیاز وام 45 میلیون 
تومانی بانک مسکن نیازمند90 برگ از اوراق امتیاز تسهیلات 

خرید مس��کن خواهد بود؛ هم اکنون هزینه تأمین این مقدار 
اوراق بابت وام 45 میلیون تومانی به 9میلیون تومان به غیر 
از هزینه های اداری دفترخانه و بانکی رس��ید. بر اساس این 
گزارش، مدیران فرابورس و مسوولان س��ازمان بورس برای 
ایجاد تعادل در این بازار وعده های��ی مبنی بر ایجاد صندوق 
بازارگردانی یا س��رمایه گذاری در س��پرده های ممتاز بانک 
مسکن توسط صندوق های سرمایه گذاری را داده بودند، اما 
تاکنون هیچ کدام از این وعده ها عملی نش��ده و قیمت اوراق 

همچنان روند صعودی به خود گرفته است.

آیا س��اخت بنایی که ش��امل زندان و مرکز پلیس است وتحویل آن 
به دولت ظالم، جایزاس��ت و آیا اش��تغال در کارهای ساختمانی آن 

نیز جایز است؟
حضرت آی�ت الله خامن�ه ای: س�اخت بنا با اوص�اف مذکور 
اشکال ندارد، به شرطی که به قصد برگزاری جلسات دادگاه 
ظلم در آن و ایج�اد محلی ب�رای زندانی کردن ب�ی گناهان 
نباش�د و همچنین به نظر کسی که آن را می س�ازد، به طور 
معمول در معرض اس�تفاده های مزبور قرار نداشته باشد که 
 در این صورت گرفتن اجرت نیز در برابر س�اختن آن اشکال

 ندارد. 

احکام اقتصادی

سبـک زندگی

 اصول اجتماعی اخلاق اسلامی 
در عرصه اقتصاد مقاومتی 

مهم ترین اصول اجتماعی اخلاق اسلامی در عرصه اقتصاد مقاومتی 
عبارت است از: 

     ترک اختلاف و زیاده خواهی ها در منافع  اقتصادی
     گس��ترش تعاون و همکاری در فعالیت ه��ا و برنامه ریزی های  

اقتصادی 
     رعای��ت وح��دت و همدلی اجتماع��ی در عرصه ه��ای مختلف  

اقتصادی 
     حمای��ت از ضعیفان و دس��تگیری از آنها در عرصه معیش��تی و  

اقتصادی 
     تق��وا و پرهی��زکاری و گس��ترش عمل��ی آن در فعالی��ت ها و 

بهره وری های  اقتصادی 
     توجه به حق��وق و حریم   اقتص��ادی همنوعان و ع��دم تجاوز و 

تعدی به آن
     پرهیز از ستم و تضییع حقوق در عرصه های مختلف اقتصادی

رایزن بازرگانی ایران در عراق گفت:تهدید داعش 
در عراق نه تنها تهدیدی برای ایران نیست، بلکه 
در عرصه اقتصادی بهترین فرصت برای افزایش 

صادرات غیرنفتی  است. 
ابراهیم محمدرضازاده در نشست آشنایی با بازار 
عراق که با حض��ور 300 فعال اقتصادی اس��تان 
اصفهان در سالن همایش های بین المللی اتاق  اصفهان برگزار شد، 
تصریح کرد: بازرگانان و تولیدکنندگان از این فرصت پیش آمده در 
عراق باید بهترین اس��تفاده را ببرند. وی با اشاره به حجم صادرات 
ایران به عراق طی هشت سال اخیر گفت: از سال 83 تا 91 صادرات 
ایران به عراق 24 برابر شده، ولی در سال 92 با کاهش روبه رو بودیم.

محمدرضازاده افزود: در سال 2012 کش��ور ترکیه با 12 میلیارد 
دلار، ایران با شش میلیارد دلار و چین  با چهارمیلیارد دلار  به ترتیب 
کش��ورهای  اول تا س��وم صادرکننده  به عراق بودند، ولی در سال 

2013 چین توانست رتبه دوم صادرات کالا به عراق را از ایران بگیرد.
وی با اشاره به مشترکات ایران و عراق در زمینه زبان، دین و مذهب 
گفت: وجود مرزهای طولانی از جمله مزیت های ایران برای توسعه 
روابط اقتصادی با عراق است. رایزن بازرگانی ایران در عراق  با اشاره 
به تشکیل مرکز داوری اتاق ایران افزود: اختلاف تجاری بین تجار 

ایرانی و عراقی از طریق این  مرکز قابل برطرف شدن است.
وی مهم ترین مشکل برخی از کالاهای ایرانی در بازار عراق را پایین 
بودن کیفیت آن برشمرد و تصریح کرد: این موضوع باعث شده که 

برخی تجار عراقی بخواهند کالا را از درب  کارخانه تحویل بگیرند.
وی به شبکه توزیع شرکت های لبنیاتی ایران در بازار عراق  اشاره 
کرد و گفت: این شبکه توانسته بازار عراق را به صورت مویرگی تامین 

کند و بقیه کالاها نیز می توانند از این تجربه استفاده کنند . 
محمدرضازاده خاطرنش��ان کرد: رقابت منفی شرکت های تولید 
 س��یمان ایران در ع��راق باعث از دس��ت رفتن این ب��ازار و حضور

 شرکت های ترکی شد.

    کاهش شدید واردات کالا  از بندرعقبه اردن به عراق
جهانبخش سنجابی شیرازی، دبیرکل اتاق مشترک ایران و عراق 
 در این نشس��ت  از افت دو میلی��ارد دلار صادرات ای��ران به عراق 
در پنج ماهه سال جاری نسبت به سال گذش��ته خبر داد و گفت: 
داعش برای صادرات ایران نه تنها تهدید نیست، بلکه فرصت است. 
وی از کاهش شدید واردات کالا از بندرعقبه اردن به عراق خبر داد و 
افزود: عربستان مرز خود را با عراق به حالت تعطیل درآورده و تحریم 

کالاهای ترکی و عربی در بین مردم رواج پیدا کرده است. 
سنجابی ش��یرازی اضافه کرد:17درصد بازار عراق در شرایط خلأ 
قرار دارد؛ زیرا کالاهای اردنی و سوری، عربستانی و حتی کالاهای 

اسرائیلی با نام و نشان اردنی به بازار عراق وارد نمی شود.
دبیرکل اتاق مشترک ایران و عراق اظهار داشت: تنها کشوری که 

می تواند نیاز عراق را در این شرایط خلأ برطرف کند، ایران است. 
سنجابی ش��یرازی، حذف الزام گواهی انطباق کالا با استاندارهای 
عراق برای کالاهای ایرانی را اقدام تس��هیل کننده برای تامین نیاز 
بازار عراق دانست و گفت:کاهش تشریفات خرید دارو از ایران اقدام 

موقت است و نباید به این قبیل اقدامات عادت کرد.
وی خطاب به شرکت های اقتصادی استان اصفهان گفت: نباید به 
دلیل احتیاج بازار عراق کالاهای بی کیفیت به این بازار ارسال کرد.

وی از کاهش حمل ب��ار 75 درصدی در مرز پرویزخان و باش��ماق 
خبر داد و افزود: با باز شدن مرز مهران ،چزابه و شلمچه مواد غذایی 
از  این مرزها به عراق ارس��ال می ش��ود. وی اضافه کرد: از هش��ت 
بازارچه مرزی ایران با عراق در حال حاضر هفت بازارچه فعال است. 
 سنجابی شیرازی خواستار توجه ویژه بازرگانان استان اصفهان به 
محیط شناسی تجارت با عراق شد و گفت: نباید این بازار را به راحتی 
از دست داد.  دبیرکل اتاق مش��ترک ایران و عراق تاکید کرد: اگر از 
این فرصت پیش آمده در عراق استفاده نکنیم، شرایط برای ادامه 

فعالیت در این بازار بسیار دشوار می شود.  

رایزن بازرگانی ایران در عراق در جمع فعالان اقتصادی استان تاکید کرد؛

تمهیدات جدید برای جذب   بازار کنونی عراق ،فرصتی کم نظیر برای تولیدکنندگان استان
سرمایه گذاری خارجی

معاون وزیر صنعت، معدن و تج��ارت گفت: دولت برای 
تسهیل س��رمایه گذاری خارجی به تازگی تصمیماتی 
را مصوب کرده که ب��ر مبنای آن، چنانچ��ه خارجی ها 
در ایران کارخانه راه ان��دازی کرده و 30 درصد محصول 
تولیدی خود را صادر کنند، از 50 درصد معافیت مالیاتی 
برخوردار خواهند ش��د. ولی الله افخمی راد از تمهیدات 
جدید دولت برای جذب سرمایه گذاری خارجی خبرداد 
و افزود: دولت برای تس��هیل س��رمایه گذاری خارجی 
به تازگی تصمیماتی را مصوب ک��رده که بر مبنای آن، 
چنانچه خارجی ها در ایران کارخان��ه راه اندازی کرده 
 و30 درص��د محصول تولی��دی خود را ص��ادر کنند، از 

50 درصد معافیت مالیاتی برخوردار خواهند شد.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: تس��هیلات 
ویژه ای نیز از س��وی دولت برای جذب سرمایه گذاری 
در مناطق آزاد و ویژه اقتصادی تدبیر ش��ده که معافیت 

مالیاتی و سهولت صدور روادید از جمله آن است.
وی تصریح کرد: در عین ح��ال ترغیب خارجی ها برای 
تاسیس و راه اندازی کارخانه در ایران، تکنولوژی خارجی 
را به کش��ور منتقل می کند و فض��ای رقابتی مفیدی را 
ایجاد خواهد کرد که به تقویت توان تولیدی و در نتیجه 

افزایش صادرات منجر خواهد شد.

خبــر اول

محمد
شکرچیان

سکوت اس�رارآمیز کویر، ش�بهاي پر س�تاره و الهام بخش، 
بامدادان شورانگیز و رؤیایي، غروب تماشایي آفتاب، همگي 

جلوه هایی از جذابیت و دلربایي کویر هستند.
به همت مرکز نجوم ادیب، وابسته به سازمان فرهنگی تفریحی 
شهرداری اصفهان، در روز پنجشنبه 27 شهریورماه، سفری 
ش�ورآفرین و خیال انگیز با عنوان" گش�ت رص�دی در کویر 
اصفهان" با حضور مدیران ش�هری و علاقه من�دان به نجوم و 

رص�د  در کویر زیبای ش�هر 
ورزنه برگزار می شود.

اگر تاب�ه حال به کویر س�فر 
نکرده ای�د با گ�روه نجومی 
مرکز ادیب همراه ش�وید تا 
در نقاط زیب�ای کویر ورزنه 
گشتی زده و  لحظاتی خاطره 
انگیز و متف�اوت را در جمع 
نجوم دوستان و دوستداران 

کویر تجربه کنید.
کویر زیب�ا و بک�ر ورزنه در 
فاصله ۱۱۰ کیلومتری ش�هر 
اصفه�ان ق�رار دارد و برای 
س�فر به ای�ن کوی�ر باید در 
مس�یر اصفهان – نایین، در 
گردنه ملااحمد به سمت شهر 
ورزنه حرکت کنید تا به  این 
کویر زیبا و ش�گفتی آفرین 
برس�ید . قدم زدن روی تپه 
های شن روان، شترسواری 
مش�اهده  کوی�ر،  دل  در 
نیزارهای کویری، تماش�ای 
طلوع و غروب زیبای آفتاب 
در کوی�ر و ... خاطرات�ی 
مان�دگار را در گش�ت کویر 

ورزنه برای خانواده ها به همراه می آورد.
از جمل�ه ویژگی های ش�اخص ای�ن گردش کوی�ری، حضور 
مدیران شهری و ش�هروندان در کنار یکدیگر به بهانه تماشا 
و رصد زیبایی های آس�مان اس�ت ک�ه علاوه ب�ر جاذبه های 
علمی و تفریحی، باب گفت و گو در باب مس�ائل شهری را نیز 

 بازخواهد کرد. حاضران در این برنامه، بعداز ظهر پنجش�نبه
 27 شهریورماه از ساعت ۱3:3۰ بعدازظهر در مرکز نجوم ادیب 
واقع در  خیابان س�عادت آباد، جنب ورزش�گاه امین  گردهم 
آمده و پس از آن، به سمت تپه های شنی ورزنه حرکت کرده  و 

از مناطق ورزنه بازدید به عمل می آورند. 
محل اقامت افراد حاضر در این برنامه گشت رصدی، دانشگاه 
آزاد اس�لامی هرند اس�ت که در آنجا کمیته برگزاری گشت 
رصدی آسمان شب، فعالیت 
های متنوع و مختلفی را برای 
این گش�ت رص�دی تدارک 

دیده است. 
رصد ماه، س�یارات و س�ایر 
اج�رام آس�مانی ب�ه همراه 
آموزش ص�ور فلکی، اجرای 
مس�ابقات علمی تفریحی، 
ارائه س�خنرانی ها و کارگاه 
ه�ای آم�وزش نج�وم و... از 
بخش های مختلف این برنامه 

رصدی است. 
همچنین برپایی نمایش�گاه 
عک�س آس�مان و طبیع�ت 
نی�ز  از دیگ�ر بخ�ش ه�ای 
درنظرگرفت�ه ش�ده ب�رای 
شش�مین گش�ت رص�دی 

آسمان شب است.
برگزارکنن�دگان این برنامه 
توصیه ک�رده اند، ش�رکت 
کنندگان حتم�ا لباس گرم، 
کفش روبس�ته، چراغ قوه با 
نور قرمز، زیرانداز، بطری آب، 
کلاه یا نقاب، لیوان شخصی و 
سایر وسایلی است که مورد 

نیاز یک سفر کویری است را همراه داشته باشند.
لازم به یادآوری است که مدیران شهری علاقه مند به شرکت 
در این برنامه می توانند تا پایان ساعت اداری روز چهارشنبه 
مورخ 26 شهریورماه با ش�ماره ۰۹۱3۱۰۴۹۱۴۰ و 366۹8۴۰۰ 

تماس حاصل نموده و اعلام حضور نمایند..

به همت سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان برگزار می شود:

تماشای زیبایی های آسمان بی انتها
 در گشت رصدی کویر اصفهان

طنز و مطایبه، یکی از اثربخش ترین قالب های هنری در ارایه 
آموزش و انتقال مفاهیم مختلف به شهروندان است و متولیان 
فرهنگی جامعه باید به این نکته توجهی عمیق داشته باشند.
در همین راس�تا، چهارمین ویژه برنامه طنز "شیکرشیکن" 
با محوریت پرداخت به موقع عوارض ش�هری از سوی کمیته 
فرهنگ شهروندی  شهرداری اصفهان به مدت چهار شب  در 

تالار هنر اصفهان برگزار می شود. 
مدیرعامل س�ازمان 
فرهنگ�ی تفریح�ی 
ش�هرداری اصفهان، 
با اعلام ای�ن مطلب، 
گفت: کمیته فرهنگ 
ش�هروندی براساس 
موضوع�ی  ج�دول 
خود، هر م�اه یکی از 
موضوع�ات محوری 
در س�رفصل ه�ای 
ش�هروندی را مورد 
توج�ه ق�رار داده و 
قالب ه�ای متنوعی 
را ب�رای انتق�ال این 
 مفاهیم، ب��ه ک��ار 

م�ی گیرد. 
م�هدی  م�هن�دس 
بقای�ی اف�زود: ویژه 
برنام�ه "ش�ب های 
طنز شیکرش�یکن" 

که سابقه آن به چهار سال می رسد، تلاشی هنرمندانه است 
تا از طریق طنز و با استفاده از قالب های متنوع هنری مفاهیم 

شهروندی را به مخاطبان ارائه  نماید. 
وی اظهار داشت: این برنامه با هدف جریان سازی و شکل دهی 
صحیح به طنز شهری برنامه ریزی ش�ده و اهداف بلندمدتی 
را در راس�تای ترغیب هنرمن�دان به هنرآفرین�ی در حیطه 
موضوعات شهروندی و همچنین خلق لحظات شاد و آموزنده 

برای شهروندان دنبال می کند.
مدیرعامل سازمان فرهنگی تفریحی تصریح کرد: تاکنون این 

ویژه برنامه در سه سال متوالی گذشته با موضوعات ترافیک، 
فضای س�بز  و س�دمعبر برگزار  شده و امس�ال در چهارمین 
 دوره خود که به مدت چهار ش�ب برگزار خواهد شد به بحث 

"عوارض و درآمد" خواهد  پرداخت.  
بقایی خاطرنش�ان کرد: فض�ای این برنامه به س�بک خاصی 
 برنام�ه ریزی ش�ده که از دع�وت نام�ه آن گرفته ت�ا اجرای 
برنامه ها و حتی نحوۀ  پذیرایی از شهروندان نیز با ایده هایی 
جدی�د و آمیخته به 

طنز همراه است. 
ب��ه گف�ت�ه وی در 
ای�ن وی�ژه برنام�ه 
 ۹3 دق�یق���ه ای 
برنامه های ترکیبی 
ش�امل نمایش طنز، 
نواخت�ن موس�یقی 
ب�ا آلات متف�اوت و 
خاص،  ش�عرخوانی 
ش�اعران طنزپرداز 
و پخ�ش کلی�پ در 
قالب طن�ز ب�ا ارائه 
موض�وع "پرداخت 
ب�ه موقع ع�وارض" 
اج�را م�ی گ�ردد.  
ای�ن وی�ژه برنامه با 
ه�مکاری سازم�ان 
ف�رهنگی  ت�فریحی 
شهرداری  اصفهان و 
دفتر طنز وکاریکاتور حوزه هنری استان در روزهای 28 الی 

3۰  شهریورماه برای عموم شهروندان برگزار می شود.
ش�هروندان علاق�ه من�د ب�ه برنام�ه های طن�ز م�ی توانند 
برای داش�تن لحظاتی ش�اد و پرخنده، با مراجع�ه به کمیته 
فرهنگ ش�هروندی واق�ع در خیاب�ان لاله، خیاب�ان طبیب 
اصفهانی، به طور رای�گان بلیط تهیه نم�وده و در تاریخ های 
تعیین ش�ده از  س�اعت 2۰:3۰  تا 22:3۰ در مح�ل تالار هنر 
 اصفهان واق�ع در  میدان لال�ه، جنب فروش�گاه رفاه  حضور 

یابند. 

مدیرعامل سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان:

شب های طنز شیکرشیکن
یک اتفاق جدید در آموزش و نقد مسایل شهری است



ـ  حجت الاسلام سید حسن خمینی در اجلاسیه مدرسان درس وصیت نامه سیاسی ـ
الهی حضرت امام خمینی)ه( که در واحد علوم و تحقیقات تهران دانشگاه آزاد برگزار 
شد، »تحریف« را از جمله آفت های مورد تهدید امام و اندیشه ایشان ذکر کرد و اظهار 
داشت: تحریف که بازگرداندن یک شیء از معنای اصلی اش است در دو نوع مستقیم 
و غیرمستقیم رخ می دهد که نوع مستقیم آن روشن بوده و در طول تاریخ نمونه های 
ــود تا یک اتفاق یا جمله صریح  فراوانی دارد، بدین معنا که بغض و کینه باعث می ش

به طور مستقیم مورد تحریف قرار گیرد.
وی ضمن روایت چند نمونه تاریخی از تحریف مستقیم، جلوگیری از این نوع تحریف 
ــت که اگر نفع افراد  ــفانه امروز این گونه اس ــت و افزود: متأس را وظیفه همگان دانس

ــکوت می کنند  و اگر ضرری به در یک تحریف بود، در قبال آن س
آنها وارد می کند حرف می زنند و اعتراض 

ــان  می کنند و اگر خاطره ای به نفعش
ــکوت اختیار کرده در غیر  بود س

این صورت معترض می شوند.
ــن خمینی تحریف  ــید حس س
غیرمستقیم یک اندیشه و منش 
ــدی جدی تر عنوان کرد  را تهدی

و گفت: معمولاً مکاتب، فلسفه ها 
ــه ها چندین پایه و اصل  و اندیش

ــی  س سا ا

ــایرین تصویر شد به مرور زمان آن مکتب  دارند که اگر یکی از این پایه ها فربه تر از س
کاریکاتوریزه می شود و اگر نسبت میان پایه ها به هم ریخته شد، تصویر ساخته شده 

واقعی نیست.
ــتفاده کرده ام که اگر چشم یک دهم  وی یادآور شد: بارها در سخنانم از این مثال اس
ــت، در کاریکاتور این نسبت ها به هم می خورد  صورت شما یا بینی یک چهارم آن اس
ــما را در آن می بینید اما این تصویر واقعی شما نیست.  ــی که آن را می بیند ش و کس
بنابراین اگر درون یک مکتب فکری هم نسبت ها به هم ریخته شود آن مکتب تحریف 
ــن خمینی تصریح کرد: آنچه امروز در جهان اسلام  غیرمستقیم شده است.سید حس
ــده ایم نتیجه همین تحریف های ناخواسته یا از سر عشق و شور است  بدان گرفتار ش
که می بینیم یک گروه به راحتی و جلوی دوربین ها سر می برُد و فیلم آن را نیز پخش 
ــد چنین  ــاهد رش ــال قبل باور نمی کردیم که روزی ش می کند؛ در حالی که چند س
گروه های افراطی و خشنی باشیم.وی با تأکید بر اینکه تمام این حوادث به اسم اسلام 
ــت، ادامه داد: اگر در پیروی از یک مکتب  رخ می دهد، در حالی که اسلام این ها نیس
که دارای پایه های مختلفی است  به یک پایه آن توجه بیشتری شود، در آینده با یک 

مکتب کاریکاتوریزه شده مواجه می شویم.
ــاره  ــی)ره( در همین زمینه به یک نمونه تاریخی در اروپا اش تولیت حرم امام خمین
ــفه جدید یک یسوعی بود؛ مذهب او اساساً  کرد و اظهار داشت: دکارت از پدران فلس
برای مقابله با پروتستانتیسم شکل گرفته بودند و پیروانش در این جهت خود را وقف 
ــا و پاپ کرده بودند. اما دکارت با این مذهب، بعدها پایه گذار مکتبی شد که از  کلیس
آن بی دینی بیرون و به دست آمد؛ یعنی از دل اندیشه  کسی که می خواست همه چیز 
ــد، لذا امروز کشیش هایی  ــا برگرداند، پراگماتیسم مدرن خارج ش را به دامن کلیس
داریم که خداباور نیستند اما می گویند چون خداباوری برای بشر منفعت دارد ما هم 

می گوییم خدا هست!
ــکل گیری صوفیه  ــاختن چگونگی ش ــان س وی همچنین با خاطرنش
ــاس  در ایران در دوران صفویه، گفت: همان صوفیه ای که بر اس
بخشش شکل می گیرد، درون آن گروهی به نام »ینی چری« 
ــکل می گیرد که زنده زنده آدم می خورد و صحنه های  ش
وحشتناک زیادی همچون جوشاندن انسان ها در دیگ 

آبجوش و پاره کردن بدن آنها را خلق کرد.
ــع تاریخی  ــپس به مقط ــن خمینی س ــید حس س
ــاره کرد و گفت: بهانه و جرقه  انقلاب مشروطه اش
ــردی به نام  ــروطه مقابله با  ف ــکل گیری مش ش
ــه در خیابان مردم  ــگر گاریچی« بود ک »عس
ــروطه  ــی داد، اما از دل همین مش را آزار م
به دلیل آنکه صرفاً به نقطه کانونی استبداد 
ــتعمار که می تواند  ــد و به اس پرداخته ش
کارهایی بدتر از استبداد توسط آن انجام 
شود توجه نشد، رضاخان درآمد. در حالی 
ــروطه هیچ کدام بی دین  که رهبران مش
نبودند و امثال آیات بهبهانی و طباطبایی 
از علمای بزرگ دینی بودند، ولی به خاطر 
همان نگاه غیرکامل رضاخان پدید می آید.

تولیت آستان مقدس امام خمینی)ره( در ادامه سخنان با بیان این هشدار "اگر مراقب 
نباشیم و در نظام و مکتب امام یکی از پایه ها را فربه تر ببینیم 
ــت" تصریح کرد:  ــتقیم اتفاق افتاده اس یک تحریف غیرمس
امروز گروهی این گونه بحث می کنند که انگار در مکتب امام 
مردمی نقشی ندارند و گروهی دیگر به گونه ای بحث می کنند 
که گویی اسلامیت توسط امام کنار گذاشته شده است؛ خیر! 
همان امامی که می گوید میزان رأی ملت است، نظریه ولایت 
فقیه را هم مطرح می کند و همان امامی که قید »مطلقه« را 
ــی و ذهنی اش  ــفه سیاس برای ولایت فقیه ذکر کرد، در فلس

بالاترین نقش و جایگاه را به مردم می دهد.
ــر مهم دیگر در  ــرفت« را نیز دو عنص وی »عدالت« و »پیش
ــد: امام همواره بر  ــمرد و یادآور ش اندیشه امام خمینی برش
عدالت تکیه داشتند و عدالت جزو امّهات اندیشه ایشان است، 
اما پیشرفت هم کنار آن است و پررنگ کردن عدالت به معنای 
ــت و اگر یکی از این دو را پررنگ  ــرفت نیس فروکاستن پیش

کردیم دچار تحریف شده ایم.
ــی )ره(»رفع محرومیت«  ــتان مقدس امام خمین تولیت آس
ــاخص مورد نظر امام و از پایه های اندیشه سیاسی  را دیگر ش
ــت و گفت: در مکتب امام جنگ با فقیر و غنی  ــان دانس ایش

نداریم، بلکه جنگ با فقر داریم و قرار نیست فقرا زیاد شوند. بلکه نظام فقرپرور باید از 
ــیم که نفی محرومیت به معنای توسعه فقر نباشد و از آن سو  بین برود. لذا مراقب باش

نیز توجه به توسعه موجب نشود گروه هایی زیر بار آن له شوند.
ــتقیم  ــه امام دچار تحریف غیرمس ــا پررنگ کردن برخی از ابعاد اندیش وی با بیان "ب
اندیشه های ایشان شده ایم" گفت: »استقلال و عزت« و کنار آن »همزیستی مسالمت 
آمیز با دنیا« از پایه های اندیشه امام است و این بدان معنا نیست که اگر می خواهیم با 
ــت دهیم و اگر می خواهیم استقلال داشته  جهان همزیستی کنیم استقلال را از دس

باشیم با همه دنیا ستیزه کنیم.
ــعارهای اساسی انقلاب  ــاره به »آزادی« به عنوان یکی از ش سید حسن خمینی با اش
ــت با پررنگ کردن آزادی ارزش های اخلاقی جامعه مورد  اسلامی، گفت: ممکن اس
ــا پررنگ تر کردن ارزش ها به آزادی بی توجهی  بی توجهی قرار گیرد یا خدای نکرده ب

شود.
وی گفت: علمای علم اخلاق می گویند اخلاق عین عدالت است و عدالت عین اعتدال 
ــت؛ اعتدال یعنی حد فاصل بین افراط و تفریط و رفتن به طرف هرکدام از این دو  اس

طرف، خروج از اعتدال و حکمت است.
تولیت آستان مقدس امام خمینی)ره( سپس با اشاره به موضوع اجلاسیه اظهار داشت: 
ــانیم و غرض تدریس وصیت نامه و  ــیم و بشناس اگر می خواهیم مکتب امام را بشناس
ــیء و موضوع در جای  ــت، باید به این رکن رکین توجه شود که هر ش مکتب امام اس
ــد؛ اینکه فقط زبان تلخ  و »اشداء علی الکفار« را  خودش و به اندازه بار ارزشی آن باش
ملاک بگیریم صحیح نیست؛ »رحماء بینهم« هم وجود دارد، لذا باید مراقب تحریف 

مستقیم و غیرمستقیم باشیم.
ــخنان میرزاده در این اجلاسیه، یادآور شد: یکی از  سید حسن خمینی با اشاره به س
بحث هایی که در سخنان امام گم شده، موضوع »تحجر« است. اتفاقاً یکی از بحث های 

مهمی که امام در دو، سه سال آخر عمر خود کنار »اطلاق ولایت فقیه« مطرح کردند 
تحجر بود؛ مخاطب ایشان چه کسانی بودند و چه کسانی 
را بر اساس این سخنان برنمی تابیدند؟ مگر امام در مورد 
امثال فتوای حلال بودن برخی از انواع موسیقی نگفتند: 
ــود اولین نفر خودم  اگر قرار است کسی در این راه فدا ش

هستم؟
وی ادامه داد: در بحث های فرهنگی و فضاهای دانشگاهی، 
ــت و  ــرح کردند تحجر اس ــی که امام مط یکی از مباحث
ــط قرمز قرار  ــر را تعریف کنید و آن را خ امروز باید تحج
ــی و عدم توجه به ارزش ها و  دهید؛ همان گونه که وادادگ

بی توجهی به حجاب اسلامی نیز غیرقابل پذیرش است.
ــلام امام  ــر اینکه اس ــد ب ــن خمینی با تأکی ــید حس س
ــما  ــت: اگر یک نفر جلوی من و ش کاریکاتوری نبود، گف
ــرب خمر کرد او را طرد می کنیم، اما اگر او غیبت کند،  ش
تهمت بزند و دروغ بگوید پشت سر او ممکن است نماز هم 
ــت از زنا هم بدتر  ــی که در دین خدا غیب بخوانیم! در حال
است، چرا نسبت به غیبت حساس نیستیم؟ چون اسلام 
ــب ها در ذهنمان به هم  ما کاریکاتوری شده است و تناس
ــت، اما نزد امام این گونه نبود و هرکس جلوی  ریخته اس
ایشان غیبت می کرد ایشان چهره اش در هم تنیده می شد و به شدت برخورد می کردند.

تولیت آستان مقدس امام خمینی)ره(  به خاطرات حجت الاسلام و المسلمین دعایی 
از مخالفت امام با دادن نسبت های دروغ به مخالفان و حتی شاه سابق، اظهار داشت: 
یاران امام این گونه از ایشان می گویند؛ آنها کسانی هستند که وقتی طرفداری از امام 
ــان بودند، در حالی که خیلی ها  نان نداشت و شکنجه و زندان و اعدام داشت، یار ایش
ــدند و الآن کاتولیک تر از پاپ  ــدیداً طرفدار امام ش ــفره آماده رسیدند و ش بعداً به س
شده اند، همان یاران قدیمی امام می گویند که اگر می خواستند نزد ایشان از مخالفین 
غیبت کنند امام رو ترش می کردند.وی در ادامه با تأکید مجدد بر اینکه اگر یک نظام 
اندیشه گر می خواهد جدا از تحریف باقی بماند هرچیز در آن باید سر جای خودش باشد 
و به اندازه خودش دیده شود، گفت: برخی می گویند می بخور منبر بسوزان مردم آزاری 
ــردم آزاری هم نکرد. ــن کارها را نباید انجام داد و م نکن؛ در حالی که هیچ کدام از ای

سید حسن خمینی در پایان سخنان خود با بیان اینکه وقتی برخی ابعاد یک مکتب 
پررنگ شد از دل آن داعش بیرون می آید، تأکید کرد: در عین حال که باید به اجرای 
حدود اسلامی اهتمام داشت خشونت هم نباید کرد و خشونت نادرست در اسلام نیز به 
برخی می رسد که حاصل آنها گروه هایی است که امروز در جهان اسلام خشونت های 
وحشیانه ای را انجام می دهند.وی در ابتدای سخنان خود نیز از تأسیس مرکز فرهنگی 
دانشگاهی امام خمینی)ره( و انقلاب اسلامی در دانشگاه آزاد که از زمان دکتر جاسبی 
در هیأت موسس دانشگاه آزاد طرح شد و در دوره دکتر دانشجو تشکیل آن به تصویب 
ــید، قدردانی کرد و گفت: در دوره برادر عزیزم دکتر میرزاده این نهال غرس شده  رس
ــکر کنم.عضو هیأت امنای  ــد که لازم می دانم به نوبه خود از مسوولان آن تش بارور ش
ــاره به عملکرد یک ساله دکتر حمید میرزاده در مسوولیت  دانشگاه آزاد اسلامی با اش
ریاست دانشگاه گفت: وی سالی خوب و پرتلاش با نمره مطلوب و مورد قبول نزد هیأت 

امناء و مؤسس دانشگاه، دانشگاهیان و مردم را گذراند.   

سید حسن خمینی: 

ولایت فقیه مد نظر امام "مطلقه" بود و همزمان بالاترین جایگاه را به مردم می داد 

نیویورک آبستن 
تحولات جدید       

هسته ای
سودای بهارستان در سر 
احمدی نژادی ها

دانشگاه ایرانیان 
ستاد انتخاباتی حلقه 
یاران احمدی نژاد 
است؟ 

آغاز جلسه 
اصلاحات برای 
انتخابات مجلس

»ندا« گفتمانی 
جدید در اصلاح 
طلبان است

سلامت انتخابات در 
جمهوری اسلامی 
نهادینه شده است

در حال برنامه ریزی 
برای انتخابات 

مجلس دهم هستیم

تولی�ت آس�تان مق�دس ام�ام 
خمینی)ره( س�پس با اش�اره به 
موضوع اجلاس�یه اظهار داشت: 
اگ�ر می خواهی�م مکتب ام�ام را 
بشناسیم و بشناس�انیم و غرض 
تدریس وصیت نامه و مکتب امام 
است، باید به این رکن رکین توجه 
ش�ود که هر ش�یء و موضوع در 
جای خودش و به اندازه بار ارزشی 
آن باش�د؛ اینکه فقط زب�ان تلخ  
و »اش�داء علی الکف�ار« را ملاک 
بگیریم صحیح نیس�ت؛ »رحماء 
بینه�م« ه�م وج�ود دارد، ل�ذا 
باید مراق�ب تحریف مس�تقیم و 

غیرمستقیم باشیم.
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احمدپورنجاتی:

پایگاه اجتماعی روحانی از آن خودش نیست
 احمد پورنجاتی نماینده اصلاح طلب مجلس ششم در گفت وگو 
با اعتماد، درب��اره دولت اعتدال و پای��گاه اجتماعی آقای روحانی 
می گوید: تا جایي كه من احساس مي كنم ارتباط حمایتي و تعاملي 
جدي جریان اصلاح طلب با تمام تفاوت طيف بندي هایش با آقاي 
روحاني و برنامه ها و سياست هایي كه دارد، وجود دارد. این یك امر 
موقتي نيست و پایدار است. تعبيرم این است كه پایگاه اجتماعي 
آقاي روحاني ائتلافي است. از آن خودش نيست ولي در اختيار او 
قرار داده شده اس��ت تا پایان دوره یي كه خواهد بود.پورنجاتی در 
ادامه و در جواب به این سوال كه آیا تلاش روحانی برای ایجاد پایگاه 
اختصاصی اعتدال به نتيجه می رس��د یا خير، می گوید: برخلاف 
برخي اطرافيان آقاي روحاني كه به دنبال پایگاه سازي بودند و مدل 
جبهه مشاركت در زمان آقاي خاتمي را خيال مي كردند این اتفاق 

هنوز نيفتاده است. آقاي خاتمي برآمده از پایگاه اجتماعي بود نه 
اینكه او ایجاد كننده آن پایگاه باشد. این طور نيست كه هر روز فراتر 
از سقف آنچه خود آقاي روحاني اعلام كرده است و اصلًا حمایت ها 
مبتني بر آن اتفاق افتاده است مطالباتي دنبال شود.در هيچ بخشي 
از جریان حامي آقاي روحاني چه اصلاح طلبان، چه آقاي هاشمي 
و چه آقاي خاتمي این موضوع دنبال نشده است. به همين دليل 
توسط اصلاح طلبان عبور از روحاني وجود ندارد با اطلاعي كه من 
دارم و با واقعيتي كه من مي بينم. مي خواهم آب پاكي روي دست 

افراد آن طرف كه تلاش مي كنند چنين چيزي را از موضوع نشان 
دهند ریخته باش��م. عضو جمعيت دفاع از ارزش ها درباره تشكل 
اصلاح طلب ندا می گوید: برداش��ت شخصي من این است كه این 
جریان یك جریان هدایت شده یي نبوده است. ما نباید خيلي زود 
برچسب بزنيم. ممكن است از نظر بخش��ي از حاكميت متضمن 
مقاصدي باشد ولي ما بي جهت نباید این طور تعبير كنيم. ما باید به 
نتایج و پيامد ها توجه كنيم كه اگر خارج از چارچوب جریان عمومي 
رهبري اصلاحات باشد ممكن است مورد بهره برداري و سوءاستفاده 

قرار بگيرد، باید چنين مراقبتي باشد كه خوشبختانه هم مي بينم 
بعضي از دوستان موسس ندا به این نكته توجه كردند و این نگراني 
از این موضوع موجب تامل بيشتري هم شد.من احساس مي كنم 
كه ما نيازي نداریم. ما تكثر به اندازه كافي داریم. آنچه مهم است 
این است كه این توانایي ها اگر بخواهد به كار گرفته شود، بستر آن 
وجود دارد. اگر كسي بتواند با حفظ مواضع اصلاح طلبانه به ذوب 
یخ ها كمك كند، خب اینكار را انجام دهد. نيازي به نمایش نيست.

من فكر مي كنم خيلي نيازي هم به این تش��كل نبود و دوس��تان 
مي توانستند از ظرفيت هاي موجود استفاده كنند.

یكي از اشكالات همين اس��ت. تجربه تكثر بدون محتواي واقعي 
فقط گستره س��يبل را براي حریف ایجاد مي كند و این گستره را 

زیاد مي كند. 
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سیاست

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

به نظر می رسد تشكل ندا كه به گفته صادق خرازی از فعالان 
اصلاح طلب، مجموعه ای از نسل اول و دوم اصلاح طلبان است 
باعث ایجاد اختلاف و تفرقه در ميان جریان اصلاحات شده و در 
فضای سياسی كشور تشكيل نسل دوم اصلاح طلبان با مخالفان 
و موافقان مختلف در طيف های سياسی در كشور روبه رو شده 
است. در این راستا، حميد رضا فولادگر، یكی از فعالان سياسی 
اصولگرا در گفت وگو با »فردا« تشكل ندا را گفتمانی جدید از 
جریان اصلاح طلبی عنوان كرد و اظهار نمود: درباره این تشكل 
تا كارش��ان را ش��روع نكنند و مواضع و دیدگاه هایشان را بروز 
ندهند نمی توان به تفاوت نس��ل اول اصلاح طلبان و نسل دوم 

آنها كه با عنوان ندا مشهور شده اند پی برد. در حال حاضر آنچه 
كه در ظاهر  مشخص است اینكه گفتمانی جدید از طيف اصلاح 
طلبی ایجاد شده است و نسل جدید و جوانترشان تصميم دارند 
به ميدان بيایند. وی در ادامه افزود: این اتفاق را باید اتفاق خوب 
قلمداد كرد كه می تواند در فضای سياسی كشور جذاب باشد. 
از سوی دیگر باید از ورود هر تش��كل سياسی كه در چارچوب 
 نظام فعاليت كند و آنها را بپذیرد استقبال كرد. این اتفاق نشان 
 می دهد كه نش��اط سياس��ی همچنان در جامعه وجود دارد و 
گروه های سياس��ی فعاليت خود را همچن��ان ادامه می دهند. 
نماینده مردم اصفهان همچنين ب��ا تاكيد بر نقش موثر احزاب 

و جریان های سياس��ی در حل مشكلات سياس��ی كشور نيز 
گفت: در كش��ور ما هيچ گاه كسی 
مدافع ت��ك صدایی نب��وده چه در 
جریان اصلاح��ات و چ��ه اصولگرا. 
 اگر حوادثی اتفاق افت��اد و برخی از 
گروه ها مواضع غي��ر اصولی اتخاذ 
كردند و منجر به تعطيلی یك طيفی 
شد به این دليل بود كه چارچوب ها 
زیر پا گذاشته شد و در راستای منافع 
دش��من حركت كردن��د و به نوعی 
فریب دشمن را خوردند.این نماینده 
مجلس تصریح كرد: این اعمال آنها 
قابل دفاع نيست اما بقيه جریان ها 
و افرادی كه در این راس��تا حركت 
 نكردن��د همچنان ب��ه فعاليت های

 سياسی خود باید ادامه دهند و هر 
كسی كه برای اصول چارچوب های 
نظام احترام قایل باشد قطعا ما نيز به 

 عنوان یك اصولگرا از تشكيل و ادامه فعاليت چنين تشكل هایی
 استقبال خواهيم كرد. حميدرضا فولادگر در ادامه عنوان كرد: 
گفته شده تش��كل ندا مجموعه ای از نس��ل اول و دوم اصلاح 
طلبان اس��ت كه اميدواریم این نس��ل دوم بتواند هرچه زودتر 
مجوز فعاليت را نيز بگيرند كه به صورت قانونی فعاليت كنند و 
در با نشاط شدن موثر جامعه سياسی گام های مثبتی بردارد. 
وی همچنين در خصوص فعاليت اصولگرایان و اصلاح طلبان 
برای انتخابات مجلس ش��ورای اس��لامی نيز گفت: آن چيزی 
كه در حال حاضر مش��هود اس��ت اینكه تحركاتی شروع شده 
اما هنوز زود اس��ت كه در این باره قضاوت كنن��د در این مورد 

 هنوز زود اس��ت اظهار نظری انجام داد. هنوز صف آرایی هایی
 كه قرار اس��ت اتفاق بيفت��د رخ نداده و 
تنها در حد حرف و گفت وگو و نشست 
 است. اما تحركات در هر دو طيف دیده 
می شود.  این كارشناس مسائل سياسی 
اضافه كرد: به نظر می رسد دولت یازدهم 
هم گفتمان اعتدال را دنبال می كند كه 
البته هنوز نتوانستند كه این گفتمان را به 
درستی تعریف كنند و قواعد این گفتمان 
را در جامعه مش��خص نمایند. اینها نيز 
می توانن��د هم به عنوان ی��ك طيف در 
جریان انتخابات مطرح باشند و به دليل 
همپوشانی كه با جریان اصلاحات دارند 
می توانند در راستای گفتمان خود پا به 
ميدان انتخابات مجلس شورای اسلامی 
 بگذارن��د.  وی درپای��ان در خص��وص 
فعاليت های اصلاح طلبان برای انتخابات 
مجلس آت��ی نيز گفت: اص��لاح طلبان 
تلاش شان این است كه با مش��اركت حداكثری و جمع آوری 
 تمام نيروهای این طيف در انتخابات شركت كنند حتی به نظر 
می رسد نسل دوم اصلاح طلبان كه با عنوان ندا در حال ظهور 
پيدا كردن اس��ت برای این اقدام بوده است اما باید طيف های 
ساختار شكن را از خودشان دور كنند و با افرادی به ميدان بيایند 
كه چارچوب های نظام را می پذیرند و افرادی كه سوابقش��ان 
منجر به عدم تایيد صلاحيتشان می ش��ود كنار بگذارند با این 
تفاسير در كنار  بقيه افراد اصلاح طلب قطعاً انتخابات وزین تری 
خواهيم داشت و گروه ها و جریان های دیگر سياسی خصوصاً 

اصولگراها به عنوان رقبا از این مساله استقبال خواهند كرد. 

روزنامه آرمان گفت و گویی با حسين مرعشی، عضو سابق 
كارگزاران انجام داده است كه مشروح آن در ادامه می آید:

  با توجه به اینکه بحث انتخابات مجلس دهم 
و نقش آفرینی آقای خاتمی بحث روز شده است، آیا 
آقای خاتمی در انتخابات پیش رو لیس�ت می دهد؟ 
ظاهراً گفته می شود شما در مصاحبه ای با یک رسانه 

این بحث را طرح کرده اید؟
ما هيچ گاه نگفتيم كه خاتمی به طور مستقيم در انتخابات 
مجلس یا انتخابات دیگری ش��ركت می كن��د. من و دیگر 
اصلاح طلب��ان نقش خاتمی را به عن��وان محور اصلاحات و 
البته محور گروه های اصلاح طلب قب��ول داریم اصولاً هيچ 
گروه اصلاح طلبی نمی تواند واقعي��ت نقش خاتمی را نفی 
كند. خاتمی محور جریان های اصلاح طلبی است. اما اینكه 
برخی از رس��انه تحليل می كنند كه خاتمی در انتخابات یا 

ارایه ليست ها نقش دارد تحليل غلطی است.
  پ�س خاتم�ی چ�ه نقش�ی دارد. مگ�ر لیدر 

اصلاح طلبان نیست؟
خاتمی محور اصلاحات اس��ت. اما اینكه خاتمی بخواهد به 
طور مستقيم در انتخابات دخالت كند یا در ارایه ليست ها و 
ترتيب آنها نقش ایفا كند، نقش یك محور نيست. این نقش 
كه ش��ما می گویيد تحليل رسانه ها اس��ت. همه گروه های 
اصلاح طلب خاتمی را به عنوان فرد م��ورد اعتماد و دارای 

جایگاه خود پذیرفته اند.
  اینک�ه گفت�ه می ش�ود خاتم�ی،  هاش�می 
و ناطق ن�وری در انتخاب�ات مجلس آینده لیس�ت 
اصلاح طلبان و انتخاب�ات را هدایت می کنند، تعبیر 

صحیحی است؟
نه تحلي��ل صحيح و نه تعبير صحيحی اس��ت، چه كس��ی 
گفته اس��ت كه خاتمی، ناطق و آیت الله  هاشمی قرار است 
در انتخاب��ات نق��ش اجرایی ایف��ا كنند و ليس��ت بدهند. 
ليس��ت خاتمی و  هاش��می برای انتخابات مجلس شوخی 
اس��ت. خاتمی محور اصلاح طلبان و آیت ا...  هاشمی رجل 
مورد اعتم��اد و تكيه گاه فع��الان سياس��ی اصلاح طلب و 
غيراصلاح طل��ب اس��ت. بنابرای��ن هيچ كدام از ای��ن افراد 
شناخته ش��ده در انتخابات ليس��ت نمی دهن��د. نقش این 
بزرگان تعریف شده است، وارد مسایل و درگيری های احزاب 
نمی شوند این حرف ها كه می زنيد تحليل است اما واقعيت 
این است كه خاتمی محور و شكل دهنده جریان اصلاحات 
اس��ت. هيچ گ��روه اصلاح طلب��ی نمی تواند ادع��ا كند كه 

اصلاح طلب است اما در عين حال از خاتمی هم عبور كند.
  یعنی شما هم در کارگزاران با محوریت خاتمی 

در انتخابات شرکت می کنید؟
بله؛ اصلاح طلبان از اشتباهات گذش��ته درس گرفته اند ما 
هم همين طور محوریت و همراه��ی خاتمی را پذیرفته ایم 
و همراه با او گام برمی داریم. در قالب اتحاد با اصلاح طلبان 
با محوریت س��يدمحمد خاتمی در انتخاب��ات حضور پيدا 
خواهيم كرد. هم اكنون هم جلس��اتی در شورای مشورتی 
خاتمی در همين راستا در جریان اس��ت كه به موقع خود 
سياست های آن اعلام خواهد ش��د. فعلًا جلسات مشورتی 
تش��كيل ش��ده و محوریت با آقای خاتمی اس��ت. شورای 
هماهنگی هم در كار اجرایی ورود پيدا می كنند رس��يدن 
به یك گزینه واحد از س��وی یك جریان سياسی، غایت كار 
تش��كيلاتی و حزبی اس��ت كه در جریان انتخابات گذشته 

به ظهور رس��يد. در جریان اصلاح طلبی برای رس��يدن به 
وحدت اتفاق نظ��ر وجود دارد و این اتف��اق نظر با محوریت 
آقای خاتمی امكان پذیر است. اما درباره اینكه این محوریت 
به افراد خاص دیگری محدود شود هنوز با كسی صحبت و 
تعيين تكليف نشده اس��ت. به اعتقاد من هر كس به اندازه 
ظرفيت و پتانس��يلی كه دارد از جمله گروه ها و اش��خاص 
می تواند ایفای نقش كند. از قبيل آقای موسوی خویينی ها، 

آیت الله  هاشمی، محمدرضا خاتمی و حتی ناطق نوری.
  چرا ناطق نوری، ایش�ان به پایگاه انتخاباتی 

اصولگرایان تعلق دارند؟
هنوز آقای ناطق با اصولگرایان هم��كاری اش را آغاز نكرده 
است و به آنها جوابی نداده اس��ت. البته اميدواریم وحدت 
اصولگرایان اتف��اق بيفتد و با محوریت ش��خصيت توانمند 
و معتدل��ی چ��ون ناطق نوری امكان پذیر اس��ت. م��ا البته 
آرزوی فعال شدن جریان اصولگرا را داریم و از انشقاق آنها 

خوشحال نيستيم.
  چرا مطمئن هس�تید ک�ه نامزده�ای اصلی 

اصلاح طلبان بتواند در انتخابات شرکت کنند؟
اگر رد صلاحي��ت هم ش��ویم بازهم در انتخابات ش��ركت 
می كني��م. علاقه مند به حضور در انتخابات هس��تيم چون 
علاقه مند به كشور و نظام هس��تيم. بنابراین با گزینه های 
دیگری در انتخابات ش��ركت می كنيم. بدنه اصلاح طلبان 
دارای نيروهای كارآمد و باتجربه است. به هر حال سرنوشت 

كشور برای ما مهم است.

  با افراد دیگری ش�رکت می کنی�م بدان معنا 
اس�ت که مانن�د انتخابات ش�ورای ش�هر لیس�ت 
می دهید و بع�د مش�ابه وقایع یک س�ال اخیر رخ 

می دهد؟
با افراد دیگری ش��ركت می كنيم و این بدان معنا نيس��ت 
كه تجربه اش��تباه گذش��ته را تكرار می كنيم، ما به تجربه 
و توانمندی افراد حاضر در جریان اصلاح��ات اميد داریم. 
بنابراین اشتباه انتخابات شورای شهر دیگر تكرار نمی شود. 
ما به دنبال ليس��تی هس��تيم كه بتواند مصالح مملكت را 
به درستی تش��خيص داده و بر اس��اس آن نقش ایفا كند. 
تجربه انتخابات ش��ورای ش��هر و فعاليت یك س��اله برخی 
افراد آن ليس��ت به ما نش��ان داد كه باید با برنامه ریزی در 
انتخابات شركت كرد، متاسفانه ما در انتخابات گذشته تمام 
تمركزمان ریاس��ت جمهوری بود كه خوب طبعاً مهم تر از 
شورای شهر بود. به همين دليل نتوانستيم اكثریت شورا را 
به دست بياوریم و بيشتر بحث در انتخاب شهردار منحصر 
ش��ده بود به رای یك یا دو نفر كه متاس��فانه آن هم خوب 
مدیریت نشد. اما در انتخابات مجلس شورای اسلامی چنين 

اتفاقی رخ نمی دهد.
  چه تضمینی وجود دارد که این اتفاق دوباره 

تکرار نشود؟
قبلًا ذكر ك��ردم اصلاح طلبان نيروی قوی و ب��ا تجربه زیاد 
دارن��د. از هم اكنون ه��م ش��ورای هماهنگ��ی اصلاحات 

برنامه ریزی را برای انتخابات آغاز كرده است تا دچار اشتباه 
گذشته نش��ویم، انتخابات مجلس برای اصلاح طلبانی كه 
می خواهند دولت را حمایت كنند مهم است. بهتر بگویم؛ ما 
در انتخابات شورای شهر كم تجربه بودیم؛ و دغدغه دیگری 
داشتيم. برای ما انتخابات ریاست جمهوری مهم تر بود. اما 
اكنون این وضعيت متفاوت است می خواهيم مقتدرانه و با 

برنامه در انتخابات مجلس نهم شركت كنيم.
  چرا دولت را می خواهید حمایت کنید. برخی 
از فعالان سیاس�ی معتقدند دولت حمایت چندانی 

از فعالیت های مدنی و سیاسی انجام نداده است؟
برخلاف آنها بنده احس��اس نمی كنم كه روحانی در انجام 
وعده های خود وفادار نيست. من می توانم وفاداری روحانی 
را تایيد می كنم ول��ی به نظرم برخی از هم��كاران روحانی 
هيچ تناسبی با این افكار ندارند .به نظر من روحانی با تجربه 
یك ساله ای كه دارد، باید نوعی ترميم را در كابينه و همكاران 
خود متناسب با نيازهای روز اعمال كرده و در این خصوص 
بازنگری كند. دولت باید در تقویت و همراهی ریيس جمهور 

از آنچه كه امروز مشاهده می كنيم جدی تر باشد.
  کدام افکار؟!

افكار آقای روحانی و برخی از همكارانش همراه و همسوی 
اصلاح طلبان اس��ت. هر چند روحانی در س��ابقه سياس��ی 
اصلاح طلب نيس��ت اما س��عی می كند س��بد رای خود را 
نگه دارد. س��بد رای روحانی اصلاح طلبان، بدنه اجتماعی 
همراه آنه��ا و برخی از فعالان جامعه مدنی اس��ت. ما حتماً 
دغدغه های رهبری و نظام را مدنظر قرار می دهيم. بنابراین 

ليست اصلاح طلبان ليستی معتدل و مجرب خواهد بود.
  یعنی امکان دارد با اصولگرایان ائتلاف کنید؟
این موضوع هيچ ضرورت��ی ندارد. اصلاح طلب��ان هيچ گاه 
نمی توانند با اصولگرایان اتحاد تشكيل دهند. این دو جریان 
باید در عرصه سياسی كشور با یكدیگر رقابت داشته باشند 
اما اینكه اصولگرایان صحنه را برای گروه های تندرویی مثل 
جبهه پایداری باز گذاشته اند قدری خلاف انتظار ماست. به 
عقيده من و بسياری از فعالان سياسی و چهره های شناخته 
شده، اصولگرایان باید یك بار دیگر تشكيلات و سازمان خود 
را بازسازی كنند و از اشتباه استراتژیك خود فاصله بگيرند.

  ش�ما گفتید که خاتمی،   هاش�می و ناطق در 
انتخابات لیست نمی  دهند. آیا در انتخابات مجلس 
هم چهره هایی مثل خاتم�ی، ناطق نوری و آیت الله 
هاشمی همچون انتخابات ریاس�ت جمهوری سال 

گذشته در کنار یکدیگر قرار خواهند گرفت؟
در مورد اینكه الزماً همه ای��ن افراد در كنار هم قرار بگيرند، 
نمی توان از هم اكنون نظ��ر داد اما تا امروز هنوز ناطق نوری 
قانع نشده اس��ت كه همراه با دوس��تان دیگرش حركتی را 
آغاز كند. البته ما هم از پراكندگ��ی و افتراقی كه در جبهه 
رقيب اس��ت، راضی و خوش��حال نيس��تيم. اصلاح طلبان 
 زمانی قدرتمن��د می مانند كه رقيب ش��ان در صحنه مانده 
باشد. اتفاقی كه در جبهه اصولگرا افتاده این است كه بدنه 
متعادل و باتجربه اصولگرایان در حاش��يه ق��رار گرفتند و 
گروه های تندرو مثل جبهه پایداری ميدان دار شده اند و ما 

این اتفاق را برای كشور مفيد نمی دانيم. 
ما فكر می كنيم همانطور كه اصلاح طلبان جبهه نيرومند و 
واقعی در كشور بوده و حذف آنها به مصلحت كشور نيست، 
افتراق و اختلاف در جبهه اصولگرا هم به نفع كشور نيست.

»ندا« گفتمانی جدید در اصلاح طلبان استاخبار تلگرافی
ماجرای مشاجره لفظی در جلسه 

هیات دولت
پس از روی كار آمدن دولت یازدهم، ریيس جمهور، قاضی زاده را به عنوان 
وزیر پيشنهادی به مجلس معرفی كرد. س��رانجام پس از بحث و بررسی 
نمایندگان، موفق شد با كسب ۲۶۰ رای موافق و ۱۸ رای مخالف و ۶ رای 
ممتنع، وزیر بهداشت دولت یازدهم شود. اما در طول این یكسال گذشته 
اقدامات موثری از سوی وی در زمينه نحوه تعامل با سازمان نظام پزشكی، 
اقدامات اساسی در ماجرای زیر ميزی ها، توجه ویژه به بيمه های مردمی، 
افزایش بودجه سلامت و كنترل بازار دارو صورت گرفت كه این اقدامات 
در یكی از دیداره��ای اخير هيات دولت با مقام معظ��م رهبری نيز مورد 

تقدیر رهبر انقلاب قرار گرفت.
به گ��زارش افكارنيوز ، این در حالی اس��ت كه به نظر می رس��د برخی از 
اعضای دولت روابط چندان حسنه ای با این وزیر پركار و بی حاشيه دولت 
یازدهم ندارند. طوری كه خبر می رس��د در یكی از جلسات ماه گذشته 
هيات دولت، درگيری لفظی بين یكی از معاونان ریيس جمهور و قاضی 

زاده هاشمی وزیر بهداشت  بوجود آمده است.
این درگيری لفظی البته به ماجرای انتق��اد قاضی زاده از عدم اختصاص 
اعتبارات لازم به وزارت بهداش��ت مربوط می ش��ود. در این جلسه وزیر 
بهداشت انتقاد می كند كه اعتبارات مشخص شده از سوی هيات دولت 
 برای وزارت بهداش��ت اختصاص نيافته و این در حالی ب��وده كه معاون 

برنامه ریزی و نظارت راهبری ریيس جمهور نظری دیگر داشته است.
نوبخت در پاسخ به انتقادات وزیر بهداشت عنوان می كند كه دولت همه 
اعتبارات تدوین شده را به وزارت بهداشت اختصاص داده است و همين 

مساله سبب مشاجره لفظی این دو عضو كابينه دولت یازدهم می شود.
 در این بين حس��ن روحانی كه ادامه این مش��اجره را به س��ود جلس��ه 
 هيات دولت نمی داند وارد مساله می ش��ود و به نوبخت دستور می دهد 
پرداخت هایی كه تابحال به وزارت بهداش��ت صورت گرفته را به صورت 

یك ليست در اختيار ریيس جمهور قرار دهند.
البته در طول یك ماه گذشته ش��نيده می شد كه هجمه های بسياری از 
سوی برخی اهالی دولت به خاطر مطرح كردن ماجرای روغن های پالم 
صورت گرفته بود. این در حالی است كه شنيده می شود یك مقام دولتی 

در ماجرای واردات روغن پالم به كشور دست داشته است.

روایت نماینده آبادان از نامه خاتمی 
و کروبی به رهبرانقلاب

عبدالله كعبی نماینده مردم آبادان و خرمشهر در مجالس پنجم تا هشتم 
در گفت وگو با خبرآنلاین در خصوص ماجرای تحصن نمایندگان مجلس 
ششم و نامه س��يد محمد خاتمی و مهدی كروبی به رهبر انقلاب، گفت: 
بعد از تحصن نمایندگان مجلس،آق��ای خاتمی و كروبی خدمت رهبری 
رفتند و اسامی كسانی را كه رد صلاحيت شده بودند به ایشان ارایه كردند 
و گفتند كه آنها مش��كل خاصی نداش��تند و به دليل موضع گيری های 

سياسی رد صلاحيت شدند.
بنا براین گزارش مصطفی كواكبيان دبيركل حزب مردم س��الاری اخيراً 
در گفت وگو با خبرآنلاین گفته بود:»اسم من جزو ليست ۲۶۰ نفری بود 
كه آقای یونسی به آقای خاتمی و كروبی داده بود و این دو نفر هم به مقام 
معظم رهبری نامه نوشته بودند و ایشان هم به شورای نگهبان ارجاع داده 
بودند، اما شورای نگهبان می گفت گفتند هنوزاین تحصن ادامه دارد. شما 

این تحصن را تمام كنيد تا ما به دستور رهبری عمل كنيم.« 
اما كعبی روایتی دیگری از این نام��ه دارد، او تاكيد می كند: رهبری هم 
موضوع را به شورای نگهبان ارجاع دادند و اعلام كردند این موارد دوباره 
بررسی ش��ود كه اگر مشكل خاصی نداش��ت و در نامه خود ننوشتند كه 
این افراد تایيد یا رد شوند. در نهایت از آن جمع حدود ۲۰ نفر تایيد شدند 

كه یكی از آنها بنده بودم و برای مجلس هفتم و هشتم هم رای آوردم.
كعبی در پاس��خ به اینكه می توان گفت اگر افراط از سوی اصلاح طلبان 
انجام نمی پذیرفت، این طيف كرس��ی های بيشتری را در مجلس هفتم 
كسب می كردند، اظهار داش��ت: افراط و تفریاط هميشه زیان آور است. 
تجربه نشان داده است كه در هر اقدامی باید رفتاری داشت كه قابل دفاع 
باشد. برخی از رفتارهای تندروانه به نفع كشور نيست و اگر تعداد بيشتری 
از نمایندگان از رفتارهای ساختار شكنانه دور می شدند، به احتمال زیاد 
تائيد صلاحيت می شدند و می توانستد در مجلس بعدی هم یك اقليت 

قوی داشته باشند.

واکنش پسر آیت الله به انتشار
 یک خبر

 محس��ن هاش��می فرزند ریيس مجم��ع تش��خيص مصلحت نظ��ام، با 
انتش��ار بيانيه ای خبر اخير منتس��ب به وی در فيس بوک در مورد توافق 
انتخاباتی آیت الله هاش��می رفس��نجانی را كاملًا جعلی عنوان كرد.متن 
كامل این بيانيه به ش��رح زیر اس��ت:»در پی انتش��ار خبری كاملًا كذب 
 به نقل از یك صفح��ه فيس بوک جعلی منتس��ب به اینجان��ب در برخی 
سایت های خبری، صراحتاً اعلام ميدارم كه بنده هيچ گونه صفحه ای در 
فيس بوک نداشته و ندارم و اخباری كه از اینجانب و یا همراهان و آشنایان 
در صفحاتی كه در فيس بوک به نام اینجانب نقل می شود جعلی و با اهداف 
و اغراض كاملًا سياس��ی ساخته می ش��ود.بنابراین تاكيد می شود انتشار 
خبر اخير منتسب به اینجانب درفيس بوک در مورد توافق انتخاباتی آیت 

الله هاشمی رفسنجانی ،كاملًا جعلی بوده و از اساس كذب اعلام می شود.

آغاز جلسه اصلاحات برای 
انتخابات مجلس

آن چیزی که در حال حاضر 
مشهود است اینکه تحرکاتی 

شروع شده اما هنوز زود 
است که در این باره قضاوت 
کنند در این مورد هنوز زود 
است اظهار نظری انجام داد. 

هنوز صف آرایی هایی که 
قرار است اتفاق بیفتد رخ 

نداده و تنها در حد حرف و 
گفت وگو و نشست است. 

اما تحرکات در هر دو طیف 
دیده می شود.  
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سیاست

نقض حقوق بشر در ایران!

یکی از ادعاهای غرب علیه ملت و دولت ایران، نقض حقوق بشر است بی آنکه 
آنها اعتراف کنند از چه »حقوقی« و یا از کدام »بش��ر« در ایران یاد می کنند.

با پیروزی انقلاب اسلامی، ملت ایران در یک رفراندوم آزاد اعلام کرد نظام ما 
یک نظام »جمهوری« است نه سلطنتی، نه فاشیستی، نه سوسیالیستی ونه 
لیبرالیس��تی.ملت ایران صراحتاً در این رفراندوم اعلام کردند که می  خواهیم 
مناس��بات اس��لامی را در امر حکومت داری رعایت کنیم و اس��لام و قرآن و 
آموزه های دینی، ملاک رعایت حقوق بشر در ایران باشد. نخبگان ملت ایران 
در قانون اساسی و به تبع آنان ملت ایران اعلام کرد منظور از »حقوق«، همان 
فقه و شریعت اسلامی است و منظور از انسان، انسان تراز اسلام و قرآن است. 
انسانی که خداوند از نحوه آفرینش او و اهداف و رسالت  های او در قرآن سخن 
می گوید. انس��انی که یک ماموریت ابدی دارد و حیات او مختص چند روزی 
که در این کره خاکی زندگی می کند، نیست.وحشت غرب از انقلاب اسلامی 
از همین پدیداری »بشر« تراز قرآن و اسلام و حقوق مبتنی بر فقه و شریعت 
اسلامی است که تمامی ابعاد و نیازهای فطری بشر را در برمی گیرد. لذا از همان 
ابتدا چون یارای مقابله علمی با حقوق بشر اسلامی را نداشتند، راه دیگری را 
انتخاب کردند؛ آن راه هم ساده ترین و هموارترین و بی دردسرترین مسیر بود 
و آن، اینکه انگ نقض حقوق بشر را بر پیشانی جمهوری اسلامی، دولت و ملت 
ایران بزنند.مجموعه گزارش هایی که طی سه دهه گذشته تاکنون سازمان های 
حقوق بشری تحت حمایت غرب و بویژه آمریکا علیه ایران تهیه کردند در چند 

محور خلاصه می شود؛
1- یک محور از گزارش های نقض حقوق بش��ر اختصاص به حمایت غرب از 
منافقین، عناصر مرتبط با سلطنت طلبان، مارکسیست ها، کمونیست ها و عناصر 
واداده در برابر غرب و ایستاده در مقابل ملت است. محور اصلی راهبردهای این 
جریان مبارزه با اس��لام و مخالفت با دین و مخالفت با مبنا قرار گرفتن احکام 
قرآن در مناسبات بین حکومت و مردم است.این گروه ها برای مبارزه با انقلاب 
و مردم و اسلام تا موقعی که دست به ترور و قتل های فجیع گروه های مردمی 
و مسوولان حکومتی نزده بودند کسی به آنها کاری نداشت. اما وقتی به کشتار 
مردم و نقض حقوق بش��ر در ایران روی آوردند مطابق قوانین اسلامی با آنها 
برخورد ش��د. غرب و بویژه آمریکا به جای دفاع از حقوق ملت ایران و مبارزه 
با تروریسم و جلوگیری از نقض حقوق بشر، برای حفظ منافع خود از ناقضان 
حقوق بشر در ایران حمایت کردند و بعد هم س��ازمان های دست ساز حقوق 
بشری را فرستادند ایران تا با گزارش های جعلی، ایران را متهم به نقض حقوق 
بشر کنند. هزاران تن از مردم عادی که طعمه ترور بودند و صدها مقام دولتی که 
قربانی ترور شدند، از نظر غرب هیچ حقوقی ندارند. اما تروریست های ضدبشر 
وضد حقوق بشر، به طور وسیع نه تنها مورد حمایت حقوقی آنان قرار گرفتند 
بلکه مورد حمایت مالی و تسلیحاتی هم واقع شدند. آمریکا هنوز در عراق متعهد 
است که از جمع چند صدنفری تروریست های منافق که دست شان به خون 

ملت ایران و ملت عراق آلوده است دفاع کند.
2- یک محور از گزارش های نقض حقوق بشر در ایران مربوط است به دفاع از 
فرقه بهائیت که نقش جاسوسی و فتنه گری در کشور دارد. جریان بهائیت یک 
جریان دست ساز سرویس های امنیتی انگلیس در ایران بوده است. مرکز این 
فرقه اکنون در حیفا در قلب سرزمین های اشغالی است. بهائیت یک سرویس 
تمام عیار جاسوسی و امنیتی است که تحت پوشش یک دین جعلی فعالیت 
می کند. اسناد مشهود و غیرمشهود، این ادعا را به خوبی ثابت می کند.در جریان 
فتنه 88 این فرقه در کنار دیگر جریان های مرتبط با سرویس های جاسوسی 
امنیتی غرب، نقش آفرین��ی کردند.با آنکه این فرقه آزادان��ه در ایران زندگی 
می کنند و از حقوق ش��هروندی برخوردارند و حتی در بخشی از فعالیت  های 
اقتصادی دارای انحصارات هس��تند، گزارش های ضدحقوق بش��ری از ایران 
حکایت از نقض حق��وق آنها دارد.ترجیع بند گزارش های ضدحقوق بش��ری 
در ایران آن اس��ت که؛ »بهائیان از داش��تن اموال، تحصیل و اشتغال در ایران 

محروم هستند!!«
3- یک دسته دیگر از اتهامات سازمان های حقوق بشر به ملت ایران ناظر به دفاع 
از قاچاق مواد مخدر و قاچاقچیان مواد مخدر است. سالانه ده ها تن از جوانان 
جان بر کف ما در نیروی انتظامی در مقابله با قاچاقچیان به شهادت می رسند. 
هزاران جوان و خانواده در معرض مواد مخدر، جان خود را از دست می دهند و 
یا دچار فروپاشی خانواده می شوند. مواد مخدر کیان زندگی را در ایران، منطقه 
و جهان تهدید می کند. ایران از کشورهایی است که ترانزیت مواد مخدر در آن 
صورت می گیرد و مسیر اصلی ورود مواد مخدر به اروپاست.کشورهای اروپایی 
به جای تجلیل از شهدای نیروی انتظامی که در مقابله با قاچاقچیان به شهادت 
رسیده اند و به جای دلس��وزی برای خانواده ها و جوانان ایرانی که در معرض 
تهدید مواد مخدر هستند، دلس��وز قاچاقچیان مواد مخدر شده و معترض به 
مجازات های سنگین برای آنها هس��تند!حال آنکه در قوانین بین المللی هیچ 
مصونیتی برای قاچاقچیان مواد مخدر تعریف نشده است. در تمام دنیا قاچاق 
مواد مخدر از مصادیق جرم است و برای آن مجازات های سنگین تعریف شده 
اس��ت و اساس��ا یکی از وظایف کلیدی پلیس بین الملل، مبارزه با شبکه های 
سازمان یافته قاچاق مواد مخدر اس��ت.اما بخشی از گزارش های مدعی نقض 
حقوق بشر در ایران اختصاص به دفاع از قاچاقچیان دارد! چرا؟ برای اینکه از نظر 

این سازمان ها باید ملت ایران را نابود کرد. اگر با تروریسم نشد، با مواد مخدر!
4- بخش دیگری از گزارش های س��ازمان های حقوق بشری علیه ملت ایران 

اختصاص به حقوق زنان و حقوق همجنس گرایان دارد.
آنها به دلیل اینکه در ق��رآن و احکام الهی، همجنس گرایی جرم محس��وب 
می شود، ما را به نقض حقوق بشر متهم می کنند.آنها بی آنکه از حقوق اسلامی 
چیزی بدانند ما را متهم به نقض حقوق زنان می کنند در حالی که در جوامع 
خود سالانه صدها هزار نفر مورد اذیت و آزار جنس��ی قرار می گیرند،  خود را 
در یک گرداب توفانی گرفتار کرده اند و می خواهند جوامع اس��لامی را هم به 
همان گرداب وحش��تناک ببرند، لذا انگ نقض حقوق زنان را به ما می زنند تا 
ما نیز به همان چیزی گرفتار شویم که سال هاست جوامع مدرن با آن دست 

به گریبان هستند.
جمع بندی:

آنچه از جمع بندی گزارش های حقوق بشری در مورد ایران به دست می آید 
آن است که آنها وقتی سخن از حقوق انسان ها در ایران به میان می آورند، در 
حقیقت از حقوق »اشرار« س��خن می گویند و کاری به حقوق مردم عادی و 
میلیون ها ایرانی که باید از حداقل حقوق الهی و انسانی برخوردار باشند، ندارند. 

دبیرکل جبهه مردمی اصلاحات خبر داد:

آغاز فعالیت کمیته انتخاباتی حزب مردمی اصلاحات 
حجت الاسلام محمد زارع  فومنی دبیرکل جبهه مردمی اصلاحات 
با اعلام خبرآغاز فعالیت کمیته انتخاباتی حزب  مردمی اصلاحات، 
اظهار داش��ت: حزب مردم��ی اصلاحات کمیت��ه انتخاباتی خود را 
تشکیل داده است و اعضای آن که 7 نفر هستند، بیش از یک ماه است 
که فعالیت خود را آغاز کرده ان��د.وی با بیان اینکه کمیته انتخاباتی 
حزب مردمی اصلاحات هم اکنون مشغول ارزیابی کسانی هستند که 
می خواهند کاندیدای انتخابات مجلس شورای اسلامی شوند، گفت: 
مسوولیت کمیته انتخاباتی حزب مردمی اصلاحات با دبیرکل حزب 
اس��ت و اقدامات خوبی انجام ش��ده و این کمیته در حال ارزشیابی 
نیروهایی است که تا به حال برای انتخابات اعلام آمادگی کرده اند.

دبیرکل جبهه مردمی اصلاحات افزود: مانیفست انتخاباتی حزب نیز 
مشخص شده و در خصوص انتخابات آینده مجلس، منطقه بندی  و 

کار تشکیلاتی گسترده و وسیعی انجام شده است.
حجت الاسلام فومنی درباره وظایف کمیته انتخاباتی اظهار داشت: 
این کمیته 3 وظیفه شناسایی کاندیداهایی که با اهداف و آرمان های 
حزب همخوانی دارند، برنامه ریزی ب��رای انتخابات و تعامل با تمام 
گروه های همفکر مانند گروه های اصلاح طل��ب، میانه رو و معتدل 
را برعهده دارد.وی در خصوص فعالیت کمیته جوانان و دانشجویان 
حزب مردمی اصلاحات گفت: به دلیل نزدیکی به س��ال تحصیلی 

جدید این کمیته ها فعالیت خ��ود را به تدریج آغ��از خواهد کرد و 
آیین نامه ای را تنظیم کرده اند و ما در حال بررس��ی آئین نامه آنها 
هستیم.دبیرکل جبهه مردمی اصلاحات از درخواست حزب مردمی 
اصلاحات برای دیدار با شخصیت های سیاسی کشور و تأثیرگذار در 
انتخابات خبر داد و گفت: حزب مردمی اصلاحات درخواست هایی 
برای دیدار با سران سه قوه و آیت الله هاشمی رفسنجانی رییس مجمع 

تشخیص مصلحت نظام ارسال کرده است.

حجت الاسلام فومنی در پایان یادآور ش��د: ما درخواست ملاقات با 
سایر ش��خصیت های سیاس��ی مانند محمدرضا عارف، سیدحسن 
خمینی و حجت الاسلام ناطق نوری را داشته ایم و این دیدارها تا قبل 
از انتخابات مجلس دهم صورت خواهد گرفت.و با اشاره به تشکیل 
یک گروه استراتژیک در حزب مردمی اصلاحات اظهار داشت: این 
گروه اس��تراتژیک سیاس��ت گذاری کلی حزب را انج��ام می دهد و 
کمیته های سیاس��ی، فرهنگی و اجتماعی در این گروه قرار دارند و 
آنها برنامه های مدونی را تدوین و به ما ارس��ال خواهند کرد و ما نیز 
براساس آن برنامه ریزی می کنیم.دبیرکل جبهه مردمی اصلاحات 
یادآور شد: ما جدای از تأسیس دفتر در استان ها در حال ایجاد دفتر 
در تمام شهرها و شهرستان ها هستیم و این اقدام برای اولین بار است 

که در حزب اصلاحات انجام می شود.

رابط��ه دولت با اصلاح طلب��ان به معمای جالب��ی می ماند که 
رسانه ها و افکار عمومی به دنبال حل آن هستند. در این میان 
دو موضوع حائز اهمیت اس��ت. لیبرال ها برای احیای خود در 
صحنه سیاسی کش��ور به دولتی ها نیاز دارند اما در این میان 
سعی دارند که در سود دولت شرک باشند و با گرفتن پرستیژ 
منتقد خود از مش��کلاتی که دامن گیر دولت است خود را رها 
 کنند. مس��اله اساس��ی دیگر نوع رابط��ه ایدئولوژیک و نظری 
لیبرال ها با دولت اس��ت. در زمینه رسانه  ای این تکنسین های 
جنگ روانی هس��تند که با وجود خلاء رس��انه ای،  رسانه  های 
دولتی را در دست گرفته اند و در این میان گاها رفتار رسانه ای 

دولت شبیه دولت اصلاحات است. 
اما این موضوع مورد انتقاد بس��یاری از نزدیکان دولت است و 
آنان سعی دارند که این مس��اله به زمین ایدئولوژی دولت راه 
پیدا نکند. برخورد حسام الدین آشنا با سخنان سعید حجاریان 
که بیان داش��ته »باید دولت آنقدر قدرتمند ش��ود که بتواند 
مجلس را منحل کند.«  یکی از این 
موارد است که به خوبی 
نشان دهنده فاصله 
گذاری اس��ت که 
نزدی��کان دولت 
س��عی دارند با 
تفکرات لیبرال  

برقرار کنند. آشنا با بیان اینکه باید از برخی ها مشورت گرفت اما 
بر خلاف آن عمل کرد،  به خوبی بیان می دارد که دولت یازدهم 
نباید به دام تئوری  های مالوف لیبرال ها بیفتد و حتی بایستی 

راهی کاملًا جدا از آنها در پیش گیرد. 
حسام الدین آشنا مشاور فرهنگی رییس جمهور در گفت وگویی 
و در پاسخ به سوالی درباره پیش��نهاد حجاریان مبنی بر اینکه 
دولت باید ب��ه گونه ای قدرتمند باش��د که بتوان��د مجلس را 
نیز منح��ل کند، تاکی��د کرد: دکت��ر حجاری��ان در دوره اول 
ریاست جمهوری آقای خاتمی مش��اور رییس جمهور بودند. 
آقای خاتمی تعبیری داش��تند که می گفتند برخی مشاوران 
به گونه ای هستند که با آن ها مشورت کنید اما خلاف آن عمل 
کنید. امیدوارم این دولت عاقل تر از آن باشد که به مشورت های 
اینچنینی تن دهد. بعضی از مشورت ها در سنین بالای شصت 

سال دیگر قابل پذیرش نیست.
وی همچنین در ادامه گفت وگوی خود با اندیش��ه پویا با بیان 
اینکه این گونه صحبت ها به دولت لطمه می زند، خاطرنش��ان 
کرد: من ترجیح می دهم آقای دکتر حجاریان اپوزیسیون این 
دولت باشد و نقش شان را هم به مثابه یک اپوزیسیون درست 
ایفا کنند. نقد کنند. حتی دول��ت را بی رحمانه نقد کنند و راه 
 حل بدهند. حتماً کسی که در س��اختار سیاسی ایران تنفس 
می کند مش��ورت ش��وخی به دولت نمی دهد و نمی گوید که 

مجلس را منحل کنید. 
آش��نا در پاس��خ به این س��ؤال "برخی انتقاد می کنند که در 
این دولت، برخی نزدیکان و ریی��س دفتر رییس جمهور صرفاً 
نقش همراهی کننده ایش��ان در عکس  های ی��ادگاری را ایفا 
می کند؛ این منتقدان می گویندآنها اینقدر تمایل دارند درکنار 
رییس جمهور باشند و همراه قافله، همین قدر هم عنایت دارد 
که به دنبال ش��نیدن گروه ها و اصناف و افراد مختلفی 

باشند که سخنی را رییس جمهور دارند؟ برخی بازرگانان هم 
معتقدند صدایش��ان به گوش نهاوندیان نمی رسد"، نیز گفته 
است: کسانی که س��خن زیاد نمی گویند به این معنی نیست 
که فعالیت هم نمی کنند برخی فعالیتشان سخن گفتن است 
و برخی هم عملکردشان به جای سخن گفتنشان است. آقای 
دکتر نهاوندیان نقش بس��یار مهمی در این دولت دارد؛ هم به 
عنوان رییس  دفتر و هم به عنوان مش��اور و هم دس��تیار و هم 
همراه رییس جمهور. من در طول حداقل 100 س��ال گذشته 
در میان رییس دفتر بالاترین مقام اجرایی کشور، فرهیخته تر 

و آینده نگر تر و ژرف نگر تر از آقای دکتر نهاوندیان ندیده ام.
وی در پاسخ به س��ؤال خبرنگار که آیا به واقع این موضوع در 
"بازده زمانی 100 سال اخیر ایران" صدق می کند ، تصریح کرده 
است: من متوجه هستم چه می گویم بررسی رفتار نزدیکترین 
افراد به بالاترین مقامات کش��ور در طول دوره صدساله ایران 
این را نشان می دهد. من در رس��اله فوق لیسانسم درباره دوره 
رضاشاه بوده و نقش فروغی و داور و ... تاریخ سیاسی کشور را با 
شواهد و قرائن می دانم اهمیت آقای دکتر نهاوندیان در تاریخ 
معاصر ما این اس��ت که به عنوان نفر دوم فکری رییس جمهور 
توانسته خودش کمترین حاشیه را داشته باشد. و کاملاً توانسته 
کم صدا عمل کند و برای خودش لقمه ای نگرفته و در عین حال 
در منطقی بودن و عقلانی بودن گردش ام��ور در دولت نقش 
بسیار موثری داشته و در تعامل بین قوا و در آرامش روابط بین 

خودش استفاده قوا از تمام س��رمایه های تبلیغ 
کرده است.

خبرن��گار در ادام��ه در قالب 
س��ؤال به آش��نا می گوید" آقای نهاوندیان 

با فروغی مقایس��ه می کنید که مقایس��ه عجیبی 
است، یک س��ؤال در ذهن می آید، یکی از مهم ترین کارهای 

فروغی این بود که بعد از رضاخان اجازه نداد دولت دوباره دست 
شاهزاده های قاجار بیفتد حداقل می توانیم امیدوار باشیم که با 
سیاس��ت های آقای نهاوندیان دیگر در دولت برگشت به عقب 
نداشته باشیم؟" که وی در پاس��خ می گوید: یکی از بزرگترین 
نقدها به فروغی این اس��ت که در منوی انتخاب این ملت فقط 
2 انتخاب گذاش��ت، یا برگردید به قاجار یا تداوم پهلوی. هنر 
سیاستمدار بزرگ این است که بتواند منوی انتخاب را توسعه 
ده��د در منوی انتخاب��ات این ملت، می توانس��ت جمهوریت 
وارد کند. مدرس یک جمله غیر مش��هوری دارد که می گوید 
مدت هاست به این نتیجه رسیدم که چاره  دردهای این کشور 
جمهوریت است اما بگذارید مدرس، ایران را جمهوری کند نه 
رضاخان. درست مثل مخالفت امام است با رای دادن زن ها قبل 
از انقلاب و حمایت امام از حضور زنان در انقلاب و رای دادن زنان 
پس از انقلاب. مثل این است که حاج احمدآقا نقل می کند که 
تلوزیون موسیقی پخش می کرد از امام پرسیدم شما این را جایز 

انقلاب این حرام بود می دانید و ایشان گفتند، قبل از 
بحث دور نشویم اما الان این جایز است. از 
س��م رییس جمهوری که من  می شنا
نیایی��د این اگ��ر ف��ردی ب��ه کارش 
ه نیست که همچنان از او  د س��تفا ا

کند.

آیت الله هاش��می رفس��نجانی در دیدار ائتلاف اص��لاح طلبان 
خراسان،  گفت: من نقش اساسی را به مردم می دهم که جایگاه 
خود را در این انتخابات ثابت کرده اند.رییس مجمع تش��خیص 
مصلحت نظام با بیان آیاتی از قرآن کریم که بر اعتدال و میانه روی 
تأکید می کنند، گفت: جامعه معتدل و انسان های معتدل الگوی 
بشریت هستند.وی با یادآوری شرایط کشور در ماه ها و روزهای 

قبل از انتخابات ریاست جمهوری سال 92، گفت: وقتی رهبری 
فرمودند: »رأی مردم حق الناس است«، هیچ کس نمی توانست در 
اراده مردم دخالت نماید. هاشمی رفسنجانی ضمن بیان خاطراتی 
از دیدارهای مردمی در روزهای منتهی به انتخابات، گفت: به خاطر 
مردم وارد عرصه انتخابات شدم و تمام برنامه هایم برای مردم بود 
که الحمدلله به نتیجه رسید.رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام 
با تحسین حضور مردم و رأی آنها به روحانی، گفت: انتخابات نشان 
داد که مردم به نام رأی نمی دهند، بلکه به فکر رأی می دهند.وی 
با تأکید بر نظر مردم در حکومت های اسلامی به وصیت و سفارش 
پیامبر)ص( به امام علی )ع( اش��اره کرد و گفت: اگر امام علی )ع( 
که دارای ولایت الهی بود با شمشیر بر مردم حکومت می کرد که 
مشی انبیاء نبود و این چنین مریدانش در طول تاریخ به راه و نامش 
عشق نمی ورزیدند. هاشمی رفسنجانی با تشریح جایگاه مردم در 
جوامع اسلامی گفت: این تفکر از هزار و چهارصد سال پیش است 
که اسلام آمد و امروز نظام های بین المللی با اصطلاح دمکراسی از 
آن یاد می کنند.رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: حق 
حاکمیت مردم چنان روش��ن و مبرهن است که حتی نظام های 
کمونیستی که الحادی فکر می کنند کم کم به طرف رأی مردم 
بروند.ایشان با تحسین رویه اعتدالی مردم ایران در همه مقاطع 

تاریخی گفت: ب��ا آن جمله تاریخی رهبری، س��لامت انتخابات 
در جمهوری اسلامی نهادینه شده اس��ت.وی با اشاره به سخنان 
نماینده زنان در این دیدار، گفت: زنان ایرانی نشان دادند که فکر و 
 استعداد آنان کمتر از مردان نیست و برای حضور در مسوولیت ها

 هم خودشان باید وارد شوند. هاشمی رفسنجانی افزود: زنان ایرانی 
می توانند نمایندگانی در مجلس و شوراهای اسلامی داشته و حتی 
بر دیگر انتخابات تأثیر بگذارند که شرط اول آن تحصیلات و رشد 
آگاهی بود که فراهم شد.رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
با ترسیم آینده روش��ن نظام، گفت: جامعه هوشیار و آگاه شده و 
هیچکس نمی تواند دریچه اطلاع��ات را روی مردم ببندد.وی با 
برشمردن ابزار اطلاع رسانی و تأکید بر گسترش روز افزون آنها در 
جامعه گفت: در کمتر خانواده ایرانی دانشجو وجود ندارد و حتی 
دانش آموزان ایرانی نیز با ابزار اطلاع رسانی سروکار دارند.هاشمی 
رفس��نجانی ایران را یک جامعه نمونه در آگاهی مردم دانست و 
گفت: حتی اگر کسانی بخواهند با زور عمل کنند، نمی شود، چون 
طبیعت انسان زور را نمی پذیرد و انسان به سوی اعتدال متمایل 
است.رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام با تقبیح افراطی گری 
و تندروی در جوامع اسلامی گفت: عقل، تاریخ و منابع اسلامی در 
آیات و روایات می گویند فطرت انسان ها اعتدالی  است.وی اسلام 
را دین اعتدال خواند و گفت: جامعه ایرانی نشان داد که افراطیون 
هیچ جایگاهی بین مردم ندارند.رییس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام با یادآوری وحشت آفرینی های گروه های تروریستی و تندرو 
در جوامع اس��لامی گفت: افراطی ها همین مقدار مفید هستند 
که سرنوش��ت آنها برای دیگران درس باشد.هاشمی رفسنجانی 

با اشاره به گلایه های حاضران نس��بت به بعضی از عملکردهای 
پس از انتخابات گفت: حل این مسایل، زمان و شرایط می خواهد 
و من دکتر روحانی را از چهل س��ال پیش می شناسم و می دانم 
به عهدش وفا دارد.رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان 
مشکلات جامعه گفت: متأسفانه به خاطر سوء  عملکرد بعضی ها، 
برخی از مشکلات به جامعه تزریق شد که اصلاح آن نیاز به زمان 
دارد.هاشمی رفسنجانی با تأکید بر مشکلات فرهنگی و اقتصادی 
جامعه گفت: مردم با صبر و متانت جامعه را جلو می برند، این روند 
مطلوب نیست، چون ایرانی باید عزیزترین ملت دنیا باشد.وی با 
تأکید حق مردم برای آزادی بیان گفت: اسلام دین آزاداندیشی 
و آزادی بیان است و آنچه نهی شده، دروغ، توهین، تهمت، افترا 
و مظاهر ضد اخلاقی دیگر است.رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام اشتغال را حق جوانان ایرانی و بیکاری را مشکل خانواده ها 
دانس��ت و گفت: جوان ایرانی به جای یارانه باید مزد شغل خود 
را بگیرد. هاشمی رفس��نجانی در همین رابطه افزود: اگر در یک 
خانواده هشت نفره بجای اینکه همه یارانه بگیرند، یک نفر با حقوق 
هشتصد هزار تومانی شغل داشته باشد، هم درآمد آن خانواده دو 
برابر و هم کرامتش حفظ می شود.وی رکود را بلای اقتصاد جامعه 
دانست و گفت: راه درست حل مسأله رکود است که در آن صورت 
تولید رونق می گیرد و تورم از نفس می افت��د.در آغاز این دیدار 
آقایان عجم، دکتر دلاور، سرکار خانم الهام امین، حجت الاسلام 
دولت آبادی، دکتر یوسفی به بیان دیدگاه های خود درباره مسایل 
مختلف پرداختند و آقای دکتر نوربخش شعری در مذمت تندروی 

و تأکید بر اعتدال قرائت کرد.

محمود احمدی نژاد را ش��اید بتوان جنجال��ی ترین رییس 
جمهور ایران دانست.رییس جمهوری که حتی بعد از رفتنش 
جنجال زیادی را ایجاد کرد تا ازحلقه یاران احمدی نژاد گرفته  
تا دانشگاه تازه تا سیسش به سوژه اول رسانه ها تبدیل شود.

حالا هم در محافل سیاسی پیچیده که احمدی نژادی ها برای 
بازگشت به قدرت به انتخابات مجلس می اندیشند.

هنوز از یادها نرفته اس��ت ک��ه محمود احمدی نژاد، س��ال 
گذشته  در حاشیه مراس��م بزرگداش��ت آیت الله ابطحی در 
دانشگاه امام صادق)ع(، در پاسخ به این پرسش که "آیا صحت 
دارد که وزرای دولت ش��ما در حال آماده شدن برای حضور 
انتخابات دور دهم مجلس ش��ورای اسلامی هستند؟" پاسخ 
داد: من سخنگوی خودم هستم و سخنگوی دیگران نیستم. 
و همچنین در پاسخ به این پرس��ش که "چرا سکوت خود را 
نمی شکنید؟" گفت: سکوت کجا بوده است؟ شما سکوت را به 
من نشان بدهید تا آن را بشکنم، اما جواب های دو پهلوی او 
باعث نشد تا شایعات درباره احتمال حضور او و حلقه یارانش 
در انتخابات ده��م مجلس و تلاش او ب��رای حضور مجدد در 

عرصه سیاسی کشور  از بین برود.

در هر حال هر چند سال 92 ش��روع پر قدرتی برای محمود 
احمدی نژاد ان هم با معرفی م��رد بهاری بهاری یعنی همان 

اس��فندیار رحیم مش��ایی معروف بود اما با رد صلاحیت یار 
همیش��گی احمدی نزاد در انتخابات یازدهم همه نقشه های 
دولت دهمی ها نقش بر آب شد تا س��کوت و پنهان شدن از 
رس��انه ها تنها راه درس��ت برای محمود احمدی نژاد به نظر 

برسد.
در س��ال 93  اما  رویه  احمدی نژادی ها تغییر کرده چرا که 
رییس دولت نهم و دهم، فروردین ماه در اولین شب از مراسم 
عزاداری و سوگواری حضرت »فاطمه زهرا«)ع(، که با حضور 
مقام معظم رهبری و جمعی دیگر از مس��وولان در حس��ینیه 

امام خمینی)ره( برگزار شده بود حضور یافت.
او ک��ه  این روزها بیش��تر در کنار غلامحس��ین اله��ام دیده 
می شود، آخرین بار اس��فندماه 92 به همراه الهام پای مداحی 
ارضی نشست و بعد هم سخنرانی الهام دیده شد و 12فروردین 
هم با او به سفر خوزستان رفت. اگرچه این دومین سفر او به 
خوزستان در سال جاری اس��ت اما در هر حال او روزهای اول 
فروردین هم به همراه خانواده و با خودرو شخصی برای بازدید 
از مناطق عملیاتی و کاروان راهی��ان نور به اهواز رفته بود که 
بسیاری از این سفر به عنوان سفر استانی غیر رسمی احمدی 
نژاد و شروع فعالیت سیاسی دوباره وی یاد کردند هر چند که 

این سفر به نظر سیاحتی می آمد.
هر چند که حلقه ی��اران احمدی نژاد وانم��ود می کنند که 

قصدی برای شرکت در انتخابات مجلس ندارند و در آخرین 
واکنش ها غلامحسین الهام گفته اس��ت: تا انتخابات مجلس 
شورای اس��لامی راه درازی باقی مانده است،  اما جلساتشان 
در ساختمانی واقع در خیابان ولنجک همچنان منظم برگزار 

می شود.
هواداران رییس جمهوری سابق اکنون تشکلی به راه انداخته اند 
به نام هما که درواقع مخفف ه��واداران محمود احمدی نژاد 
است و از اتفاق اعضای هما پنجشنبه هفته گذشته در حیاط 

دفتر خیابان ولنجک با سیاستمدار محبوبشان دیدار کردند.
 دیداری ک��ه در آن محمدرضا رحیمی مع��اون اول دولت 
دهم در کنار احمدی نژاد ایستاد و به تشریح روند دادرسی 

پرونده اش پرداخت.  
جدا از همایش اعضای هماگزارش های رس��انه های 

حاکی از این اس��ت که در مجموع در چند هفته 
اخیر فعالیت های دفت��ر ولنجک احمدی نژاد 

زیاد ش��ده چنانکه غلامحس��ین الهام از 
نزدیکان محم��ود احمدی نژاد برای 

توجی��ه ای��ن رف��ت و آمده��ا به 
خبرنگار مهر می گوید: ولنجک 
ترافیک زی��اد اس��ت و افرادی 

می روند و می  آیند.

با این تفاسیر به نظر می رسد دانشگاهی که هنوز مجوز قانونی 
ندارد پایگاهی است برای انتخابات مهمی که در پیش است.

البته اسفندماه س��ال گذش��ته نیز اخباری منتشر شده بود، 
مبنی بر اینکه احمدی نژاد یک فهرست 150نفره انتخاباتی 
برای تهران و ش��هرهای بزرگ تهیه کرده است و قرار بر این 
اس��ت که این فهرس��ت را به صورت مرحله به مرحله پالایش 
کنند تا به تعداد نمایندگان موردنظر برای فهرست که 30نفر 

است، برسند.
به این ترتیب به نظر می رس��د تلاش های جدی حلقه یاران 
احمدی نژاد برای بازگش��ت به قدرت در س��ال 93 جدی تر 
دنبال شود و باید منتظر روزهای آینده ماند و دید چه 

اتفاقاتی رخ خواهد داد

انتقاد شدید الحن حسام الدین آشنا از سخنان حجاریان

سودای بهارستان در سر احمدی نژادی ها

دانشگاه ایرانیان ستاد انتخاباتی حلقه یاران احمدی نژاد است؟ 

هاشمی در دیدار ائتلاف اصلاح طلبان خراسان:

سلامت انتخابات در جمهوری اسلامی نهادینه شده است



سفر روحانی به نیویورک چقدر در تحقق توافق نهایی اثرگذار است
 پرونده هس��ته ای ایران در مذاک��رات نیویورک باز آیا گره 

می شود؟، حضور رییس جمهور در اجلاس پاییزه 
س��ازمان ملل و برگزاری مذاکرات هسته ای در 
حاشیه این اجلاس چقدر می تواند به حل مساله 
هسته ای ایران کمک کند؟ مسایل 
حاشیه ای پرونده هسته ای ایران 
بویژه وضعیت منطقه خاورمیانه 
و تحرکات داعش چق��در می تواند 
بر این مذاکرات تاثی��ر بگذارد؟ بعد از 
اعمال تحریم های جدی��د آمریکا علیه 
کشورمان مناس��بات طرفین در این 
مذاکرات چگونه خواهد بود و ایران 
چ��ه واکن��ش 
عملی نسبت به 
این موضوع در 
خلال مذاکرات 
از خ��ود 

نشان خواهد داد؟ مواردی که در این مذاکرات قرار می گیرند شامل سه 
مساله عمده میزان غنی سازی، تعداد سانترفیوژها و همچنین تحریم ها 
می شود؛ در خلال این مدتی که مذاکرات متوقف گردید چه اتفاقاتی در 
نظرات و مواضع طرفین بوجود آمده است؟ کشورهای مختلف از جمله 
اعضای گروه موسوم به 1+5 با توجه به شرایط و موقعیتی که در آن قرار 

دارند چه نوع مواضعی را در این مذاکرات اتخاذ خواهند کرد؟
این موارد س��والات بس��یار مهمی هس��تند که تاثیر بس��زایی بر روند 
مذاکرات و نتیجه نهایی آن خواهند داشت. تعبیرها در زمینه مذاکرات 
نهایی در میان کشورهای مختلف از جمله ایران و امریکا مختلف است. 
آمریکایی ها ضرب الاجل تعیین کرده اند و عدم رسیدن به توافق نهایی 
را فاجعه بار توصیف کرده اند اما ایرانی ها در مقابل توافق نهایی را شدنی 
توصیف کرده اند و بیان داشته اند که اگر این مقصود حاصل نشود اتفاقی 

در این میان نخواهد افتاد.
اما بعد از تحریم ه��ای جدید تردیدهای جدی در مذاکرات هس��ته ای 
ایجاد شده است و کارشناسان بیان داشتند که دو طرف در یک شرایط 
مات شطرنج قرار گرفته اند؛ شرایطی که طرف ایرانی می گوید بر اساس 
نادیده گرفتن منافع کشورمان بوجود آمده است و با ادامه راهبرد تهدید 
و مذاکره توسط آمریکایی ها به س��رانجام درستی گرایش پیدا نخواهد 
کرد. این موضوع بیان کننده نوع نگاه طرفین به مساله هسته ای است و 
تا زمانی که نگاه حقوقی و منوط بر ثبات و آرامش از سوی طرف غربی 
بر این مذاکرات حاکم نشود نمی توان چندان به نتیجه مطلوب 

امیدوار بود.
چالش��ی که این مذاکرات را تهدید می کند ورود 
غ��رب ب��ه خط 
ی  مز ها قر

ایران است که ابعاد تازه ای پیدا کرده است و آژانس بین المللی اتمی نیز 
به بخش��ی از این چالش دامن می زند. میزان سانترفیوژها، غنی سازی 
هس��ته ای و کیفیت لغو تحریم ها از مهمات مطروحه در این مذاکرات 
هستند. در این میان طرف ایرانی در ش��ش دوره قبل حسن نیت خود 

را به خوبی نشان داده است و توانسته فضای 
مذاکرات را به س��مت ش��رایط مثبتی سوق 
دهد. در مقابل طرف غربی نیز در دایره کلیات 
حرکت ک��رده و از خود انعطاف نش��ان داده 
است و همین موضوع سبب شد که دور پیش 
مذاکرات هر دو طرف به این نتیجه برسند که 
به خانه های خود بازگردند و م��وارد را یکبار 
دیگر م��ورد ارزیابی قرار دهن��د. راه رفتن در 
مدار کلیات از س��وی غربی ها درحالی انجام 
می ش��ود که آمریکایی ها ی��ک مثل معروف 
دارند که می گوی��د » ش��یطان در جزییات 
اس��ت« و غالبا همین جزییات باع��ث به بار 
آوردن خس��ارات و ضرر و زیان بسیاری برای 

کشورمان شده است.
از سوی دیگر کارشناسان غربی با وجود سفر 
حس��ن روحانی به نیوی��ورک امیدوارند که 
امکان رسیدن به توافق محقق شود. هر چند 

این سفر از لحاظ شکل رسیدن به توافق حائز اهمیت است و می تواند در 
این روند کمک حال دیپلمات ها باشد اما  جمهوری اسلامی ایران دارای 
خطوط قرمزی است که عدول از آنها سبب می شود که آژیر خطر برای 
ایران به صدا درآید و روحانی در سفر به نیویورک این خط قرمز ها را نیز 
همراه خواهد داشت. البته گزارش های حاصله نشان از آن دارد که این 
موضوع در سطح روسای جمهور کشورهای شرکت کننده در مذاکرات 
هسته ای برگزار پی گرفته نمی شود اما اتفاقات در مذاکرات یک وجهه 
غافلگیرانه نیز داشته که همین موضوع سبب ایجاد امیدواری شده است.

به گفته برخ��ی از افراد مرتبط با مذاکرات  هس��ته ای، 5 مس��اله نحوه 
لغوتحریم ها، طول زمان گام نهایی، ظرفیت غنی سازی که ایران مجاز 
به حفظ آن خواهد بود، نحوه بازطراحی راکتور اراک و PMD هنوز حل 
نشده است. در این باب همچنان از »خواسته های نامعقول« بسیار سخن 

گفته می ش��ود. موضوعی که باعث ش��ده اختلافات در مسایل اساسی 
همچنان باقی بماند.

وجه دیگ��ر این مذاک��رات به مس��اله تحریم های ایران ب��از می گردد. 
موضوعی که تا به اینجا ایران به س��ر میز مذاکرات کش��انده اس��ت اما 
واکنش های تازه آمری��کا وعملیاتی 
کردن تحریم های جدید خللی جدی 
در به نتیجه رس��یدن این مهم ایجاد 
کرده اس��ت. ب��ا وج��ود تحریم هایی 
که به تازگی اعمال ش��ده اند مس��اله 
حیاتی این اس��ت ک��ه راه های منفذ 
تحریم ه��ای گذش��ته نیز ب��ه خوبی 

گرفته شود.
برخی از کارشناسان علت اصلی این 
وضعیت را اینطور قلم��داد می کنند 
که هر دو ط��رف در انتظار دقیقه 90 
مذاکرات مانده اند و منتظرند تا طرف 

مقابل ابتدا کوتاه بیاید.
 ب��ا ای��ن ح��ال، برخ��ی تحلیلگران 
می گویند ش��اید حضور روحانی در 
نیویورک یک »دقیقه 90 زودهنگام« 
برای مذاک��رات ایجاد کن��د. اما اگر 
حضور روحانی در این مذاکرات نتواند به تغییر فضا کمکی کند کار در 

ادامه دشوارتر خواهد شد.
به هر لحاظ کارشناس��ان در تهران بر این عقیده هس��تند که مذاکرات 
هس��ته ای به خواس��ته های طرفین مربوط می ش��ود و هر چقدر این 
خواسته ها معقول تر باش��د می توان در ادامه ش��اهد ایجاد یک توافق 
نهایی باش��یم؛ البته در این میان باید به کیفیت این توافق نیز به خوبی 
توجه داشت تا در آینده توافقنامه ناقض خود نباشد و مشکلاتی در پی 
آن بروز نکند که توافق نهایی را بی اثر نماید. سه شنبه رییس جمهور به 
همراه هیات همراه به نیویورک سفر خواهد کرد  و این دور از مذاکرات 
به عنوان مهم ترین و حس��اس ترین دور مذاکرات هسته ای در حاشیه 
اجلاس سالانه س��ازمان ملل برگزار خواهد ش��د و پاسخ همه سوالات 

مطروحه در پای میز مذکرات داده خواهد شد.

محمدرضا عارف: 

در حال برنامه ریزی برای انتخابات مجلس دهم هستیم  محمدرضا عارف عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در دیدار 
جمعی از اصلاح طلبان استان گلس��تان و  تعدادی از دانشجویان 
مقطع تحصیلات تکمیلی دانشگاه های کش��ور با  گرامی داشت 
یاد و خاطره آیت الله س��ید محمود طالقان��ی، گفت::تمام تلاش 
آیت الله طالقانی این بود که نش��ان دهد دین اسلام مبشر آزادی 
و حرمت نهادن برای انسان است. وی با رفتار و منش خود باعث 
شد که بسیاری از نحله های مختلف فکری با انقلاب همراه شوند 
به همین دلیل  آیت الله طالقانی نمونه بارز جذب حداکثری و دفع 

حداقلی بود.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در بخش دیگری از سخنان 
خود به رویدادهای مختلف بعد از انقلاب اس��لامی اشاره کرد و با 

بیان اینکه رم��ز ماندگاری انق��لاب وحدت همه اقش��ار مردم و 
مسوولان است، گفت: در دهه چهارم انقلاب که در مسیر رشد و 
تعالی کشور هستیم، باید فضای جامعه  آرام و بدون تنش باشد و 
در این بین هرگونه حرکت خودسرانه که  مسیر توسعه و پیشرفت 
کشور را با اخلال رو به رو کند مطمئناً با منافع ملی سازگار نیست و 
باید در چارچوب قانون با هرگونه اقدامات خودسرانه برخورد کرد.

وی با اش��اره به برخی تندروی ها در گذش��ته، خاطرنشان کرد: 
شاید برخی افراد با نیت  خیرخواهانه دست به تحرکاتی بزنند که 

در نهایت فضای کشور را با چالش رو به رو کنند ولی همگان باید 
بدانند که حتی اقدامات خیرخواهانه هم باید در چارچوب قانون 
انجام شود و عدم تمکین از قانون جامعه را با هرج و مرج رو به رو 

می کند.
عضو ش��ورای عالی انقلاب فرهنگی، وظیفه مسوولان در حفظ 
آرامش روانی جامعه را بیش از دیگر اقش��ار جامعه دانس��ت و با 
اشاره به اس��تیضاح فرجی دانا، اظهار داشت: آیا واقعاً اقدام برخی 
نمایندگان مجلس در استیضاح وزیر دانشمندی مانند فرجی دانا 

آن هم در آستانه آغاز سال تحصیلی دانشگاه ها اقدامی در راستای 
امنیت و منافع ملی بود؟ نماین��دگان محترم مجلس در اقدامات 
و عملکردش��ان به خصوص در مس��ایل مهم و حساسی همچون 
آموزش عالی کش��ور باید نگاه جناحی و گروهی نداشته باشند و 

منافع ملی را مد نظر قرار دهند.
وی با اشاره به اظهارات برخی از حاظرین در جلسه درباره انتخابات 
مجلس آینده، تاکید کرد: یکی از آفت های فعالیت های سیاسی 
عدم برنامه ریزی اس��ت در مقاطعی اصلاح طلبان به خاطر عدم 
برنامه ریزی صحیح و مشخص با مش��کل روبرو شدند به همین 
دلیل ما بعد از انتخابات خرداد 92 برای انتخابات مجلس آینده در 
حال برنامه ریزی هستیم و به صورت شفاف هم فعالیت های مان را 

به اطلاع افکار عمومی می رسانیم.
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سیاست

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

نیویورکآبستنتحولاتجدیدهستهای
برخی از کارشناسان علت اصلی این 

وضعیت را اینطور قلمداد می کنند 
که هر دو طرف در انتظار دقیقه 90 

مذاکرات مانده اند و منتظرند تا طرف 
مقابل ابتدا کوتاه بیاید.

 با این حال، برخی تحلیلگران 
می گویند شاید حضور روحانی در 

نیویورک یک »دقیقه 90 زودهنگام« 
برای مذاکرات ایجاد کند. اما اگر حضور 
روحانی در این مذاکرات نتواند به تغییر 

فضا کمکی کند کار در ادامه دشوارتر 
خواهد شد.
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

مرضی��ه برومند ب��رای بچه ه��ای ده��ه 60  نام 
نوس��تالژیکی اس��ت، همانطور که راضیه برومند 
برای مادره��ا و پدرهای بچه های دهه ش��صتی! 
مرضیه برومند این روزها حس��ابی س��رش شلوغ 
ش��ده؛ فیلمش روی اکران اس��ت، خیلی زود به 
رقم سه میلیاردی فروش رس��یده و تهیه کننده 
اعلام کرده که اگر همین طور پیش برود، رکورد خوبی در سینمای 
ایران بجا می ماند. از آن طرف هم دبیری پانزدهمین جشنواره تئاتر 

عروسکی تهران- مبارک را برعهده دارد و جشنواره را با یک کارناوال 
شلوغ و شاد که دو خیابان را برای دقایقی بند آورد، افتتاح کرده است. 
بعد از ظهر یکشنبه، بعد از آنکه برومند برای دیدن نمایش »حاکمی 
که دیگر حاکم نیست«، تنها نماینده اصفهان در این جشنواره، رفت و 
با اهدای دسته گل و البته توصیه هایی برای اجرای بهتر، از آنها تقدیر 

کرد، با این چهره سینما و تئاتر عروسکی ایران، گفت و گو کردم.
خانم برومند، از س�والی که برای خیل�ی از مردم وجود 
دارد، آغاز کنیم.آیا این جش�نواره یا به طور کلی، تئاتر 

عروسکی فقط برای کودکان و نوجوانان است؟
همانطور که بارها گفته ام، نه الزاماً. تئاتر عروسکی هم مثل گونه های 
دیگر تئاتر می تواند برای کودکان، نوجوانان و یا حتی فقط بزرگسالان 
باشد. ما هم در جدول این را تعیین کرده ایم. مردم می توانند قبل از 
مراجعه، جدول را مطالعه کنند و ببینند ک��ه نمایش برای چه گروه 

سنی تدارک دیده شده.
البته این سوال را مخصوصاً به این دلیل مطرح کردم که 
این جشنواره با یک کارناوال عروس�کی کودکانه آغاز 
شد و بیش�تر این تصور را در ذهن مخاطبان ایجاد کرد 
که احتمالاً جشنواره و اصولاً تئاتر عروسکی فقط برای 

کودکان است. 
نه، کارناوال را بیش��تر برای ای��ن تعیین کردیم که ک��ودکان با پدر 
و مادرهایش��ان بیایند و با عروسک ها ساعت ش��ادی داشته باشند.

شعارمان هم این بود که صلح برای بچه ها، امنیت برای همه مخصوصا 
برای بچه ها باید وجود داش��ته باش��د. اما این موضوع به این مفهوم 

نیست که کارهای این جشنواره فقط برای بچه هاست. 
آیا نمی خواهید آشنایی زدایی در مورد تئاتر عروسکی 

انجام بدهید؟
لزومی ندارد. ولی می توانم اینجا توضیح بدهم که وقتی ما می گوییم 
عروسک، بیشتر عروس��ک های واقع گرایانه به ذهن مخاطب متبادر 
می شوند. مثلًا عروسک هایی که به شکل حیوان هستند یا دختربچه و 
پسربچه و به هر حال شکل چشم چشم دو ابرو دماغ و دهن و یه گردو 
دارد. اما تئاتر عروس��کی مفهومش فراتر از این هاست. نکته مهم در 
مورد هر تئاتر، مفهوم است که می شود این مفاهیم را از هر شیئی، از 
هر جنسی که حتی می تواند یک پارچه، صندلی، چوب یا غیره باشد، 
گرفت و با حرکت تلفیق کرد و یک معن��ی را منتقل کرد. کارگردان 
می تواند از هر آنچه که بیشتر در خدمت مفهوم مورد نظرش است، 

استفاده کند. 
اصلًا تئاتر عروس�کی چه اهمیت و البت�ه کارکردهایی 

دارد؟
ببینید، من فکر می کنم کم کم دارد مرز بین تئاتر و تئاتر عروس��کی 
برداشته می شود؛ چون در خیلی از کارهای تئاتر می بینیم که از هر 
عنصری استفاده می کنند. از هر شیء و وسیله و آپشنی برای انتقال 
مفهوم اس��تفاده می کنند. کلا هم من فکر می کنم مرزبندی ندارد. 
یعنی اینکه تئاتر، تئاتر است. اما خب حالا اینجا روی تئاتر عروسکی 
تمرکز ش��ده. عناصری غیر از عناص��ری که در اختی��ار یک بازیگر 
است که بیان و بدن و میزانس��ن و صحنه پردازی و نور است، عناصر 
 دیگری اضافه می ش��ود به این تئاتر و در خدمت ارای��ه مفهوم قرار 

می گیرد. 
آیا تئاتر عروسکی به دلیل ملموس بودن شیء عروسک 
برای همه، می تواند باعث ش�ود که مردم به طور کلی به 

تئاتر علاقه مند شوند؟
نه الزاما. مساله فراتر از این است. من فکر می کنم هرگاه در کاری که 
دارد اجرا می شود، همه چیز از جمله نمایشنامه، اجرا، میزانسن ها، 
بازیگران، نوع بیان دیالوگ ها، موس��یقی کار، نور، تصویر و همه چیز 
کامل باش��ند، تماش��اچی را می تواند جذب کند. ام��ا الان به دلیل 
مش��کلات مالی توجه به این موارد از کارها رخت بربسته. دیگر شما 
یک صحنه زیبا و یک دکور قشنگ نمی بینید. یک نورپردازی زیبا و 
اعجاب آور نمی بینید. در صورتی ک��ه همه اینها می تواند در خدمت 
قرار بگیرد که تماشاگر جلب ش��ود، لذت بصری ببرد و در کنار لذت 

بصری، مفهوم را هم راحت تر بگیرد. 
کمتر الان این کار را می کنند. معمولاً مش��کلات مالی نمی گذارند. 
مخصوصا در جشنواره ها که کارها شتابزده اند و همه چشم انتظار این 
کمک هزینه اند. امسال ما س��عی کردیم کمک هزینه را به کارهایی 
بدهیم که بچه ه��ا واقعا خرج صحنه و عروسکش��ان کنند، ولی خب 
مشکلات به هر حال وجود دارد. به نظرم تا وقتی تئاتر جذاب نباشد 
همه کارها همینطور است. سینما هم همین طور است. تا وقتی کار 
جذاب نباشد، بیننده ندارد. ولو اینکه خیلی هم حرف حسابی بزند. 
ولی تا وقتی که آن حرف پرمحتوا و وزین را نتواند در یک قالب زیبا 

بزند، نمی تواند مشتری داشته باشد.
ما ش�ما را ب�ا عروس�ک ها می شناس�یم. از »مدرس�ه 
موش های یک« و» زی زی گولو« تا »مدرس�ه موش های 

2«. در همین جش�نواره ه�م دیدیم که بع�د از اجراها 
توصیه های خوبی ب�ه کارگردان ها می کنی�د. حالا اگر 
بخواهید چند توصی�ه به همه فعالان تئاتر عروس�کی 

بکنید، آنها چه توصیه هایی هستند؟
من معتقدم کارگ��ردان باید قصه اش را خوب بی��ان کند. اینکه یک 
قصه ای یک طرح خوب است کافی نیست. باید تبدیل به درام شود و 
سر و شکل تئاتر درست و حسابی پیدا کند تا اینکه بیننده لذت ببرد و 
پول بدهد بلیت بخرد بیاید. من توصیه ام این است که همیشه طوری 
کار کنید که برایتان مشتری وجود داشته باشد. یعنی تماشاگر پول 
بدهد و با رغبت کارتان را ببیند. دلش بخواهد دوباره و سه باره کارتان 
 را ببیند، برود تعریف کند و یک عده تماش��اگر جدی��د جذب تئاتر 

شوند. 
به نظرتان در تئاتر عروس�کی مخصوص کودک بیشتر 
نویس�ندگان باید به چه موضوعاتی بپردازن�د؟ از این 
لحاظ می پرسم که در این جشنواره تاکید زیاد شما را بر 

شادی کودکان و شادی عمومی جامعه دیدیم. 
خب موضوع خاصی نمی ش��ود تعیین کرد، ولی بله، شادی و نشاط 
خیلی مهم است. اما منظورم ش��ادی ظاهری نیست. شادی باید در 
بطن و معنی کار وجود داشته باشد و در همه اجزای کار حس شود. 
مفاهیم و قصه هایی که لازمه جامعه امروز و برای جامعه امروز است. 
 یک مقدار داریم س��طحی به کارهای کودک ن��گاه می کنیم. خیلی 

قصه ها پیش پا افتاده است، ابتدایی است.
یک تم کافی نیس��ت؛ نمی تواند 40،45 دقیقه کشش داشته باشد. 
صرف اینکه یک خط قصه پیدا کرده اند، فایده ندارد. باید اوج داشته 
باشد، پیچش های مختلف داشته باشد اما همه اش خطی جلو می رود. 
اگر یک منحنی رسم کنید، اوج ندارد. برای همین است که  تماشاچی 
با آن همراه نمی شود. هیجان زده نمی شود نگران نمی شود. همه اش 

یک جور است. آخرش را هم از اول می داند. 
اصلا ه�دف تئاتر عروس�کی چیس�ت؟ آی�ا می توانیم 
بگوییم ریش�ه در آیین هایم�ان دارد، بنابراین هدفش 

صرفا قصه گفتن است؟
نه. تئاتر عروس��کی هم مثل تئاتراس��ت. هیچ فرق��ی نمی کند. یک 
جایی ریشه در آیین ها دارد. س��ود می برد، یک جاهایی هم مدرن 
است. ممکن است تئاتر عروس��کی مدرن باشد، بدون هیچ ربطی به 

آیین هایمان.

گفت و گو با کارگردان مدرسه موش های 2 و دبیر جشنواره تئاتر عروسکی

مرضیه برومند : تئاتر عروسکی فقط برای کودکان و نوجوانان نیست

نفیسه
حاجاتی

در گالری کتابخانه مرکزی ببینید؛

نقاشی سیاه قلم خردسال ترین هنرمندان اصفهانی 
نمایشگاه گروهي نقاش��ی تعدادي از هنرآموزان فرهنگسرای 
دهخدا وابسته به شهرداری اصفهان در گالری کتابخانه مرکزی 

اصفهان برگزار شده است.
این نمایش��گاه که برای اولین بار در کتابخانه مرکزی در حال 
برگزاری اس��ت، زیر نظر خان��م رودری مدرس فرهنگس��رای 

اصفهان قرار دارد .
این نمایشگاه  شامل30 اثر در ابعاد گوناگون و طرح های متنوع 
است که بیشتر آنها با تکنیک س��یاه قلم و برخی از آثار رنگ و 
روغن هستند و به مدت یک هفته در معرض دید علاقه مندان 

قرار گرفته است.
نقاشی سیاه قلم واژه ای اس��ت که در میان عوام رواج داشته و 
منظور از آن، اس��تفاده از ذغال و مداد کنته در کشیدن طرح و 

مخصوصا طراحی چهره است. 
اینکه این واژه از کی و چگونه رایج ش��ده و تاریخچه دقیق آن 

چیست، اطلاعات موثق و کاملی را هنوز نیافته ایم. 
در قدیم »ذغال مِل« شیوه ای از طراحی با ترکیب مِل و ذغال و 
با استفاده از قلم مو و بر روی بوم بوده که عمدتا توسط بعضی از 

شاگردان استاد کمال الملک استفاده می شده است.
 شاید بتوان گفت که واژه س��یاه قلم از آن دوره باب شده است. 
به هر حال آنچه مس��لم است، امروزه کش��یدن طرح با ذغال و 

مداد کنته که معنای سیاه قلم تصور می شود، جزو هنر طراحی 
محس��وب ش��ده و در آموزش های آکادمیک و سیستماتیک 

دانشگاهی، تعریفی برای واژه سیاه قلم وجود ندارد.
یکی از نکات برجسته این نمایش��گاه، حضور نقاشان نوجوان و 
کم سن و سال در آن است که با وجود سن پایین، کارهای خوبی 

در سبک رنگ و روغن انجام داده اند.
 ش��ایان ذکر اس��ت که برای بازدید از ای��ن نمایش��گاه تنها تا 

27 شهریور زمان باقی است.

یک طرح خوب برای یک تئاتر عروسکی خوب کافی نیست
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جـــامعه

روزنامه خبری، فرهنگی 

4 سال تخم مرغ و بستنی می خوردم !اجتماعــی صبــح ایــران 
در مصاحبه با یک رها شده از دام اعتیاد عنوان شد:

وقتی قرار مصاحبه گذاش�تم و به مرکز 
درمان اعتیاد سروج هلال احمر روبه روی 
بیمارستان کاشانی رسیدم، نظم خاصی 
را که در آنجا حاکم بود دیدم. ی�ک نفر اتیکت مخصوص 
جلسات را به گردن انداخته بود که روی آن نوشته شده بود 
نگهبان نظم و مرا به طبقه دوم راهنمایی کرد. در جلسات، 
هر شخص خدمتگزار وظیفه خود را انجام می داد، نگهبان 
نظم، مسوول کارگاه آموزشی، میهماندار، مجری، استاد 
جلسه، مسوول اپراتوری و ... از جمله مواردی بود که توجه 
 مرا بیشتر کرد و با خود گفتم پس معتادان که این همه از 
بی نظمی آنان س�خن می گویند، می توانند ب�ا درمان و 
انتخاب مسیر درس�ت درمان تغییر کنند و حتی بهتر از 
برخی افراد جامعه زندگی کنند. سراغ عباس را گرفتم و با 
هم به یکی از اتاق ها برای مصاحبه رفتیم. فردی کوتاه قد 
30ساله، مجرد و آراسته که بیش از یک سال در جلسات 
در پروس�ه درمان قرار گرفته بود تا بتواند تغییر افکار و 
رفتار دهد و جسمش نیز بازسازی شود.آنچه می خوانید 
حاصل گفت و گوی یک ساعته با اوست که نکات تلخ، زیبا 

و آموزنده ای دارد. 
قبل از اینکه وارد دنیای مصرف مواد مخدر شوی چه 

کار می کردی؟
 من کار آزاد داش��تم و در کن��ار خان��واده روزگار خوبی را 

می گذراندم. ارتباط خوبی هم با اعضای خانواده داشتم.
چگونه وارد دنیای مصرف مواد شدی؟

 پدرم مصرف کننده مش��روب بود و چ��ون در خانه مصرف 
می کرد، برایش مهم بود که من هم در کنارش مصرف کنم 

و این کار نوعی افتخار بود!
یعنی خودش به خوردن مشروب وادارت کرد؟

بله، این کار را نوعی افتخار می دانست و می گفت: پسرم با 
خودم مشروب بخورد تا خدای نکرده موادمصرف نکند. من 

هم کم سن و سال بودم و شروع کردم به خوردن مشروب.
این کار تا کی طول کشید؟

تا موقعی که من مصرف مش��روبم بالا رفت. یک روز به من 
گفت: من تا حالا اینجور مشروب نخوردم. خودت هرکاری 

می خواهی بکن، من دیگر با تو مشروب نمی خورم.
فکر نمی کرد مصرف مش�روب، تو را به س�مت سایر 

مواد ببرد؟
نه، همیشه اعتقادش این بود که هرکس تا خودش نخواهد 
مواد نمی کشد و این اعتقاد غلط متاسفانه در بین بسیاری 
 از خان��واده ها هس��ت. اما مصرف مش��روب م��را معتاد و 

کارتن خواب کرد. 
بع�د از اینکه پدرت ت�و را طرد ک�رد، تنهایی مصرف 

کردی؟
بلافاصله بعد از مشروب، حشیش مصرف کردم؛ چون فکر 
می کردم حش��یش مواد مخدر نیست. من الکل و حشیش 
را مواد نمی دانستم و در بین جوانان به غلط رایج است که 

اعتیاد ندارد. 
خب بعد از الکل و حشیش چه موادی کشیدی؟

همیشه دوست داشتم بروم پله آخر. یک روز برای مصرف 
 مش��روب به منزل یکی از دوس��تانم رفتم، دیدم هروئین

می کشند. گفتم: این چیه؟ گفتند: هروئین. خواستم بکشم 
اول مخالفت کردند، اما بعد به اصرار خودم و از سر کنجکاوی 
که ببینم چه حالی  دارد مصرف کردم و همیش��ه دوس��ت 

داشتم همه چیز را تجربه کنم و ادعا کنم من همه کاره ام!
بعد از مصرف هروئین چه حالی داشتی؟

تا فردای آن روز حالم خراب بود.
و عباس شد مصرف کننده هروئین؟

بله، دیدم الکل و حش��یش دیگر حالی نمی دهد، به خاطر 
همین رفتم به دنبال س��ایر مواد و چون ورزش حرفه ای و 
فوتبال بازی می کردم و دوست داشتم انرژی داشته باشم 

سایر مواد را تجربه کردم. 
یعنی مصرف مواد به تو انرژی می داد؟

همان اوایل انرژی می داد، اما بعد به مرور زمان دیگر حس 
و حال نداشتم و انرژی مرا می گرفت. 

چه نوع موادی در زمان سوء مصرف کشیدی؟

الکل، حشیش، تریاک، شیره، هروئین، متادون و شیشه 
زمان سوء مصرف چند سال بود؟

حدود 15 سال 
سال های اول با توجه به اینکه کم س�ن و سال بودی 
و از خانه هم بیرون رفته ب�ودی، کجا مصرف و چطور 

تهیه می کردی؟
ابتدا در منزل دوس��تانم و با پارتی بازی و واس��طه هروئین 
 و س��ایر مواد را تهیه می ک��ردم؛ چون به خودم مس��تقیم 
نمی دادند و نهایتاً مصرف کننده دایمی شدم و خودم نیز با 

ساقی ها ارتباط برقرار کردم. 
خانواده کی متوجه مصرف سایر مواد شدند؟

پدرم چون در یک��ی از مراکز کار می کند و س��ر وکارش با 
انسان های خلافکار است، همان اول متوجه شد. 

چطوری؟
یک روز از دستش��ویی که آمدم بیرون بعد پدرم رفته بود 
دستشویی و از بوی ادرارم متوجه شده بود. به من گفت تو 
مصرف کننده مواد ش��ده ای، حواست را جمع کن این کار 

بیچاره ات می کند. 
خودش که مش�روب مصرف می کرد، پ�س چرا به تو 

می گفت؟
مشروب از دید پدرم اشکالی ندارد، ولی تعصب خاصی روی 

سایر مواد دارد!
 از اینک�ه ب�ا دوس�تانت ب�ودی خان�واده مخالف�ت

نمی کردند؟
پدرم با شناختی که از دوستانم داشت، مطمئن شده بود من 

مصرف کننده ام و تذکراتش را می داد. 
 منبع درآم�دت از کجا بود و پ�ول م�واد را چطور در 

می آوردی؟
ابتدا که شاگرد کارگاه ساخت کانال کولر بودم. بعدها خودم 
درآمد خوبی داشتم و جدا ش��دم، مغازه ای تاسیس کردم 
که اختیارم دست خودم باشد و پول به اندازه کافی داشته 
باش��م و هنگامی که مغازه دار شدم، داخل مغازه ام مصرف 

می کردم.
بعداز اینکه خانواده ات متوجه شدند مخالفت نکردند؟

به خاطر رفتاری که من داش��تم جرات نداش��تند بگویند. 
یک روزخواه��رم گفت: تو با فلانی و فلان��ی رفیقی؟ گفتم 
آره، چطور؟ گفت: آنها مصرف کننده موادند، گفتم: دوست 
دارم. هر وقت آمدند در خانه و گفتند عباس دزدی کرده یا 
کار خلاف شرع کرده شما حق دارید به من گیر بدهید و به 

شما ربطی ندارد من با کی می گردم.
رفت و آمد با دوس�تانت تو را به س�مت کارهای دیگر 

هم برد؟
وقتی که مغازه ام پاتوق دوستانم شد و از طرفی نیز درآمد 
خوبی داشتم، با افراد فروشنده مشروب و مواد آشنا شدم، 
تصمیم گرفتم خانه ای اجاره کنم. یک سوئیت اجاره کردم 
تا بتوانم راحت تر مصرف کنم و کم کم تحریک شدم تا مواد 

خرید و فروش کنم. 
این کار را کردی؟

بله، ابتدا مشروب خرید و فروش می  کردم و چون به میزان 
زیاد بود، برای مصرف پدرم نیز تهیه می کردم. یک روز پدرم 
گفت: من تا حالا جرات نکردم مشروب زیاد بخرم، تو چطور 
این کار را می کنی؟ و نهایتاً پول خوب گیرم می آمد تا اینکه 

شروع به خرید و فروش مواد مخدر کردم.
خرده فروش بودی یا عمده فروش؟

 عمدتاً مش��روب و تریاک را به مقدار زی��اد خرید و فروش 
می کردم، اما هروئین را خرده فروشی می کردم.

در روز چند تا مشتری داشتی؟
زیاد، در روز حدود60  تا80 نفر به من زنگ می زدند و مواد 
می خواس��تند و یا دوست داش��تند با من همنشین شوند؛ 
چون با خری��د و فروش زیاد درآمد خوبی داش��تم و ریخت 
 و پاش می کردم. اف��رادی که دورم بودند خ��رج آنها را هم 
می دادم و از سود خرید و فروش، مواد مصرفی ام رایگان بود. 

پس برای خودت برو بیایی داشتی؟
بله، در زمان س��وء مصرف چند نفر از دوستانم که دوروبرم 
 می آمدند و موادش��ان را می دادم، رسیدگی زیادی به من 

می کردند، س��روقت غذایم آماده بود و حس��ابی هوایم را 
داشتند، اگر کمی دیر متوجه من می شدند یا اگر از خواب 
 بیدار می ش��دم صبحانه ام آم��اده نبود، کل��ی داد و بیداد 

می کردم. 
این وضعیت چند سال طول کشید؟

دوران طلایی من تا زمانی بود که مصرف مواد زیاد نش��ده 
بود، بعد از اینکه مصرفم بالا رفت و دیگ��ر درآمد آنچنانی 

نداشتم دوستانم از دورو برم رفتند و تنها شدم.
خاطره ای از آن زمان به یاد داری؟

خاطرات بسیار زیادی دارم که برای مثال می گویم:
  من در زمان سوء مصرف یک شب برای عروسی یکی از 
بستگان رفتم. آنجا به من گفتند خیلی تعریفت را شنیده ایم 
چی مصرف می کنی؟ من هم سه ماه بود که چیزی مصرف 
نکرده بودم، گفتم هیچی، بعد به خاطر اصراری که کردند و 
من هم دوست داشتم تایید شوم، در نتیجه جوگیر شدم و 
هروئین و شیشه را با هم مصرف کردم که این خود باعث شد 

وارد دنیای تازه تری از مصرف مواد شوم.
  م��ن در زمان س��وء مصرف همیش��ه پیراهن مش��کی 
می پوش��یدم و چون درگیر تفکرات غلط و افیونی بودم با 
خود می گفتم که بالاتر از سیاهی رنگی نیست و حتی برای 

عقد و عروسی خواهرم نیز با پیراهن مشکی رفتم. 
  یک روز پ��درم گفت: بی��ا در خانه مص��رف کن من که

می دانم تو تریاک می کش��ی. رفتم پیک نیک را روش��ن 
 کردم، سیخی را روی آن گذاشتم که فکر کنند من تریاک 
می کشم، همینطور که در حال هروئین کشیدن بودم خوابم 
برد و پیک نیک هم روش��ن بود. یک لحظه متوجه ش��دم 
شخصی شانه هایم را گرفت و گفت: راحت بخواب. آن روز 
خیلی خجالت کشیدم و صدای خرد شدن استخوان هایم 

را شنیدم که هیچ گاه از یادم نمی رود. 
  یک روز با دوستم شیشه مصرف کردیم، بلند شد و رفت 
که حشیش برایم بخرد، تصادف کرد و به حالت کما رفت و 
16 روز در کما بود و الان حال خوبی ندارد و مصرف کننده 

هم هست.
  هر موقع برنام��ه ای از تلویزیون می دی��دم که در مورد 
 اعتیاد اس��ت، با خ��ودم می گفت��م من هیچ وق��ت معتاد 
نمی ش��وم، اما ش��دم! هرکی بگوید که من ف��رق می کنم 

اشتباه کرده!
  اعتیاد س��راغ هرکس��ی می آی��د و در هر خان��ه ای را 
می زند. من خیلی ادعا داش��تم و هیچ گاه فکر نمی کردم 
معتاد بش��وم. یک روز هنگام بازی های فوتبال به دوستم 
گفتم همه چیز را آماده کن. موقع اس��تراحت رفتم داخل 
دستشویی هروئین کشیدم. با اینکه فوتبال هم می کردم، 
روزه هم بودم، س��ریع با چند عدد خرما افطار کردم و بعد 

هرویئین مصرف می کردم تا بتوانم بازی کنم. 
  در سوء مصرف یکی از دغدغه های ماموران دستگیری 
من بود و چند بار هم دستگیر شدم و لقب یکی از خلافکاران 

معروف را به من داده بودند. 
  در زمان س��وء مصرف به خاطر ترس از خماری و اینکه 
اگر صورتم را بشورم خمار می شوم، گاهی تا 40 روز دست 

و صورتم را نمی شستم. 
عباس در دوران سوء مصرف ترک هم داشت؟

فقط یک بار. روزی یکی از دوس��تان که دی��د مصرف من 
بالا رفته، گفت: تو دیگر عملی ش��ده ای و دیگر نمی توانی 
مش��روب مصرف کنی. من هم جوگیر و احساساتی شدم. 
گفتم از امش��ب دیگر مصرف نمی کنم و سه ماه هیچگونه 
موادی حتی مش��روب مصرف نک��ردم تا اینک��ه در همان 

عروسی که گفتم دوباره شروع به مصرف کردم. 
اعتیاد چه ضرر و زیان هایی به تو زد؟

موقعیت های زیادی را از من گرفت. آرزوهای زیادی داشتم 
که نتوانستم به آنها برس��م. من موقعیت خوبی داشتم، هر 
جا اراده می کردم خواستگاری بروم به راحتی می توانستم 
ازدواج کنم. ارتباطم با خانواده ام قطع ش��د، جایگاهم در 
اجتماع و رفقای همطرازم عقب افتاد، مغازه ای که خریده 
بودم را فروختم، ضرر و زیان مالی زیادی دیدم، اعتماد پدر 

و اطرافیان را از دست دادم. 
چون از خانواده دور بودم و دوستانم هم از من فاصله گرفتند 
و وضع مالی خوبی نیز اواخر سوء مصرف نداشتم، چهار سال 

فقط غذایم تخم مرغ بود و بستنی!
چرا فقط تخم مرغ و بستنی می خوردی؟

 چون حال غذا درست کردن نداش��تم و وقتی هم نشئگی 
زیاد بود بستنی دوست داشتم. 

 یعن�ی فق�ط تخ�م م�رغ، هیچ�ی غ�دای دیگ�ری 
نمی خوردی؟

گاهی اوقات یکی از بچه ها که برایم جنس می آورد، برایم 
یک غذایی تهیه می کرد، اما بیشتر مواقع همان تخم مرغ 

را مصرف می کردم.
جرقه درمان کی خورد؟

اواخر سوء مصرف که دیگر مواد به من حال نمی داد و حتی 
اقدام به خودکشی نیزکرده بودم و به ناامیدی کامل رسیده 
بودم، روزی یکی از دوس��تانم گفت: تو دیگر نمی خواهی 
فکری به حال خودت بکنی و تا کی می خواهی این وضعیت 
را ادامه بدهی، به او گفتم من که آلوده ام و تا آخر عمر باید 
مصرف کنم، نمی توانم ترک کنم. با اینکه دلم نمی خواهد 
مصرف کنم، ترس از خماری داشتم. تا اینکه به من گفتند 
یکی از بچه ها رفته جایی یک س��ری جلسات دارد و تو هم 
می توانی آنجا ب��روی و ترک کنی و جرق��ه درمان در من 

خورد.

بعد که متوجه شدی به آن دوستت زنگ زدی؟
خیر، بازهم مصرف ک��ردم. تا اینکه یک روز می خواس��تم 
بروم تریاک بخرم، در خیابان به دنبال ماش��ین می گشتم 
که دربست بروم و برگردم. ناگهان یک تاکسی آمد زد روی 
ترمز، دیدم محمد دوستم است که آمده بود جلسات. سوار 
شدم و به راه افتادیم. گفتم می خواهم برم فلان شهر تریاک 
بخرم، با هم برویم. محمد گفت: می برمت تا دم تاکسی های آن 
ش��هر اما خودم نمی آیم، گفتم تو کرایه ات را بگیر چه کار 
داری، قبول نکرد و مرا پیاده کرد و گفت: عباس برو فکری 

به حال خودت بکن. 
آن روز خیلی ناراحت شدم و بعد از اینکه کارم را انجام دادم 
 به فکر رفتم و برایم جالب بود دوس��تی ک��ه با هم مصرف

می کردیم مرا پیاده کرد. به برادرش پیغام دادم که در جوابم 
گفت: عباس، محمد راهش را جدا ک��رده و دیگر این کاره 
نیست. غیر از محمد دوس��تانت هم تو را به هیچی حساب 
نمی کنند، تو دیگر آن آدم قبلی نیستی، همه پشت سرت 
حرف می زنن��د. خلاصه با این ح��رف و حدیث ها تصمیم 
گرفتم ترک کنم و س��ه روز در باغ یکی از دوس��تان بدون 
دارو ترک کردم. حالم خیلی بد بود، خواس��تم مرا به منزل 
خواهرم ببرند، وقتی رفتم خواهرم ابتدا ترسید و بعد موضوع 
را متوجه ش��د. من هم تا چند روز حال خوبی نداشتم. از او 
خواستم به پسر عمه ام زنگ بزند و نهایتاً آدرس یک مرکز 
ترک اعتی��اد را گرفتم. وقتی رفتم به م��ن متادون دادند و 
من چون زمان س��وء مصرف خودم متادون می فروختم، از 

متادون استفاده نکردم.
بعد از اینکه ترک کردی چرا به محمد زنگ نزدی؟

چون از دست محمد ناراحت بودم. انتظارش را نداشتم رفیق 
چند ساله ام اینطور برخورد کند، اما بعد که رفتم مرکز ترک 
اعتیاد و دیدم می خواهند به من متادون بدهند، به خواهرم 
گفتم من که ت��ا اینجا آمدم و قرار اس��ت دارو بخورم، بهتر 

است به محمد هم زنگ بزنم.
زنگ زدی؟

بله، زنگ زدم تلفنم را جواب نداد. به برادرش توسط خواهرم 
پیغام دادم که به محمد بگو عباس ترک کرده و حالش خوب 
نیس��ت. وقتی محمد آمد و حال مرا دید، گفت: حالا خوب 
شد؟! با خودت چه کار کردی؟ گفتم: من چند روزه مصرف 
نکردم و تا چند روز دیگر هم خوب می شوم که محمدتعجب 
کرد و با تعجب گفت: خوب می شوی!! تو باید درمان شوی و 
آدرس جلسات سروج را داد و به من گفت: اگر دوست داری 
برو، آنجا هم با من کاری نداشته باش، برای خودت برو. من 

آنجا تو را نمی شناسم.
از اولین برخوردت در مرکز  بگو؟

وقتی آمدم، یکی از بچه ها را دی��دم که با من صحبت کرد 
و حال خراب مرا که دید گفت: برو هفت��ه بعد بیا و چیزی 
هم مصرف نکن تا اینکه پنجشنبه صبح به کلاس شناخت 

اعتیاد هدایت شدم. 
در کلاس شناخت اعتیاد چه یاد گرفتی؟

استادی که ش��ناخت اعتیاد را تدریس می کرد، مثال های 
خوبی می زد که برایم جالب بود. دیدم همه اش سرگذشت 
من است و تازه اعتیاد را ش��ناختم و متوجه شدم با جسم و 
روح خودم چه کرده ام و در جلسه بعدی فهمیدم که بدنم 

نیازمند است و باید درمان شوم. 
درمانت با متادون بود؟

نه با شربت تریاک بود؛ چون تنها دارویی که می تواند اعتیاد 
را درمان کند شربت تریاک است. 

بیشتر توضیح بده؟
بدن انسان یک سری مواد شبه افیونی تولید می کند و تنها 
دارویی که مشتقات و مواد آن به مواد شبه افیونی بدن شبیه 
و نزدیک است شربت تریاک اس��ت و هر نوع اعتیاد به مواد 
مخدر را درمان می کند، البته در صورتی که زیر نظر راهنما 

مصرف شود. 
خب وقتی دارو مصرف کردی چه حالی داشتی؟

اولین بار خ��ودم مصرف نک��ردم، دارو را دادم ب��ه یکی از 
دوستانم امتحان کرد و مقدار مصرفم که تجویز شده بود را 
به او دادم. دارو را خورد تا 24 ساعت خواب بود و متوجه شد 

خیلی قوی و مفید است تا من هم اطمینان کردم.
یعنی این دارو را همه می توانند مصرف کنند و درمان 

شوند؟
نه، اصلًا این طور نیست. دارو باید زیر نظر استاد راهنما و با 
توجه به شرایط بالینی هر فرد، با شرکت در جلسات خاص 
مصرف شود تا فرد به درمان برس��د. نکته ای که مهم است 
اینکه مصرف خودس��رانه این دارو می تواند عواقب بسیار 

بدی برای فرد مصرف کننده داشته باشد. 
روش درمانت را توضیح بده.

درمان براساس علایم بالینی با ش��ربت تریاک، البته ابتدا 
متادون و س��پس کم کردم، پله ای مت��ادون و جایگزینی 
شربت تریاک زیر نظر اس��تاد راهنما و با شرکت کردن در 

جلسات سروج 
چند ماه طول کشید؟

15 ماه
به نظر خیلی زیاد می آید؟

درمان در این مرکز بر اساس علائم بالینی است و هر فردی 
نس��خه خاص خودش را دارد که باید همزمان افکار، رفتار 
و جسمش بازسازی ش��ود. در مورد من با توجه به تخریب 

زیادم این مدت طولانی شد.
پس این همه تبلیغات یک هفته ای و کوتاه مدت برای 

ترک مواد قضیه اش چیست؟

درمان اعتیاد در کوتاه مدت مطلقا امکان پذیر نیست و افراد 
مصرف کننده فریب این مراکز را نخورند. همیشه کوتاه ترین 

راه، بهترین راه نیست.
در این مدت آیا بیماری خاصی هم به سراغت آمد؟

در دوران س��وء مصرف بیماری های زیادی به سراغم آمد، 
وقتی رفتم دکتر تعجب کردند، گفتند تو خودکشی نکرده ای 
اما چطور خونریزی کرده ای؟! در کلینیک چهار واحد خون 
برای یک نوبت به من تزریق کردند که خدا را شکر در درمان 

خیلی از بیماری هایم خوب شد. 
در درمان با خانواده آشتی کردی؟

چند سال که با خانواده ارتباط نداشتم، فقط با مادرم چند 
ماهی یک بار تلفنی صحبت می کردم تا اینکه یک روز آقای 
مفتون، مدیر مرکز یک ش��اخه گل داد و گفت: عباس برو 
این گل را بده مادرت و من هم رفت��م گل را به مادرم دادم. 
بزرگ ترین تغییر من در درمان این بود که بعد از چند سال 
پوشیدن لباس مش��کی یک روز با پیراهن آبی رفتم منزل 
که همه تعجب کردند؛ چون همانطور که گفتم من حتی در 
عروسی خواهرانم با پیراهن مشکی بودم. خلاصه اینکه چند 

ماه طول کشید و با تغییراتم خانواده مرا پذیرفتند.
از عکس العمل خانواده بگو وقتی با پیراهن آبی و گل 

به خانه رفتی؟
همه تعجب کردند، گفتند چی ش��ده عباس عوض ش��ده، 
مادرم که خیلی مرا دوست دارد، آن شب خیلی گریه کرد 
که گفتم مادر حالا چرا گریه می کنی؟ من تحت درمانم و 
خوب می شوم. که مادرم گفت: من همیشه آرزو داشتم تو 

پسر خوب و ایده آلی باشی.
آیا در جلس�ات و ط�ول درم�ان همس�فر* و همراه 

داشتی؟
بل��ه، خواهرم پا به پای من جلس��ه می آمد و نقش بس��یار 
موثری در درمان من داش��ت که همین جا باید از او تشکر 
کنم که اگر حمایت ها و کمک هایش نبود، شاید من اینجا 

نبودم. 
بالاخره با پدرت آشتی کردی؟

بله، پدرم با اینکه مصرف کننده مش��روب است را دوست 
دارم و در دوران درمان رفتم و با وی آشتی کردم و حلالیت 
طلبیدم. امیدوارم با تغییرات من، پدرم هم مش��روب را به 

عنوان ماده مخدر بپذیرد و در مسیر درمان قرار گیرد.
چرا ازدواج نکردی؟

برخلاف برخی که م��ی گویند با ازدواج و همس��ر درمانی 
صورت مساله اعتیاد پاک می ش��ود، من اعتقادی نداشتم 
و دیدم درگیر مواد بودم، نخواس��تم شخص دیگری را وارد 

زندگی ام کنم و او را هم بدبخت کنم. 
صحبت پایانی عباس 

به همه همدردانم می گویم هر نوع اعتیاد درمان می شود 
به شرطی که آموزش ببینید و خواسته درمانی قوی داشته 
باش��ید و در مس��یر درمان گوش به فرمان و تسلیم راهنما 
باشید، اعتیاد را ترک نکنید، اعتیاد را بشناسید، درک کنید 

تا درمان شود. 
و در پایان از خداوند ب��زرگ که راه درم��ان را برایم هموار 
کرد، از مسوولان هلال احمر استان به ویژه دکتر مومنی که 
مرکز را در اختیار ما قرار دادند تا امثال من بتوانند به جامعه 
 برگردند و از همه دس��ت اندرکاران جلس��ات سروج تشکر 
می کنم و امیدوارم بتوانم با حرکت در مس��یر درمان گذشته 
ام را جبران کنم. مس��افر* محس��ن راهنمای عباس نیز با 
اش��اره به روش درمانی مرکز س��روج گفت: در این مرکز، 
درمان اعتیاد براس��اس علایم بالینی اس��ت و فرد مصرف 
کننده باید با ش��رکت در جلسات جس��م و روح و رفتارش 
بازسازی و اصلاح شود؛ زیرا در طول سال ها مصرف جسم 
دیگر تولید اولیه مواد شبه افیونی را ندارد و تفکرات بیمار 
نیز افیونی می ش��ود؛ یعن��ی اینکه هر موضوع��ی را از دید 
تفکرات افیونی می سنجد که طبیعتاً این تفکرات و از سویی 
تخریب جس��م بر حالات و رفتار وی نیز اثر گذار است. وی 
افزود: مسافر عباس، جسم و تفکرات و حالات رفتاری اش 
با هم همخوانی نداش��ت؛ جس��مش زودتر بازسازی شده 
بود، اما تفکرات افیونی و رفتارهای غلط که سال ها همراه 
 وی بود، با شرکت در جلس��ات کمی طول کشید تا اصلاح 
شد. این راهنمای درمان اعتیاد گفت: عباس، نه گفتن را بلد 
نبود و برایش سخت بود که در مقابل برخی درخواست ها و 
اعمال ضدارزشی نه بگوید، اما با شرکت مداوم در جلسات 
و کاربردی کردن آموزش های جلس��ات توانست فرق بین 

عمل خوب و عمل سالم را یاد بگیرد تا به درمان رسید. 

مدت یک ساعت با عباس به گفت و گو نشستم و دریافتم که 
هر نوع اعتیاد درمان شدنی است، به شرطی که اول اعتیاد 
را بشناسید و با حرکت درس��ت در مسیر درمان و پذیرش 

بیماری و آموزش دیدن بتوانید به درمان برسید. 
اعتیاد یک بیماری خاص و پیچیده اس��ت که روح و جسم 
با هم تخریب می ش��وند، پس درمان آن هم کار هرکس��ی 
نیست. اش��خاصی می توانند در مسیر درمان معتادان قدم 
بردارند که صبر، مهر، گذش��ت، تفکر را سرلوحه کار خود 
قرار دهند تا موفق شوند و خلاصه درمان اعتیاد نیز پیچیده 

و خاص است. 
--------------------------------------------

• همسفر به شخصی گفته می شود که سابقه اعتیاد ندارد و 
برای تعالی اهداف جلسات تلاش می کند. 

• در جلسات سروج، مسافر شخصی است که درمان خود را 
شروع کرده است. 

عباس 
چیوائی

اعتیاد موقعیت های زیادی را از من گرفت. آرزوهای زیادی داشتم که نتوانستم به آنها برسم. من موقعیت خوبی داشتم، هر جا اراده می کردم خواستگاری بروم به راحتی می توانستم 
ازدواج کنم. ارتباطم با خانواده ام قطع شد، جایگاهم در اجتماع و رفقای همطرازم عقب افتاد، مغازه ای که خریده بودم را فروختم، ضرر و زیان مالی زیادی دیدم، اعتماد پدر و اطرافیان 

را از دست دادم در اصل من نـه گفتن را بلد نبودم!



آزمونِ آزمون  
سید مصطفی ناجی: همه به پس��رک لقب علی بابا دادند. این واژه ای 
بود که فردوسی پور در اولین مصاحبه زنده با پسرک 18 ساله در برنامه 
نود در دهان همه انداخت. پس��رک از اصفهان شروع کرد و پله ها را یکی 
یکی طی کرد. او حالا در اروپا سیر می کند و مانند خیلی از بازیکنان اروپا 
ندیده، چند وقتی را در اروپا نگذرانده و سپس به وطن برگردد. پسرک حالا 
یکی از امیدهای ماست، امیدی که می تواند سرزندگی را به خط تهاجمی 
 فوتبال ایران بیاورد. دیروز او را دیدم، س��ام و علی��ک گرمی کرد، انگار 
کم کم موفقیت پای او را به عوالم دیگر هم کشانده است. پسرک حضور 
بسیار فعالي در شبکه هاي اجتماعي دارد و تصاویري از زندگي فوتبالي و 
شخصي خود را براي هوادارانش منتشر مي کند. پسرک به تازگي عکسي 
از خود در اینستاگرام قرار داده که جالب توجه است. او در زیر تصویري که 
از خود منتشر کرده نوشته است: »دیروز که ما رو دعوت کردن مدلینگ، 
یه شغل دیگه پیدا کنیم... «به سامتی و میمنت. بعد از اینکه یک پسرک 
 دیگری هم در جام جهان��ی دل خیلی ها را با مدل موهای��ش برد و بازار

گرمی های زیادی را برای چهره خود کرد، پس��رک دیگری هم احساس 
مدلینگ کرده است. به هر حال دوغ و دوشاب همیشه با هم فرق دارند. این 
روزها آزمون سختی برای پسرک در اروپا هست، وسوسه های دیار اروپا، 
زرق و برق ها و زندگی و نظم اروپایی. آیا پدر که همیشه مدعی است او را با 
 این موارد آشنا کرده است. آزمون این بار در سخت ترین آزمون زندگی اش

قرار گرفته است. سردار آزمون را می گویم، همان کسی که این روزها در 
بورس توجهات است. همان علی بابایی که شاید یک مدل خوب هم بشود. 

اما آزمونِ آزمون این بار خیلی سخت است ...

نماد قهرمانی تکواندو در جهان به آستان 
مقدس رضوی اهدا شد

تیم ملی تکواندو دیروز با حضور در مش��هد مقدس، ارزشمندترین نماد 
قهرمانی تکواندوی ایران را تقدیم آس��تان مقدس رضوی کرد.تیم ملی 
تکواندو که سوم مهرماه برای حضور در هفدهمین دوره بازی های آسیایی 
در دو بخش بانوان و مردان عازم اینچئون کره جنوبی می شود، صبح دیروز 
به منظور ارتقا روحیه به مشهد مقدس سفر کرد. ملی پوشان کشورمان که 
در این سفر یک روزه، مهمان آستان قدس رضوی هستند، ارزشمندترین 
نماد قهرمانی تکواندوی ایران، یعنی کاپ قهرمانی در بیس��تمین دوره 
مسابقات قهرمانی جهان تکواندو در سال 2011 را که به رسم امانت در 
موزه فدراسیون تکواندو نگه داری می ش��د، تقدیم به آستان هشتمین 

خورشید آسمان ولایت و امامت حضرت علی ابن موسی الرضا )ع( کرد.

با اعلام فدراسیون جهانی؛

ايران در جمع شش تیم پرهوادار قرار گرفت
سجادی خبر داد:

نظارت معاونت قهرمانی بر لیگ برتر فوتبال 
همزمان با آغاز مرحله س��وم مس��ابقات قهرماني جهان آمار 
بلیت فروشي بازي ها اعام شد، که نام ایران در میان شش تیم 

پرهوادار این رقابت ها به چشم مي خورد.  
بر اساس اعام یانوش اوزنانیسکی؛ سخنگوی کمیته برگزاری 
مس��ابقات جهانی لهس��تان تا پایان مرحله دوم این رقابت ها 
508012 نفر بازی های این دو مرحله را از نزدیک به تماش��ا 
نشسته اند، که این تعداد تماش��اچی در نوع خود یک رکورد 
محسوب می شود، چراکه تا پایان مسابقات تعداد تماشاگران 

بیشتر هم می ش��ود، اما همین تعداد نیم میلیونی نیز از جمع 
تماشاگران دوره گذشته مسابقات قهرمانی جهان بیشتر است. 
مس��ابقات س��ال2010 درکش��ور ایتالیا 339324 تماشاگر 

داشت.
اوزنانیسکی همچنین تیم های پرطرفدار این دوره از رقابت ها 
را بر اس��اس تعداد بلیت هایی که برای تماشای بازی هایشان 
خریداری ش��ده اس��ت، اعام کرد که نام ایران در رده ششم 

جدول پرطرفدارترین تیم های مسابقات به چشم می خورد.

معاون حرفه ای و قهرمانی وزارت ورزش از نظارت سه ناظر در 
لیگ برتر فوتبال خبر داد.

 نصرالله س��جادی معاون حرفه ای و قهرمانی وزارت ورزش، 
گفت: نشست ما با حضور کفاشیان رییس فدراسیون فوتبال، 
نبی دبیر کل، تاج رییس س��ازمان لی��گ، اصفهانیان رییس 
کمیته داوران، حس��ن زاده رییس کمیته انضباطی و ناظران 
معاونت قهرمانی درلیگ برتر برگزار ش��د و هدف ما بالا بردن 

کیفیت رقابت های لیگ برتر است.

نصرالله س��جادی اف��زود: مس��ایل لی��گ، داوری، بازیکنان، 
مربیان و تماشاگران از مباحث این نشست است که ازسه ماه 
 قبل از آغ��از لیگ برتر در این معاونت ش��روع کرده ام و تصور 
 می کنم همین نظارت ها کیفیت لیگ امس��ال را بالاتر برده 
است. عاوه بر گزارش فدراس��یون و سازمان لیگ سه ناظر از 
 طرف این معاونت بر بازی های لیگ برتر فوتبال ایران نظارت 
دارند.این در حالی است که فدراس��یون فوتبال هنوز در این 

خصوص اظهار نظری نکرده است.
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داستان های فوتبال – 16

خبــر

تیم ملی فوتبال امید کشورمان در ش��رایطی پای به بازی های 
آسیایی گذاشت، که در ارزیابی صورت گرفته 
توس��ط کمیته ملی المپیک، این تیم شانس 
مدال تلقی می شد اما در نخستین دیدار این 
تیم در مرحله گروهی، نتیج��ه ای رقم خورد 
که تعجب جامعه ورزش را به همراه داش��ت.

تیم ملی امید ایران درنخستین بازی خود، به 
مصاف تیم ویتنام رفت و درکمال شگفتی برابر این تیم با نتیجه 
سنگین چهار بر یک مغلوب شد. شکست امیدها برابر ویتنام نتیجه 
مفتضحانه ای محسوب می شود و این تیم در آستانه حذف زودهنگام 
از بازی های آسیایی قرار گرفته است. اما آن چه بیشتر از نتیجه در 
شرایط فعلی اهمیت دارد، ناامیدی از امیدهایی است که قرار بود 

پشتوانه ساز بعدهای فوتبال ایران باشند.

     کیفیت لیگ ايران و اما و اگرهايش
تیم ملی امید ایران در بازی های آسیایی، با ترکیبی نسبتا شناخته 
ش��ده از بازیکنان جوان لیگی شرکت داشته اس��ت، بازیکنانی 

که تعدادی از آنها از جمله محس��ن مس��لمان و مهدی شریفی، 
محمدرضا خان��زاده و یعقوب کریمی س��ابقه حضور درتیم ملی 

بزرگسالان را نیز دارند.
 سایر بازیکنان این تیم نیز در لیگ برتر از بازیکنان شاخص تیم های

خود هس��تند و در رده های پایین تر س��ابقه ملی پوش شدن و 
 حضور در تورنمن��ت های مهم بی��ن المللی را دارن��د، از این رو 
نمی توان این تیم را تیمی کم تجربه و بی نام و نشان قلمداد کرده 

و شکست پر گل اولیه، برابر ویتنام را به این مسایل نسبت داد.
 ش��الوده اصلی تیم ملی امید را بازیکنانی لیگ برتری تش��کیل 
می دهند و ریشه عدم نتیجه گیری و ناکامی احتمالی این تیم که 
البته از چمشه اول آن رونمایی شد را باید درکیفیت لیگ ایران و 

توانایی بازیکنان داخلی جست وجو کرد.

    دغدغه ای به نام لايک و کامنت
از زمانی که تیم ملی امید وارد دهکده برگزاری بازی های آسیایی 
شد، عکس گذاشتن در مورد وضعیت هتل و محل اسکان در شبکه 
های اجتماعی به تفریح ثابت بازیکنان این تیم تبدیل شد، تا جایی 

که بازیکنانی همانند یعقوب کریمی مدعی شدند، بازیکنان تیم 
ملی امید در اتاق های شش هفت نفره اسکان داده شده و بر روی 

زمین می خوابند.
انتشار این عکس ها در ش��بکه های اجتماعی بازتاب زیادی در 
رسانه های داخلی داشت و برخی رسانه ها از آن به عنوان شرایط 
نامناسب تیم ملی امید یاد کرده و انتقاداتی را نسبت به فدراسیون 
فوتبال مط��رح کردند، تا جای که یکی از رس��انه ها، پ��ا را فراتر 
گذاش��ته و این وضعیت را به مدیریت ضعیف فدراسیون نسبت 
داد، در صورتی که هت��ل و امکانات تفریح��ی از جمله تعهدات 
میزبان اس��ت و نه تنها تیم ملی امید ای��ران، بلکه تیم های امید 
سایر کشورهای آسیایی و همچنین ورزشکاران سایر رشته های 
ورزشی در هتل های مشابهی اس��کان داده شده اند و قاعدتاً این 
موضوع ربطی به فدراس��یون فوتبال ما و یا کمیته ملی المپیک 

نخواهد داشت.
 اما متاسفانه عادت ناپسند پر توقع شدن و خود را تافته جدا بافته 
دانستن، چنان در ناخودآگاه فوتبالیست های ایرانی رخنه کرده 
است که احتمالاً بازیکنان تیم ملی امید توقع داشته اند، به جای 
اسکان در دهکده المپیک، در هتل پنج س��تاره و با شرایط ویژه 

اسکان پیدا کنند.
اما در مورد مس��اله عدم نظارت بر فعالیت بازیکن��ان در خارج از 
زمان تمرین، این انتقاد به کادر فنی و سرپرس��تی تیم ملی امید 
وارد اس��ت که چرا بازیکنان در زمانی که بایستی به استراحت و 
ریکاوری بپردازند، تمام وقت خود را صرف حضور در شبکه های 
اجتماعی و لایک و کامنت گرفتن از هوادارانشان سپری می کنند، 
مساله ای که شاید به ظاهر س��اده بیاید، اما به طور حتم همانند 
زمان برگزاری جام جهانی تاثیر منفی خود را بر روی عملکرد این 

تیم خواهند گذاشت.
همچنان که در ایام برگزاری جام جهانی 2014 برزیل، بسیاری 
از کادر فنی تیم ه��ای ملی از جمله آلمانی ها، برای اس��تفاده از 

موبایل و لب تاپ، محدودیت های زی��ادی اعمال کرده بودند تا 
تفاوت تفکرات حرفه ای در فوتبال کش��ورها از این موارد جزیی 

نیز مشخص شود.

    وينگادا مشکل فوتبال ما نیست
در بحبوحه آماده س��ازی تیم ملی بزرگس��الان کش��ورمان بود 
که فدراس��یون فوتبال، با نلو وینگادا برای هدایت تیم ملی امید 
به توافق رسید. در آن مقطع گفته می ش��د که وینگادا از سوی 
هموطنش کارلوس کی روش به فدراس��یون معرفی ش��ده، اما 
حاشیه های پیرامونی تیم ملی بزرگسالان مانع از آن شد که بحث 
خاصی در مورد حضور این مربی پرتغالی بر روی نیمکت تیم ملی 
صورت بگیرد. با این وجود شکست تیم ملی امید در نخستین گام 
برابر تیمی مانند ویتنام که در زمره تیم های درچه چهارم و پنجم 
آسیا محسوب می شود، باعث شد تا حساسیت خاصی در مورد 
س��رمربی تیم ملی امید به وجود بیاید و همان هایی که در زمان 
انتخاب وی برای این مسوولیت، به هر دلیلی سکوت کرده بودند، 
امروز به حضور این مربی بر روی نیمکت تیم ملی خرده می گیرند، 
آن هم درش��رایطی که حتی اگر همین امروز وینگادا ازسمتش 

برکنار شود، تفاوتی به حال تیم ملی امید ندارد.
به طور حتم مشکل فعلی تیم ملی امید ما وینگادا نیست و متولیان 
امر و کارشناسان فوتبال بایستی با آس��یب شناسی این مساله، 

ریشه مشکل را پیدا کنند. 
بازی های آسیایی در رشته فوتبال تنها یک مدال دارد و اگر مانند 
دوره قبلی، نتوانستیم در رشته فوتبال مدالی بگیریم، نیز اتفاق 
خاصی رخ نخواهد داد و تاثیر چندانی در وضعیت نهایی کاروان 
ورزشی کش��ورمان نخواهد داش��ت. اما اگر بپذیریم که همین 
بازیکنان قرار است چهار سال بعد در رقابت با تیم های آسیایی، 
سهمیه حضور در جام جهانی را به دست بیاورند، آن وقت به دنبال 

حل مشکل خواهیم رفت.

فوتبال ایران به کدام امید دل بسته است
فوتبالیست هايی که تافته جدا بافته هستند

 مربی دوهای س��رعت ایران گفت: می توانیم در دوهای سرعت 
در بازی های آسیایی یک یا دو مدال کسب کنیم.

حامد احمدپور، در مورد ملی پوش��ان دوی س��رعت اعزامی به 
بازی های آسیایی اظهار داشت: خوشبختانه شرایط خوبی داریم 
و دراردوهایی که پشت سرگذاشتیم، همه با انگیزه بالا تمرین 
کرده و آماده هس��تند. بچه های ما رکورده��ای خوبی را ثبت 

کرده اند، اما هنوز با حریفان  مان در آسیا فاصله داریم.

وی ادامه داد: از آبان سال گذشته در اردو هستیم و تمام تاش ها 
برای حضور موفق در بازی های آسیایی بوده است. رقابت مهمی 
را پیش رو داریم و امیدوارم دوومیدانی ایران بتواند نتایج خوبی 
را کسب کند. مربی دوی سرعت ایران گفت: رکوردهایی که الان 

ثبت شده است، در دوره های گذشته مدال بود، اما حالا حریفان 
ما هم پیش��رفت خوبی کرده اند. دوندگان قط��ر، ژاپن و چین 
حریفان قدرتمندی هستند و کار سختی در رقابت با آنها داریم. 
البته قطر بیشتر دوندگان آفریقایی را به تابعیت درآورده است.

احمدپور در پاسخ به این سوال که با این شرایط چه قدر شانس 
کس��ب مدال داریم، گفت: فکر می کنم اگر ش��رایط خوبی در 
مسابقات حاکم باشد، بتوانیم یک یا دو مدال در دوهای سرعت 

کسب کنیم.
تیم ملی دوومیدانی ایران با 19 ورزش��کار و ب��ه احتمال زیاد 
با حضور س��جاد مرادی به بازی های آس��یایی اینچئون اعزام 

می شود.

  احمدپور: می توانیم در دوهای سرعت يک يا دو مدال بگیريم

مهری
مصور

آگـهی منـاقصـه 

شهرداری اصفهان

روابط عمومی منطقه 3 شهرداری 

سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان 

شهرداری اصفهان در نظر دارد جهت انجام  پروژه های خود به شرح جدول ذيل نسبت به انتخاب پیمانکار از طريق مناقصه 
اقدام نمايد. بدينوسیله از اشخاص حقیقی يا حقوقی واجد شرايط جهت شرکت در مناقصه دعوت به عمل می آيد. 

شرايط خصوصی: 
1- واجدين شرايط می توانند از روز شنبه به تاريخ 1393/06/29 تا پايان وقت اداری روز دوشنبه 1393/07/07 همه روزه 
به جز روزهای تعطیل به حوزه معاونت خدمات شهری شهرداری اصفهان واقع در: میدان انقلاب اسلامی- خیابان کمال 
اسماعیل- نرسیده به پل فردوسی مراجعه و با ارايه معرفی نامه کتبی شرکت – اساسنامه و ساير مدارک نسبت به دريافت 

اسناد مناقصه اقدام نمايند. 
2- آخرين مهلت ارسال پیشنهاد قیمت تا پايان وقت اداری روز سه شنبه 1393/07/08 می باشد.

3- ساير شروط و مشخصات فنی موضوع فوق همچنین ضوابط مندرج در آيین نامه معاملات شهرداری حاکم بر اين اسناد 
می باشد که در اسناد تحويلی به آگاهی و تايید شرکت کنندگان خواهد رسید. 

4- بديهی است شرکت در مناقصه و ارايه پیشنهاد به منزله قبول شرايط و تکالیف مقرر در اسناد مناقصه بوده و شهرداری 
اصفهان در رد يا قبول يک يا کلیه پیشنهادها مختار است. 

سپرده شرکت در مدت انجام کار شرح/ عنوان  پروژه ردیف
مناقصه 

215/000/000 حدود یک ماه خرید تجهیزات اتاق مدیریت بحران 1
ریال 

خرید و اجرای سیستم روشنایی پارک ها و فضای سبز )پارک لاله واقع در 2
منطقه 10 شهرداری اصفهان(

45/000/000 حدود یک ماه 
ریال 

خرید و اجرای سیستم روشنایی پارک ها و فضای سبز )واقع در منطقه 13 3
شهرداری اصفهان(

85/000/000 حدود یک ماه 
ریال 

خرید و اجرای سیستم روشنایی پارک ها و فضای سبز )واقع در مدیریت 4
طرح ساماندهی ناژوان شهرداری اصفهان(

85/000/000 حدود یک ماه 
ریال 

نظر به اينکه کل يک باب مغازه به پلاک ثبتی 205/22 بخش يک ثبت اصفهان متعلق به مجتبی و محمد رضا غفاری راد مالک سه دانگ مالکیت و ششدانگ سرقفلی و حق کسب و پیشه 
و آقای سید المجید ايلخان مالک سه دانگ مالکیت واقع در خیابان چهارباغ- نبش سید علیخان در مسیر طرح عمرانی مترو انقلاب قرار دارد و هیات کارشناسان رسمی دادگستری ضمن 
بازديد از محل نسبت به ارزيابی آن اقدام و نظريه مورخ 91/11/24 را صادر نموده اند، لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح و برابر ماده 8 لايحه قانونی نحوه خريد و تملک اراضی و املاک برای 
اجرای طرح های عمومی، عمرانی و نظامی دولت مصوب 1358/11/17،  بدينوسیله به نامبرده بالا و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت يکماه پس از نشر اين آگهی جهت 

انجام معامله طبق نظريه کارشناسی به شهرداری منطقه سه واقع در خیابان کمال مراجعه نمايید. بديهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.

اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان 

آگهی مناقصه عمومی

نوبت اول

با توجه به اينکه سازمان فاوا شهرداری اصفهان در نظر دارد »خريد کابل فیرنوری LSZH« مورد نیاز شهرداری اصفهان را از طريق مناقصه عمومی و به شرح مندرج در اسناد مناقصه از پیمانکار واجد 
شرايط تامین نمايد؛ لذا در صورت تمايل می توانید از زمان درج آگهی با مراجعه به وب سايت سازمان فاوا به نشانی www.ict.isfahan.ir )بخش مناقصات(، مدارک مناقصه را دريافت و پس از تکمیل 

حداکثر تا پايان وقت اداری مورخ 1393/07/06 به نشانی اصفهان، بلوار آئینه خانه، ابتدای بن بست سپیده، سازمان فاوا شهرداری اصفهان، واحد دبیرخانه تحويل نمايید. 
همچنین برای کسب اطلاعات بیشتر می توانید با شماره 36617325-031 داخلی های 217 تماس بگیريد. 



خطرناک ترین مشاغل در دنیا 
گرچه این روزها وضعیت مشاغل از لحاظ ایمنی بهتر شده، 
اما همچنان شغل هایی هستند که ریسک بیشتری نسبت 
به بقیه دارند. در ادامه با بعضی از این شغل ها آشنا می شویم:

    قطع کنندگان درخت 
گرچه بسیاری از درخت ها توسط ماشین های بزرگ بریده 
می ش��وند، اما همه درخت ها را نمی توان با این روش قطع 
 کرد. زمانی ک��ه اره کنندگان از اره های دس��تی اس��تفاده 
می کنند، احتمال بریدگی اعضا و افتادن درخت بر روی آنها 
بیشتر است و به طور میانگین از هر صد هزار نفر، 91 نفر در 

این حرفه جان خود را از دست می دهند. 
    ماهیگیری 

به طور مشخص این ش��غل با ماهیگیری تفریحی فرق دارد 
 و اش��اره به کس��انی دارد که در دریاها به حرفه ماهیگیری 
می پردازند. در این حرفه، خس��تگی بیشترین عامل مرگ 
و میر است. یک ماهیگیر خسته نمی تواند ایمنی را رعایت 
کند. از س��وی دیگر آب و هوا بزرگ ترین دشمن آنهاست. 
یک طوفان ناگهانی ممکن اس��ت قایق آنها را واژگون کند. 
میانگین مرگ و میر در این حرفه ب��ه ازای هر صد هزار نفر 

حدود 75 نفر است. 
    خلبان هواپیما 

خلبانان مخصوصا کسانی که خلبانی هواپیماهای کوچک  
را بر عهده دارند، یکی از خطرناک ترین ش��غل ها را بر عهده 
دارند. با توجه به اینکه این حرفه نی��از به دقت و مهارت بالا 
دارد، اما صخ��ره ها و آب و هوای بد از ب��زرگ ترین خطرات 
این حرفه به حس��اب می آید. در سال گذش��ته و با توجه به 
بهبود آمارها اما همچنان در ه��ر صدهزار نفر ، 51 نفر دچار 

حادثه شده اند. 
    کارگر نصب سقف های مورب

 به طور مشخص، افتادن از ارتفاع های زیاد مهم ترین خطر 
این حرفه به حساب می آید. گرچه با پیشرفت تکنولوژی و 
وسایل ایمنی صدمات این حرفه کاسته شده، اما همچنان در 
سال گذشته افتادن از روی سقف باعث مرگ 38 نفر در هر 

صد هزار نفر شده است.
    اپراتورهای ماشین های حفاری 

 در حالت کلی ش��غل های مربوط به معدن ب��ه علت کار در 
مکان های بس��ته و زیرزمین خطرناک هستند. بزرگ ترین 
خطر برای کار در معدن به خاطر انفجاره��ا رخ می دهد. از 
س��وی دیگر، در معدن های حفاری زغال سنگ، گاز متان 
نشت می کند و باعث انفجار می ش��ود. نیروی این انفجارها 
باعث مسدود شدن راه خروج معدن کاران می شود. در سال 

گذشته از هر صد هزار معدن کار، 29 نفر کشته شده اند.
    رانندگان کامیون و تریلی

 رساندن وسایل، آذوقه، مواد سوختی و... هدف بسیاری از این 
رانندگان است. از س��وی دیگر هر چه کالای بیشتری حمل 
کنند، درآمد بیشتری کسب می کنند. خستگی نقش زیادی 
در تصادفات ایفا می کند.  دو س��وم تصادفات این رانندگان 
به علت خس��تگی و خواب آلودگی است. در سال گذشته به 

طور میانگین از هر صد هزار راننده، 22 نفر کشته شده اند.

دانستنی

آل اس�حاق، رییس اتاق بازرگانی تهران: 
بسته خروج از رکود دولت بسیار پیچیده است، 
اما قدرت اعمال آن نیز باید مدنظر قرار گیرد تا 
مشخص شود که این سیاست ها در عمل چقدر 
کارایی دارد.دولت باید اجرای بس��ته خروج از 
رکود را همانند یک پ��روژه تعریف کرده و برای 
آن وحدت فرماندهی، س��ازمان نظارت و واحد 
کنترل داشته باشد و این در شرایطی است که 
باید جرات و امکان برخورد کاف��ی نیز در کنار  
ارکان مذک��ور م��ورد توجه واقع ش��ود. اجرای 
 بس��ته خروج از رکود باید از سوی دولت هر چه 

سریع تر عملیاتی شود.

علی دایی: من از م��ردم که مرا تحمل کردند، 
حلالیت می طلبم. صحبت هایی که می کنم به 
معنای این نیست که بخواهم خود را تبرئه کنم. 
مطمئنا ما هم ایراد داشتیم و من سهم خودمان 
را در نتایج قبول  دارم، ولی باید بعضی مس��ایل 
روشن شود.شاید اگر می رفتم، استعفا می دادم، 
ولی همان روز سیاس��ی )ریی��س هیات مدیره 
باشگاه پرس��پولیس( بعد از صحبت با رحیمی 
داخل اتاق رف��ت و با یک نف��ر تلفنی صحبت 
کرد. بعد از آن، سیاس��ی گفت دایی باید اخراج 
شود. من هم دوس��ت دارم بدانم آن یک نفر که 

بوده است.

انتظامی، معاون مطبوعاتی وزیر ارشاد: اساساً 
این رویکرد که پیش نویس قوانین و آیین نامه ها 
و دس��تورالعمل ها قبل از نهایی شدن، منتشر 
شوند و بحثی دربگیرد و اشتیاق به جمع آوری 
نظرات باشد، سبب کمال متن نهایی می شود و 
اجماع به وجود م��ی آورد. همانطور که پیش تر 
اعلام کرده بودیم و حتی رییس جمهور محترم 
نیز تصریح کردند، پیش نویس  س��ازمان نظام 
رسانه ای بدون کسب نظر ذی نفعان مشترک، 
نهایی نخواهد ش��د و لذا در تنظیم متن نهایی 
نباید عجله ک��رد؛ زیرا ای��ن موضوعی خطیر و 

سرنوشت ساز است.

شرایط توفیق دولت برای خروج از رکود

باید  بعضی  از  مسایل روشن شود 

در پیش نویس جامع رسانه ای عجله نداریم 

ساخت عینکی با قابلیت 
تشخیص احساسات

بسیاری از مواقع تش��خیص این موضوع که افراد چه حال و 
هوایی دارند کار دشواری است، اما شاید بهتر باشد این کار 
 را به یک سیس��تم رایانه ای محول کنیم. عینک گوگول با 
به��ره من��دی از نوع��ی برنام��ه کارب��ردی ای��ن کار را به 
راحتی انج��ام می دهد.بخش��ی از ای��ن برنام��ه کاربردی 
ش��امل ری��ز دوربینی اس��ت ک��ه ب��ر روی ص��ورت فرد 
مقاب��ل مترک��ز ش��ده و ح��الات مختل��ف آن را م��ورد 
 ارزیاب��ی ق��رار م��ی ده��د و در ان��دک زمان��ی ب��ه کاربر 
می گوید که ش��خصی ک��ه در برابرش ایس��تاده ناراحت، 
خوشحال، افسرده یا هیجان زده است.یکی دیگر از قابلیت 
های چشمگیر این فناوری نوین تشخیص سن و جنسیت 
فرد مقابل است.استفاده از این فناوری نوین برای آن دسته 
از افراد – نظیر بیماران مبتلا به اوتیس��م – که توانایی لازم 
در تشخیص احساسات افراد را ندارند، بسیار سودمند خواهد 
بود.مهندسان پروژه ارتباط این برنامه کاربردی و عینک را 
به گونه ای تعریف کرده اند که در حین اس��تفاده نیازی به 
 اتصال عینک به اینترنت و ذخیره س��ازی تصاویر در پایگاه 
ذخیره س��ازی نخواهد بود که بدین ترتیب اس��تفاده از آن 
بسیار راحت به نظر می رسد.نکته مهم دیگر، این است که 
تصاویر مشاهده شده از این طریق در عینک ذخیره سازی 
می ش��ود. از این رو می توان اطمینان خاطر حاصل کرد که 
امنیت اس��تفاده از عینکی با چنین مشخصات در حد قابل 

توجهی است.

آیفون6 رکورد زد
آیفون 6 توانس��ت در زم��ان کوتاهی رکورد ف��روش بزند. 
 در ش��رایطی ک��ه تنه��ا ی��ک هفت��ه از معرف��ی آیفون 6 
می گذرد، کمپانی اپل رکورد باورنکردنی را به ثبت رساند تا 

تمامی رقبای خود را کنار بزند.
تنها ی��ک هفته پس از رونمای��ی آیف��ون 6، کمپانی اپل از 
استقبال بی نظیر مخاطبان برای ثبت نام و خرید آیفون 6 و 
آیفون 6 پلاس خبر داد. بنا به گزارشات منتشر شده، اپل تنها 
در یک روز چهار  میلیون درخواست را به ثبت رسانده است. 
 5S  استقبال از آیفون 6 و آیفون 6 پلاس به نسبت استقبال از
و  5C قابل تامل است. بنا به برآورده های انجام شده، آیفون 
بیش از دو میلیارد دلار از ثبت نام و درخواس��ت های انجام 
شده، درآمد داشته است. از اواخر هفته، توزیع آیفون در 10 
کشور مانند کانادا، استرالیا، انگلس��تان، آلمان، سنگاپور و 

کشورهای اروپایی از جمله فرانسه آغاز خواهد شد.
بس��یاری از کاربران تلفن همراه به دلیل عمر کوتاه باتری 
مجبور هس��تند تا چندین مرتبه در ط��ول روز تلفن های 
همراهشان را شارژ کنند. یکی از عیوب همیشگی اسمارت 
فون های کمپانی اپل، عمر باتری های آنهاست. آیفون 6 و 6 
پلاس نیز همانند سایر مدل های پیشین بازهم با عمر کوتاه 

باتری دست به گریبان خواهند بود.
برای مثال آیفون 5S عمر بیشتری نسبت به مدل پیشین 
نداشت. در آگوست سال گذش��ته، این کمپانی آمریکایی 
فراخوانی را برای جایگزینی باتری های آیفون 5 اعلام کرد، 
اما باز هم این جایگزینی نتوانست تغییری در افزایش طول 
عمر باتری ها به وجود آورد.اکنون با نزدیک شدن به عرضه 
دو محصول جدید آیفون 6، یک س��وال مطرح می ش��ود؛ 
آیفون 6 در دو سایز 4.7 اینچی و 5.5 اینچی عرضه می شود. 
اپل برای هر یک از این دو م��دل باطری های مختلفی را در 
نظر گرفته، اما با وجود سایز و همینطور رزولوشن بالای هر 
دو محصول، آیا باتری های ضعیف اپل قادر به پاسخگویی 

نیاز مخاطبان در یک روز کامل خواهند بود؟
 این سوالی اس��ت که تا زمان عرضه و استفاده از تلفن های 

همراه اپل بی پاسخ خواهد ماند.

   نمای��ش »تقاطع��ی در کهکش��ان« نوش��ته و 
کارگردان��ی پیمان کریمی امروز 26 ش��هریور ماه 
ساعت 19:45 در جش��نواره تئاتر استان بر صحنه 
می رود.کارگردان این نمایش ب��ا بیان این مطلب 
گفت: »تقاطعی در کهکش��ان« قصه آدم هایی را 
روایت می کند که  اسیر و درگیر روزمرگی زندگی 
شده اند و متوجه صدای قلب خود نیستند. کریمی 
در رابطه ب��ا ضرورت اجرای ای��ن متن ادامه 
داد: زمانی اگر می ش��نیدیم که یک نفر 
در روس��تایی کش��ته 
ش��ده، با 

تمام وجود متاثر می ش��دیم، ولی امروز مدام اخبار 
کشته شدگان را در رسانه های مختلف می شنویم و 

با عادی ترین حالت با آن برخورد می کنیم. 
او درباره سبک اجرای نمایش��ش افزود: »تقاطعی 
در کهکش��ان « ادامه ای بر آثار قبلی من است. این 
نمایش متنی ابزورد دارد، ولی در اجرا به کار مدرن 
نزدیک است. فرزاد قاس��می، بهزاد سیفی، نرگس 
صابری، ش��میلا تابش و س��هند سیاووشی در این 

نمایش بازی می کنند. 
دیگر عوامل آن عبارتند از: ط��راح صحنه و لباس: 
مهرنوش مردیها، دستیار کارگردان: الناز رجبیان، 
دس��تیار صحنه: به��زاد رضایی، موس��یقی : بهاره 

رجبیان، نور: وحید افشاری 
این نمایش 27 شهریور ماه ساعت 19:45در سالن 
فرشچیان در قالب جش��نواره تئاتر استان اصفهان 

روی صحنه می رود. 

واحد ادبیات حوزه هنری استان اصفهان در نظر 
دارد تا سومین همایش فصلی ش��عر »به ساعت 
اصفهان« را با حضور بیژن ارژن و حجت الاسلام 

ذکریا اخلاقی برگزار کند. 
این همایش که در میان جمعی از شاعران جوان و 
پیشکسوت اصفهان برگزار خواهد شد، به معرفی 
چند تن از چهره های تازه و جوان در حوزه شعر 
می پردازد.واح��د ادبیات در نظ��ر دارد تا در این 
برنامه مجال ش��عرخوانی را به شاعرانی بدهد که 
تاکنون کمتر شعر خوانده اند یا برای نخستین بار 
است که به شعرخوانی می پردازند. شاعران حاضر 
در این برنامه به شعرخوانی در تمامی قالب های 
شعر از جمله سپید، کلاسیک، ترانه و ... خواهند 

پرداخت.
در همایش »به س��اعت اصفهان« در موضوعات 
مختلفی از جمله دفاع مق��دس، انقلاب، آئینی، 

آزاد و... به شعرخوانی پرداخته خواهد شد.
سومین همایش فصلی شعر» به ساعت اصفهان« 
 در س��اعت17:30 بعدازظه��ر روز پنجش��نبه 
27 شهریورماه در مجتمع فرهنگی هنری سوره 

برگزار می شود.
گفتنی اس��ت؛ بیژن ارژن یکی از رباعی س��رایان 
معروف و متولد 1348 در کرمانش��اه اس��ت که 
نخس��تین تجربیات ادب��ی او مربوط ب��ه دوران 
دوم راهنمایی وی اس��ت. یکی از اولین مجموعه 
رباعیات وی توس��ط قیص��ر امین پ��وردر مجله 
سروش چاپ شد. اولین کتاب او یک دفتر رباعی 
به ن��ام »پیراهنی از آه برایت دارم« اس��ت که در 
سال 1374 در انتش��ارات باغ ابریش��م به چاپ 
رسیده اس��ت. از دیگر آثار وی می توان از »رنگ 
ان��ار« )مجموع��ه ای از رباعی و غ��زل( و »بی هم 

شدگان« )مجموعه رباعی( نام برد.

امروز در جشنواره تئاتر استان:

»تقاطعی در کهکشان« در فرشچیان بر صحنه می رود
با حضور بیژن ارژن؛ 

سومین همایش فصلی شعر» به ساعت اصفهان« 

 جالب

 اصلاحیه

خبر ویژه

نمایشگاه گروهی مهدیه روشن نژاد، نسیم امراللهی 
بیوکی و فروغ طباخ��ی در نگارخانه آپادانا اصفهان 

دایر می شود. 
یکی از این هنرمندان با اعلام ای��ن خبر، گفت: در 
این نمایش��گاه هرکدام از ما به عنوان یک زن نگاه 

و دیدمان به محیط اطراف را به تصویر کشیده ایم؛ 
مثلا من به عنوان یک مادر مشکلاتی که بچه هایم 
 در کمب��ود م��ن ب��ا آن مواجه هس��تند را نش��ان 

داده ام. 
مهدیه روشن نژاد ادامه دارد: خانم امراللهی با تلاش 
در به تصویر کشیدن آنچه از باطن انسان ها دریافت 
می کند نیز س��عی کرده زن های اطراف را در قالب 

حیوانات مختلف تصویر کند.
 فروغ طباخی نیز موضوع زن و وابس��تگی هایی که 
به عنوان یک زن دارد را موضوع کارهایش قرار داده 
و تعلقات زنانه  به گل س��ر، سنجاق س��ینه و ... را به 

تابلوهایش آورده است. او اضافه کرد: در واقع هر سه 
ما به عنوان زن این موضوع را از ابعاد و نگاه شخصی 
خودمان به تصویرکش��یده ایم و طبیعی اس��ت که 

دیدهای متفاوتی به موضوع ایجاد شود.
این هنرمند در رابطه با سبک آثار ارایه شده در این 
نمایشگاه، افزود: همه ما زیر نظر علی اکبر شریفی 
آموزش دیده  ایم، ولی س��بک کاریمان لزوما شبیه 
هم نیس��ت. مثلا کارهای من هایپر رئالند، ولی آثار 
دوستانم دراین نمایشگاه بیشتر با دید شخصی کار 

شده است. 
روشن نژاد همچنین درباره تکنیک این آثار افزود: 

کارهای من و خانم طباخی با تکنیک رنگ و روغن 
کار ش��ده اند، ولی خانم امراللهی آث��اری اکریلیک 

ارایه کرده است. 
او در پایان گفت: در ضمن هر کداممان پنج،شش اثر 

در این نمایشگاه ارایه کرده ایم.    
ش��ایان ذکر اس��ت؛ این نمایش��گاه گروهی جمعه 
28 ش��هریور ماه افتت��اح می ش��ود و علاقه مندان 
می توانند هر روز از س��اعت 17 تا 21،  برای دیدن 
آن به نگارخان��ه آپادانا واقع در خیاب��ان آپادانادوم 
مراجعه کنند. گفتنی اس��ت؛ این نمایشگاه تا دوم 

مهرماه جاری برپاست.

از 28 شهریورماه برپا می شود؛ 

نمایشگاه نقاشی های زنانه در نگارخانه آپادانا

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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